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VOORWOORD

Beste sportvrienden en vriendinnen,

Ik realiseer mij dat dit een bijzonder moment is in de Nederlandse duivensport. Na 63 jaar WHZB-TBOTB 
is 2022 het jaar waarin de Nederlandse duivensport geen ‘dubbele’ kampioenschappen meer kent. Met 
dubbele kampioenschappen bedoel ik dat er kampioenen zijn van de sterke WHZB-TBOTB competitie 
en daarnaast de Nationale kampioenen van de Duivensportbond. In het belang van de duivensport 
hebben de besturen van beide organisaties de handen ineen geslagen en is er één Nationaal Kampioen-
schap. Ik heb het op andere momenten het ‘sterke merk’ genoemd. Nationaal duidelijk maar ook met 
een sterke internationale uitstraling. Niemand hoeft zich af te vragen: “Wie is nu de beste?” Nee, dat is 
helder.

Dat het één Nationaal Kampioenschap (NPO-WHZB-TBOTB) is geworden laat ook zien dat er in overleg 
veel mogelijk is. Niet vasthouden aan tradities; “zo hebben wij het altijd gedaan” maar kijken waarmee 
wij de duivensport het beste kunnen dienen. Een direct gevolg van de fusie is ook geweest dat er nieuwe 
vlieggebieden zijn ontstaan. Daarin liep de WHZB-TBOTB competitie al jaren vooruit op de Nationale 
Kampioenschappen. Vergelijkbare gebieden om een zo eerlijk mogelijk spel te krijgen. Een mooie stap 
voorwaarts.
Kijkend naar de eindstanden van 2022, kan ik niet anders concluderen dan dat er sterke kampioenen 
naar voren zijn gekomen. Klasbakken om zo te zeggen. Het NPO-bestuur wil iedereen dan ook graag 
van harte feliciteren met het behaalde kampioenschap. Een kampioenschap om trots op te zijn, wellicht 
ook de kroon op het werk!

Kunnen wij als besturen nu achterover in de stoel gaan zitten? Nee, zeker niet. Er is meer dan voldoende 
werk aan de winkel. Wij houden u wekelijks op de hoogte via onze nieuwsbrief Op (de) Hoogte, maar ook 
via publicaties in Het Spoor der Kampioenen. 
Een van de speerpunten van het bestuur voor dit jaar is een visie ontwikkelen op de duivensport in 2030. 

Om daar een start mee te maken hebben alle bestuursleden een A4-tje geschreven.
Wat zou het fijn zijn als jullie, onze Nationale kampioenen, dat ook zouden doen. Even uit de waan van 
de dag je gedachten laten gaan over hoe de duivensport eruit zou moeten zien in 2030. Alles wat u no-
dig vindt om voor een toekomstbestendige duivensport te zorgen. Als NPO-bestuur zouden wij dat zeer 
waarderen. Wij zien de input van onze Nationale Kampioenen graag tegemoet. En bedenk, er zijn geen 
foute ideeën, dus vul een pagina met wat u denkt dat nodig is voor een levendige sport in 2030. 

Het zal u als topspelers van Nederland zeker niet ontgaan zijn dat wij volgend jaar januari de Olympi-
ade mogen organiseren in Maastricht. Het belangrijkste evenement in de wereld op het gebied van de 
duivensport. Geweldig voor onze leden en een buitenkans voor ons om onze 
sport te promoten in Nederland. Laten zien hoe mooi de duivensport is, het 
omgaan met duiven, waar je gehecht aan raakt. Maar ook een sport voor jong 
en oud en voor alle Nederlanders. Wij zullen het moeten promoten, omdat wij 
weten hoe geweldig onze sport is. 

Ik wens iedereen een fijne en gezellige dag!

Ben Geerink
Voorzitter Duivensportbond NPO
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Vooral bij de jonge duiven toonden ze 
zich als ware meesters. Jan zou er trost 
op zijn geweest. Ze hadden de wijze 
lessen van vader Jan goed begrepen 
en uitgevoerd. Wekelijks behaalden 
ze in hun samenspel en vlieggebied 
Noord-Limburg uitslagen om van te 
duizelen. En op het einde van het 
seizoen stonden ze bij de nationale 
Vitesse kampioenschappen op de 
ereplaatsen. Hun duivin “No Limit” 
zou hen opnieuw in de schijnwerpers 
plaatsen. Ze werd in de Afdeling 
Limburg 1ste Duifkampioen Vitesse en 
Nationaal eveneens 1ste Asduif Vitesse 
en staat ze genomineerd (voorlopig dd. 
23-9) als 16de Olympiade duif Snelheid 
en is als 4de geclassificeerd als Beste 
Midfond Duif in de PIPA ranking. Een 
waar goudklompje. 
In vlieggebied Noord-Limburg 
behaalden vader Jan, Léanne en 
Ricardo met de ouden en jonge 
duiven 11 overwinningen, terwijl 
Léanne en Ricardo op eigen erf vier 
zegepalmen binnenhaalden. Ook in het 
Grootmeesterschap lieten zij zich niet 
onbetuigd en stonden op het ereschavot 
op Rethel, Châlons en Orleans.

ODE A AN JAN VAN DE PASCH

In 2021 mochten we Jan en Léanne 
van de Pasch uit het Noord-Lim-
burgse Grubbenvorst nog in de 
schijnwerper zetten toen ze op de 
hoogste trede stonden bij het Podium 
der Grootmeesters Midfond. Amper 
een jaar later hebben we begin juli 
afscheid moeten nemen van Jan. In 
de diverse duivenmagazines en op 
Social Media werd zijn overlijden 
aangekondigd. De duivenwereld was 
geschokt. Een groot kampioen was 
er niet meer. Velen vroegen zich af 
hoe het nu verder zou gaan op de 
hokken aan de Meerlosebaan. Doch-
ter Léanne, die sinds 2003 met vader 
Jan samen vloog, en haar vriend Ri-
cardo Bolhoeve besloten het pad van 
vader Jan verder te gaan volgen en 
zouden zich gaan ontfermen over de 
topkolonie, het levenswerk van Jan. 
Ze zouden de prestaties van vader en 
dochter gaan evenaren en wellicht 
overtreffen. 
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Nationaal 
1ste Nationale Asduif Vitesse  
1ste Nationaal Kampioen Vitesse Aangewezen 
2de Nationaal Kampioen Vitesse Onaangewezen 

Een resume van de uitslagen met de oude en jonge duiven in vlieggebied 
Noord-Limburg

Oude duiven
Rethel (245 km)  52 mee en 48 pr. tegen 2221 d. – 1-2-5-6-7-8-9 etc. 
 + 1ste Grootmeester
Châlons (302 km)  31 mee en 27 pr. tegen 1828 d. – 1-2-3-6-7-9-10 etc.
Châlons 29 mee en 29 pr. tegen   792 d. – 1-2-3-4-5-6-7-9-10 etc. 
 + 1ste Grootmeester
Lorris  (472 km) 29 mee en 14 pr. tegen   381 d. – 1-2-3-5-6-7-9-10 etc. 

De uitslagen behaald op de Vitesse vluchten resulteerde ook in het behalen van het 
1ste Hokkampioenschap Vitesse in de Afdeling Limburg en verder het 1ste Natio-
naal Kampioenschap Vitesse Aangewezen. Hiervoor tellen de prijzen behaald met 
twee van hun drie getekende duiven. Van de max. 12 te behalen prijzen waren er 11 
binnen de top 11 van de uitslaglijst en de verste prijs was prijs 55. In het Nationale 
Onaangewezen Kampioenschap Vitesse werden ze 2de.  

Verder behaalde uitslagen met de Jonge duiven 
Marche (118 km)  118 mee en 86 pr. tegen 1542 d. – 1 t/m 25 etc.
Chimay (199 km)  109 mee en 61 pr. tegen 1152 d. – 1 t/m 11 etc.
Rethel                     106 mee en 53 pr. tegen 1045 d. – 1-2-3-6-7-8-9 etc.
Châlons                    79 mee en 58 pr. tegen    717 d. – 1-2-4-5-
6-7-8-9-10 etc.
Rethel (Natour)       71 mee en 57 pr. tegen  2453 d. – 1 t/m 13 etc.
Reims (Natour)        87 mee en 49 pr. tegen   769  d. – 1 t/m 13 etc.

Jan, Leanne en Ricardo van de Pasch
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1ste Nationale Asduif Vitesse met “No 
Limit”
De blauwe weduwduivin met 
ringnummer Nl21-1341212, kreeg de 
toepasselijke naam “No Limit” want 
in 2022 bestond er haast geen limiet 
meer voor haar prestaties op de zes 
wedvluchten tellende voor dit nationale 
Vitesse kampioenschap. Léanne en 
Ricardo beschrijven haar als een super 
gebouwde duivin van middelbare grote 
en zeer alert op het hok. Ze heeft een 
fijne korte arm, gesloten stuit, smalle 
pennen en een prima rug. Een wringertje 
in de hand. Als de duiven na het trainen, 
africhten of van de vlucht thuiskwamen 
was ze steeds sneller binnen als haar 
hokgenoten. Ze zal haar verdere leven 
op het kweekhok vertoeven. 
In het Vlieggebied Noord-Limburg 
behaalde ze de volgende prijzen.  

Naast deze topprijzen won ze op de 
midfondvluchten ook nog vier prijzen 
met o.a. 5de Lorris (381 d), 55ste 
Orleans (826 d) en 93ste Sens (1830 d)
Vader is “King Jupiter” een super 
kweker uit het van de Pasch kweekhok. 
Was zelf al snelste van 4.298 duiven 
vanuit Marche. Hij is ook vader van o.a. 
“Miss Emerald Green” 1ste Nat. Asduif 
WHZB/TBOTB ’17 
“Hurricane 125” 2de Nat. Asduif Jong 
in 2017
“Hurricane Queen 932” 1ste Asduif 
Midfond Afd. Limburg in 2020. 
Moeder is een dochter van “Olympic 
Hurricane” van Willem de Bruijn en 
moeder van een hele serie kopvliegers 
zowel regionaal als provinciaal. 
Zie verder de stamkaart.

Vader, dochter en vriend een unieke 
eenheid
Wat vader Jan en later samen met 
dochter Léanne door de jaren heen 
hebben gepresteerd in de duivensport 
is maar voor weinigen weggelegd. 
Jaarlijks speelden zij zich in de kijker 
met ongelofelijke uitslagen. Prestigieuze 
kampioenschappen vielen hen ten deel 
en dit zowel op regionaal, provinciaal als 
(inter)nationaal niveau. 
Sinds 1995 wisten ze 18 nationale titels 
te winnen en sinds 1997 bezitten ze 15 
Olympiade duiven.
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Wedvlucht Aant duiven Behaalde prijs
Chimay 2960 44
Rethel 2221 6
Châlons  1828 1
Châlons 1623 2
Châlons 938 3
Châlons 792 1
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En nu kunnen ze hun erelijst weer gaan 
aanvullen met voornoemde nationale 
kampioenschappen en wellicht ook 
Olympiade duiven. 

Jan is 74 jaar oud geworden en werd 
geboren in het Noord-Brabantse 
Overloon waar zijn ouders een boerderij 
runden. Na zijn opleiding werd hij 
slager samen met zijn broer Wim. Later 
kon hij een eigen slagerij beginnen in 
Melderslo (Horst) en deed ook nog 
noodslachtingen en dit 24 uur per dag 
en 7 dagen in de week. Het slagersvak 
oefende hij uit tot 2003 en ging daarna 
van zijn welverdiende rust en zijn duiven 
genieten. Medio in de 70er jaren maakte 
hij zijn debuut in de duivensport en hij 
had zich voorgenomen om er alles voor 
te doen om aan de top te komen en 
te blijven. Zijn eerste duiven kwamen 
van o.a. Janus Pot uit Utrecht, Jac 
Ueberbach uit Kessel, Frans Rutten uit 
Horst en Keunen-Nijsssen uit Sevenum. 
Medio der 90er jaren kwamen er ook de 
Janssen Arendonk duiven bij. Een ervan 
was zijn “Lowieke” van 1996 en hiermee 
verwierf Jan wereldfaam. Het werd de 
stamvader van het hok van de Pasch. 

Jan was een liefhebber, wellicht een 
pionier, die steeds bezig was om van 
alle facetten van de sport het fijne aan 
de weet te komen. Hij was er continu 
mee bezig om b.v. verbeteringen 
aan de hokken uit te voeren om een 
ideaal klimaat te scheppen, of de 
voerdermethode onder de loep te 
nemen om te ondervinden hoe hij 
zijn duiven optimaal aan de start kon 
brengen. 

Toen in 2003 zijn hokverzorger Bert 
Roeffen kwam te overlijden, vroeg Jan 
aan Léanne of ze geen zin had om hem 
’s morgens te komen helpen met het 
verzorgen van de duiven. Dit kwam 
zeker van pas toen Jan in 2004 Jan 

ernstig ziek werd en hij opgenomen 
moest worden in het ziekenhuis voor 
een zware operatie. En Léanne kweet 
zich van haar taak en stond haar 
mannetje op het hok. Ze kreeg de 
smaak te pakken en na het ontslag 
van Jan uit het ziekenhuis bleef ze 
hem helpen en langzamerhand groeide 
ook bij haar de interesse in de duiven 
verder. Naast het verzorgen van de 
kweekduiven was ze veel bezig met de 
jonge duiven om er een goede band 
mee te krijgen. Het binnenroepen van de 
duiven na de training was ook voor haar 
weggelegd. Tevens verzorgde ze ook 
de hele administratie tot in de puntjes. 
Naast haar eigen huishouding, met 
deels inwonende dochter Robin, deed 
ze ook nog een deel van de huishouding 
bij haar ouders. Moeder Truus is COPD-
patiënt en zodoende beperkt in haar 
doen en laten. Tevens hebben Léanne 
en Ricardo de zorg over 7 schattige 
Pomeriaantjes en beleven er naast de 
duiven veel plezier aan. 

Ricardo Bolhoeve is afkomstig uit 
Borne in Twente. Hier speelde hij 
samen met zijn vader Ben. Na diens 
overlijden stopte hij noodgedwongen 
met de duivensport. Hij heeft altijd 
het voornemen en ambitie gehad 
om bij de top in de duivensport te 
behoren en vond Jan een van de beste 
duivenliefhebbers van Nederland. Hij 
verhuisde naar Limburg om zijn doel 
te behalen om een super duivenmelker 
te worden net als Jan. Jan werd zijn 
leermeester en na drie jaar ook vriend 
van Léanne. Op het kweekhok bij Jan 
en Léanne zit een superkweker, de “Big 
Ben” genoemd naar Ben de vader van 
Ricardo.   
Ricardo vormde samen met moeder 
Truus de combinatie Bolhoeve-van 
de Pasch en ze zouden op de hokken 
in de Pastoorstraat in Grubbenvorst 
gaan vliegen. En tot heden zeker niet 
onverdienstelijk. Inmiddels zijn ze 

als combinatie gestopt en zullen ze 
samen verder gaan op het ouderlijke 
erf. Hier heeft Ricardo de taken van 
Jan overgenomen en verzorgt hij de 
vliegduiven, zowel oud als jong. In de 
toekomst zullen Léanne en Ricardo de 
zaken op het kweekhok samendoen 
al is Léanne hier de kapitein. Bij de 
vliegduiven doen ze alles in overleg en 
is Ricardo degene die bepaald hoe er 
gevoerd en alles gedaan moet worden. 
Hier is hij de kapitein.
In de toekomst zal er op het erf aan de 
Meerloosebaan worden gevlogen on de 
naam “Team van de Pasch”. 

Hoe krijg je een ideaal hok voor je 
duiven. 
In de ruime en fraaie tuin achter de 
woning staan diverse hokken. In het 
voormalige kippenhok met grote 
ruime rennen zijn de kweekduiven 
ondergebracht. De oude vliegduiven 
zijn gehuisvest op het tuinhok welk 
zuidelijk is gericht. Achter dit hok, waar 
de vliegduivinnen zijn ondergebracht, 
bevinden zich ook rennen.
Haaks op dit hok staat het hok van 
de jonge duiven en dit hok is westelijk 
gericht. Aangrenzend aan dit hok nog 
een extra hokje voor de jonge duiven. 
Jan bleef steeds zoeken naar zaken, 
soms heel klein, welke hem konden 
helpen om het klimaat op de hokken 
over een lange periode goed en stabiel 
te krijgen. Hij wist dat duiven alleen 
konden presteren als het hok optimaal 
is. Bij het zoeken naar antwoorden 
kreeg hij in de loop der jaren tips en 
goede raad van diverse specialisten 
en soms hielp een kleine aanpassing. 
Uiteindelijk bereikte hij een klimaat 
waarin de duiven topprestaties konden 
leveren. Als voorbeeld:
* de zijwanden van elke afdeling lopen 
door tot in de nok van het dak. Zo 
kon hij turbulentie op het zoldertje 
voorkomen,
* aan de voor- en achterzijde is er een 
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beschot aangebracht tegen de pannen 
en alleen het bovenste deel in de nok 
is open. Hier is op een kleine afstand 
een horizontaal schot geplaatst om 
direct invallende lucht vanuit de nok te 
voorkomen,
* ook werden er bij de oude duiven 
glasplaten in het dak gelegd om de zon 
het hok te laten opwarmen. En zo zijn er 
nog meer kleine dingen die hielpen bij 
zijn zoektocht naar een goed klimaat. 

De helpende hand van Willem de Bruijn. 
Hun kolonie is mede gebaseerd op 
de oude lijnen waarvan “Lowieke”, 
een doffer rechtstreeks van de Gebr. 
Janssen uit Arendonk, de hoofdpion 
was. De verdere opbouw van de kolonie 
werd in 2008 verstoord toen snode 
dieven in korte tijd tot wel drie keer toe 
een bezoek brachten aan de hokken van 
Jan en Léanne. Onder de ontvreemde 
duiven was ook de stamvader 
“Lowieke”. Een zware domper voor Jan 
en Léanne. 

Jan en Léanne hadden voor verdere 
uitbouw van hun kolonie contact 
gezocht met Willem de Bruijn uit 
Reeuwijk en voor het jaar 2008 jonge 
duiven besteld bij Willem. Toen deze 
van de diefstallen vernam besloot hij 
om Jan te helpen om er weer snel 
bovenop te komen en het kweekhok 
weer compleet te maken. Vanaf 2013 
kwamen er in de loop der jaren nog vier 
kinderen uit “Hurricane” en vier kinderen 
uit “Murphy’s Law”. 

Met afstammelingen van deze duiven, 
welke ze kruisten met hun oude stam 
(“Lowieke” en “Jupiter”), ging het al 
snel weer crescendo en kon de weg 
naar de top worden voortgezet. Tot op 
de dag van vandaag hebben de duiven 
van Willem de Bruijn nog altijd een heel 
groot aandeel in de successen. In haast 

al hun topduiven vind je de lijn van 
b.v. “Hurricane” terug. Verder vinden 
we afstammelingen terug van duiven 
afkomstig van Albert Derwa uit Herent, 
Maurice Hasendonckx uit Bouwel en 
Adrie van Rhee uit Alblasserdam. Jan 
was steeds op zoek naar iets goeds en 
als hij iets wist te zitten was hij er als de 
kippen bij om er iets aan te schaffen. In 
2019 togen ze naar Hans en Evert-Jan 
Eijerkamp en kwamen er drie kinderen 
uit “Olympic Hans”, twee kinderen van 
“Turbo Rossi” en twee kinderen van 
“Olympic Jozef”. De meest recente 
aanwinst zijn duiven uit “Kleine Gerard” 
en “National Harry” van Jo en Florian 
Hendriks uit Nijswiller. 

De duivinnen maken er het mooie weer.
Van de spelsystemen welke Jan in de 
loop der jaren beoefende met zijn oude 
vliegduiven, is het spel met de duivinnen 
hem het beste bevallen en bereikte hij er 
ongekende hoogtes mee. De duivinnen 
wist hij naar zijn hand te zetten als geen 
ander. 
Van deze vliegduivinnen blijven de 
partners thuis. De 50 kweekkoppels 
worden begin december gekoppeld en 
de 80 à 90 vliegduiven begin januari. 
Zo kunnen de eitjes van de tweede 
ronde van de kweekduiven onder de 
vliegduiven worden gelegd. Na het 
grootbrengen van de jongen worden 
ze gescheiden. Vanaf de tweede week 
van maart zitten ze op weduwschap. 
Ze wonen in een bosrijke omgeving 
en hebben nogal last van de havik en 
sperwer. Tot medio april jagen deze op 
prooi en een pas uitvliegende duif is 
dan niet te versmaden. Daarna wordt 
het weer rustig om begin september 
weer op te laaien. Einde februari of 
begin maart starten ze met de duivinnen 
drie keer per week, bij mooi weer, 
weg te brengen. Als ze dan van het 
lapvluchtje thuiskomen worden ze 

meteen binnengeroepen. Ze trainen dus 
niet aan huis. Vanaf half april trainen 
ze dan éénmaal daags rond het huis 
en dit is dan wel verplicht voor een 
uurtje. Het tijdstip van uitlaten wordt 
dan gewisseld om geen vast patroon 
te creëren voor de kromsnavels. De 
weduwduivinnen verblijven overdag in 
de ren achter het hok en nadat ze in de 
namiddag getraind hebben en verzorgd 
zijn, verblijven ze voor de nacht op het 
hok. Hier rusten ze op schabjes met 
afschermplankjes ertussen, zodat ze 
elkaar niet kunnen zien. Zelden dat ze 
van de duivinnen een eitje rapen. De 
duivinnen gaan wekelijks de mand in 
en samen met het dagelijks verplichte 
trainen zorgen er wel voor dat de dames 
niet snel samenlopen. Als de duivinnen 
van de vlucht terugkomen mogen ze bij 
de doffers tot de volgende ochtend. Ze 
krijgen dan Paloma D21 Diamond Black 
Relax en in het vorderen van de week 
krijgen ze twee à drie dagen Paloma 
D22 Black Power en Paloma D100 
Olympic Diamond. Als extra snoepvoer, 
pinda’s en krijgen ze een kwartiertje een 
volle bak ter beschikking. 
 
Spel en verzorging Jonge Duiven 
Van de drie rondes van de kweekduiven 
en van enkele beste vliegduiven 
speenden ze dit jaar een 240 jonge 
duiven, waarvan ca. 80 laatjes. Op 
de eerste wedvlucht van de jonge 
duiven konden ze er met 118 van start 
gaan en beleven de verliezen redelijk 
binnen de perken. Na het spenen 
krijgen de jonge duiven een maand 
lang kweekmengeling D04 Kweek 
Champions Flojo van Paloma in de 
voerbak. Daarna schakelen ze over 
naar de Paloma mengelingen zoals 
aangegeven bij de oude duiven, dus in 
het begin van de week D21 en naar de 
vlucht toe D22 en D100
Voor het inmanden krijgen ze ruim 
in de bak en kunnen een kwartiertje 
hiervan eten. Ook krijgen ze kleinzaad 
als toemaatje. Voor de jonge duiven 
beschikken ze over drie hokken met 
in totaal 6 afdelingen. Op de vloer van 
deze jonge duivenhokken ligt een laagje 
zand en wordt er niet gekrabd. Vlak 
voor het vliegseizoen voor de jonge 
duiven wordt er geharkt en nieuw zand 
bijgevuld. De jonge duiven worden vanaf 
1 maart tot de langste dag gedurende 
14 uur verduisterd. Vanaf augustus 
wordt er begonnen met bijlichten. ’s 
Morgens vanaf 5.30 uur en ’s avonds 
tot 23 uur. Na de laatste vlucht gaat 
het licht uit. De jonge duiven komen 
eenmaal daags los en in het begin 
komt de vlag eraan te pas om ze in 
een goed trainingsritme te brengen. Als 
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ze eenmaal goed trainen wordt er ook 
al gestart met het leren in de mand te 
verblijven. Ze worden dan 3 x per week 
weggebracht. Alles bij elkaar hebben de 
jonge duiven wel zo’n 40 lapvluchtjes 
onder de vleugels. Ze beginnen op 1 km 
en daarna oplopend tot ca. 35 km. Op 
elke plaats wordt er twee keer na elkaar 
gelost. Mede door de grote overlast 
van de kromsnavel komen de jonge 
duiven op het einde van het seizoen aan 
huis niet veel los en gaan ze er haast 
dagelijks mee rijden. De jonge duiven 
blijven tot de vierde vlucht samen en 
kunnen een nestje maken. Daarna 
worden ze gescheiden en volgt het spel 
op de deur. Op de dag van inmanden 
komen de geslachten niet samen. 
Afhankelijk van de inkorfdag van de 
komend vlucht, rijden ze er woensdag 
of donderdag mee tot 35 km en bij 
thuiskomst mogen ze dan samenblijven 
tot het middaguur. Daarna worden ze 
weer gescheiden. Na de vlucht mogen 
de doffers en duivinnen samen tot de 
volgende ochtend.   

Medische Aspecten
Een maand voor aanvang van het 
vliegseizoen van zowel de oude duiven, 

de jonge duiven en ook de aanvang 
van de navluchten gaan ze op consult 
bij dr. Schroeder voor een algehele 
controle. De oude en jonge duiven 
krijgen de verplichte entingen. Alleen 
als de controle iets uitwijst wordt er 
gehandeld. Ook tijdens de vluchten 
is er regelmatig contact als ze enige 
twijfel hebben over de gezondheid van 
de duiven. Dan nog een druppel tegen 
luis, mochten deze zich vertonen. Als 
ze denken dat de duiven niet helemaal 
goed zitten geven ze wel eens wat 
tegen de luchtwegen.  
 
Tenslotte  
Léanne en Ricardo hebben na het 
overlijden van vader Jan laten zien dat 
ze het in hun vermogen hebben om 
de kolonie verder op grootte hoogte 
te kunnen soigneren. Het “Team van 
de Pasch” zal in de komende jaren de 
ingeslagen weg van vader Jan blijven 
volgen. Met hun ambitie en de kwaliteit 
van de aanwezige duiven zullen ze 
ongetwijfeld aan de top blijven.

Marcel Görtzen
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Afdeling duivinnen

Wij zijn goed bezig joop!

door de opbrengst van onze barbon
kan de club die hoge energie-

rekeningen betalen!
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De duivensport morgen en verder..



NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS RINGNR PUNTEN

HOEZEN-STEINHAGE BELFELD 4493.713

J.V.D.PASCH&DOCHTER GRUBBENVORST 4354.349

JOS SMEETS REUVER 4310.056

A. VAN LOON HALSTEREN 3880.439

THIJS SMEETS REUVER 3821.147

J.V.D.PASCH & DOCHTER GRUBBENVORST 5904.925

HOEZEN-STEINHAGE BELFELD 5885.561

P.B. VAN VLIET UTRECHT 5781.682

COMB J.&R RUTTENBERG BAARN 5738.043

F. VISSER HELMOND 5690.652

J.V.D.PASCH&DOCHTER GRUBBENVORST 1-1341212 5941.446

HENK DOUNA DONKERBROEK 0-1054798 5916.425

R. VAN DER PAS VEGHEL 0-4100003 5884.560

COMB J.&R RUTTENBERG BAARN 0-1348145 5858.506

D. VAN DE VREDE KAATSHEUVEL 1-1287177 5857.495
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En wat is het verschil tussen de twee 
hokkampioenschappen? Aangewezen 
tellen op alle aangewezen vluchten de 
twee beste scores van de drie gete-
kende duiven. Voor het onaangewezen 
hokkampioenschap tellen per vlucht de 
prijspunten van alle gekorfde duiven. 
Het totale aantal prijspunten per vlucht 
wordt gedeeld door het aantal gekorfde 
duiven. Er is hier echter wel een maar. Er 
is een minimum aan het aantal gekorfde 
duiven gesteld. En wel 10 duiven op de 
vitesse, midfond en jonge duiven en 5 
duiven op de dagfond en marathon.  Wie 
7 duiven op een midfondvlucht korft zal 
zijn puntentotaal door 10 gedeeld zien 
worden.  Voor het seizoen 2021 werden 
deze minimumaantallen verlaagd van 10 
naar 8 en van 5 naar 4. Om zo echt kleine 
korvers meer kans te geven en dat werd 
in 2022 gelijk in de praktijk bewezen en 
een punt van discussie.

Aanvankelijk werd de combinatie Hoe-
zen-Steinhage uit Belfeld geen nationaal 
vitessekampioen onaangewezen. Op 
Compuclub zagen ze dat hun puntento-
talen door 10 gedeeld waren terwijl ze 

VANUIT EEN MAISVELD BESPIEDDE WIM 
DE A ANKOMST VAN DE DUIVEN BIJ GEERT

Nationaal Kampioen Vitesse  
Onaangewezen
Is er een voor een liefhebber een 
mooier kampioenschap te winnen 
dan een 1e prijs bij een nationaal 
kampioenschap? Lijkt me niet, daar 
bij nationale kampioenschappen in 
principe alle NPO-leden die bepaalde 
vluchten spelen voor deze titel de 
strijd zijn aangegaan. En meer ‘con-
currenten’ sportief verslaan is dus 
niet mogelijk. De nationale kampi-
oenschappen van onze NPO worden 
over vijf disciplines vervlogen en wel 
vitesse, midfond, dagfond, marathon 
en jonge duiven. En op elke disci-
pline zijn er drie ‘categorieën’: een 
aangewezen en een onaangewezen 
hokkampioenschap en een duifkam-
pioenschap.  Met de ‘vervlechting’ 
van de nationale kampioenschap-
pen en die van de competitie van 
WHZB-TBOTB zijn er twee nationale 
kampioenschappen bij gekomen 
en wel ‘beste liefhebber’ en ‘beste 
asduif’.

REPORTAGE | AFDELING 4 HOEZEN-STEINHAGE, BELFELD

Geert Hoezen (rechts) en Wim Steinhage zijn nationaal 
kampioen geworden.

op de betreffende vluchten 8 of 9 duiven 
hadden gekorfd. Maar dat was toch niet 
op de NPO-vergadering aangenomen? 
Via via hoorden ze ook van Robin Rigter 
uit Eemnes die op de dagfond de meeste 
vluchten 4 duiven had gekorfd, maar 
bij hem waren de puntentotalen door 
5 i.p.v. 4 gedeeld. Een clubgenoot van 
Robin Rigter heeft er bij ‘hogerhand’ 
op aangedrongen dit recht te zetten en 
uiteindelijk is Robin Rigter 3e nationaal 
dagfondkampioen onaangewezen gewor-
den. En Geert Hoezen en Wim Steinhage 
klommen naar de 1e plaats bij de vitesse 
onaangewezen.

Prestaties
Voor het nationale kampioenschap 
vitesse telden zeven vluchten die van 
24 april tot en met 9 juli werden vervlo-
gen. Er was één streepvlucht oftewel de 
vlucht met het minst goede resultaat is 
vervallen. Voor Geert Hoezen en Wim 
Steinhage tellen de resultaten die in 
Vlieggebied Midden-Limburg zijn behaald 
en daarin vliegen vier samenspelen en 
wel SPC (Sittard), MLS, de Roerstreek 
en de Grensstreek. Zeg maar van Sittard 
tot en met Venlo en alles aan de oostkant 
van de Maas. Geert en Wim zijn lid van 
de p.v. de Duivensport in Reuver daar 
er in hun woonplaats Belfeld al geruime 

tijd geen duivenclub meer is en hun club 
maakt deel uit van het samenspel de 
Grensstreek.  In hun Vlieggebied Mid-
den-Limburg zitten ze tegenover Sittard/
Nieuwstadt zo’n 40 km in de overvlucht. 

Geert en Wim viel het wel op dat de we-
duwnaars bij aankomst niet echt fel naar 
binnen gingen. De volgende (midfond)
vlucht was Sens op 21 mei en daarop 
werden 6 weduwnaars gekorfd en 4 prij-
zen gepakt en er werd met prijs 226 tegen 
3425 begonnen.  En na aankomst wisten 
de mannen het zeker dat de duiven iets 
mankeerden. Gelijk werd dierenarts Bos-
kamp in Beek gebeld en de volgende dag 
konden ze langskomen. Die ontdekte wat 
de weduwnaars mankeerden en schreef 
een ‘pilletje’ voor die gelijk aan de duiven 
werd gegeven. De volgende dagen kregen 
ze dat ook nog en het weekeinde daarop 
werd de vierde vitessevlucht vervlogen en 
was er weer een goede uitslag. 
Volgens Geert had Boskamp het over 
‘pestkop’ dat de duiven onder de leden 
hadden. Het ‘pilletje’ was ‘Poeder 30’ 
in capsulevorm. Op de verpakking staat 
dat dit product helpt tegen luchtweg- 
en darminfecties en ter bestrijding van 
streptokokken. Boskamp adviseerde de 
weduwnaars na elke volgende vlucht zo’n 
capsule op te steken en dat werd ook 
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Op dit hok zitten in het seizoen links de weduwnaars en 
rechts de jongen.
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Geert en Wim maakten op de zeven vitessevluchten de volgende uitslagen:
23-4  Chimay 4308 duiven 9 mee 8 prijzen: 9, 10, 14, 15, 17, 18, 218 en 686
30-4  Rethel 3976 duiven 10 mee 9 prijzen: 16, 31, 84, 114, 162, 395, 630, 743, 
1140
8-5    Châlons 4025 duiven 9 mee 8 prijzen: 33, 36, 37, 101, 391, 409, 587, 673
29-5  Châlons 2469 duiven  8 mee 8 prijzen: 13, 25, 70, 75, 233, 310, 425, 508                                                           
12-6 Châlons   1833 duiven  8 mee 8 prijzen: 1, 13, 27, 33, 34, 49, 152, 153                                       

25-6  Châlons 1256 duiven 8 mee 8 prijzen: 2, 3, 120, 188, 214, 238, 301, 325                                                   
9-7    Châlons 971 duiven 8 mee 8 prijzen: 7, 32, 59, 80, 103, 116, 198, 246.

Met 60 duiven gezet en 57 prijzen mag natuurlijk van een ongekend sterke serie 
worden gesproken. De uitslag van Châlons op 12 juni gaf het beste gemiddelde 
met 907 punten.  De uitslag van 25 juni gaf een gemiddelde van 617 punten en die 
is als minste afgevallen terwijl op die vlucht wel met de prijzen 2 en 3 tegen 1256 
duiven werd begonnen. Naast de vitessevluchten werden ook die op de midfond 
gespeeld. De eerste was Melun op 14 mei en daarop werden 6 van de 8 in de 
prijzen gepakt en er werd met prijs 51 tegen 3433 duiven begonnen.

gedaan. De jonge duiven kregen ook na 
elke vlucht een dag ‘Poeder 30’ over het 
voer om datgene dat in de mand opgelo-
pen zou kunnen zijn te bestrijden.

Geert en Wim besloten de midfondvluch-
ten van 4-6 en 18-6 over te slaan en 
alle pijlen op de vitesse te richten.  Het 
weekeinde voor de laatste vitessevlucht 
speelden ze nog wel Orléans en met 8 
mee pakten ze op die vlucht 7 prijzen en 
begonnen met de prijzen 8 en 11 tegen 
1071 duiven. Totaal korfden ze op 10 
vluchten met de oude duiven 82 duiven 
en wonnen 74 prijzen.

Herstart
Geert Hoezen woont met echtgenote 
Truus aan de rand van Belfeld.  Zo’n 
twintig jaar geleden zijn ze daar komen 
wonen nadat het oude huis daar was 
afgebroken en een nieuw was gebouwd. 
Geert zette daar de duivensport voort 
maar dat bleek toch niet goed te kunnen 
worden ‘aangepakt’ vanwege de lange 
werkdagen die Geert voor zijn eigen 
installatiebedrijf maakte.  Na een paar 
jaar werd met de duiven gestopt en kwa-
men er Friese paarden waarvoor hij aan 
huis een eigen wei had/heeft. Met deze 
paarden werden op de kar ook tochtjes 
door de omgeving gemaakt en zelfs naar 
Vlodrop gereden en daar overnacht. 
Toen Geert onderricht kreeg om zelf op 
een paard te gaan rijden kreeg hij een 
heel ernstig ongeluk.  Geert zat helemaal 
los op het paard die plots in beweging 
trok. Geert besloot zich snel te laten val-
len maar kwam heel ongelukkig op een 
stenen rand terecht waardoor hij ernstige 
verwoningen opliep. Vanaf toen is de 
paardensport afgebouwd en besloot 
Geert de duivensport weer op te pakken. 
Intussen was hij ook uit de eigen zaak 
gestapt en kreeg hij daar volop tijd voor.

In het jaar 2017 besloot Geert bij de 
comb. van Heteren in Doetinchem aan 
te kloppen en daar werd een ronde late 
jongen aangeschaft.  De combinatie 
staat voor het echtpaar Frans en Betsy 
van Heteren.  Met die late jongen werd in 
2018 gekweekt en met de jonge duiven 
ging het gelijk al buitengewoon goed en 
was de ‘nieuwe’ liefhebber G. Hoezen 
een pure verrassing. Een geweldige uits-
mijter was de laatste natourvlucht vanuit 
Reims.  Met 25 jongen mee werd tegen 
1036 duiven met de eerste vijf prijzen 
begonnen en had Geert er 17 stuks bij 
de eerste 20 (!) en totaal 20 prijsduiven.  
En in 2019 werd met een ploeg van 10 
weduwnaars aan de start gekomen en die 
gaf op Rethel van 20 april al een geweldig 
visitekaartje af met 1, 2, 5, 6, en 16 tegen 
1366 duiven en 10 van de 10 erin. De 

‘804’ kwam toen voorop en deze klepper 
vloog op Melun van 12 mei de 1e provin-
ciaal van 15.246 duiven en wist zich toen 
echt los te vliegen. De jaarling ‘804’ is na 
het seizoen naar Doetinchem gegaan en 
van daaruit weggegaan toen er een beste 
prijs voor hem werd geboden 

Twee vaandeldragers
Sinds 2020 speelt Geert Hoezen in 
combinatie met plaatsgenoot Wim 
Steinhage. Hun eerste ontmoeting mag 
als anekdotisch omschreven worden. 
Bij de aankomst van zijn duiven zag 
Geert indertijd iets boven het naburige 
maisveld uitsteken en vond dat toch 
wel opvallend. Was het iemand die zijn 
perceel aan het bespieden was met 
wellicht kwade bedoelingen? Nee, het 
was Wim Steinhage die met zicht op 
het erf van Geert Hoezen de aankomst 
van zijn duiven aan het gadeslagen was. 
Geert nodige Wim uit om op zijn erf te 
komen letten en van het een kwam het 
ander en besloten ze in combinatie te 
gaan vliegen.

De verzorging is echter geheel in handen 
van Geert terwijl Wim hand- en spandien-
sten verleent en administratief alles doet. 
Wim Steinhage is afkomstig uit Blerick 
alwaar hij met zijn vader de duivensport 
bedreef. Vanaf 2020 hebben ze twee 
weduwnaars die nu al drie jaar op rij 
waarlijk top zijn en wel de NL19-1067156 
en NL19-1067127. De ‘156’ werd in 2021 
4e beste vitesseduif van WHZB-TBOTB 
en de ‘127’ is over afgelopen seizoen 3e 
beste vitesseduif van de afd. Limburg 
geworden en nationaal is hij op de 15e 
plaats geëindigd. Deze twee kleppers 
stonden afgelopen seizoen bijna op elke 
vlucht bij de eerste drie getekenden en 
hebben daardoor heel veel bijgedragen 
aan het winnen van de 2e plaats bij het 
nationale hokkampioenschap vitesse aan-
gewezen. Beide doffers scoorden 10 op 
10 op de zeven vitesse- en drie midfond-
vluchten en dat deden ook twee doffer 
van 2020. De ‘156’ won op Châlons van 
12 juni de 1e prijs tegen 1833 duiven en 
was op deze vlucht de snelste duif van 
de hele lossing.  In de eigen afdeling zijn 
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Aan de rennen hangen 
deze drinkbakken.

REPORTAGE | AFDELING 4 

Geert en Wim over afgelopen seizoen 
1e hokkampioen vitesse geworden en 
in 2021 deden ze nog beter want toen 
werden ze naast 1e hokkampioen vites-
se ook 1e hokkampioen van de afdeling 
op de midfond. 

De eigen club
Geert Hoezen en Wim Steinhage zijn lid 
van de p.v. de Duivensport in Reuver. 
Ooit was er in Belfeld een duivenclub 
met zo’n dertig leden. De liefhebbers in 
Belfeld zijn lid in het noordelijk gelegen 
Tegelen of in het zuidelijker gelegen 
Reuver en de p.v. de Duivensport daar is 
sportief een geweldig sterke club op de 
programmavluchten. Ooit was Reuver 
en omgeving gekend door ijzersterk spel 
op de grote fond maar daar is veel glans 
vanaf. Hoe sterk de Reuverse club is, 
moge ook blijken uit het provinciale hok-
kampioenschap vitesse met de 1e plaats 
voor Hoezen-Steinhage, 4e plaats voor 
Frans Rutten (uit Horst en  in 2022 lid in 
Reuver geworden), 7e plaats voor Dick 
Boer, 8e plaats voor Toon Smeets, 11e 
plaats voor Thijs Smeets en 14e plaats 
voor Jos Smeets. En ook bij andere 
kampioenschappen staan voorgaande 
namen meermaals hoog genoteerd. Bij 
nationaal vitesse onaangewezen zijn 
de broers Smeets 3e en 5e geworden 
terwijl Thijs Smeets vorig jaar natio-
naal op de vitesse 1e aangewezen en 
3e onaangewezen werd. Wat een reeks 
topprestaties worden door de leden van 
de p.v. de Duivensport de laatste jaren 
neergezet! Vader Toon Smeets werd nog 
niet zo lang geleden beste liefhebber bij 
WHZB-TBOTB.

Opvallend mag de kleine vliegploeg van 
de comb. Hoezen-Steinhage genoemd 
worden. Ze begonnen afgelopen seizoen 
met 12 weduwnaars maar raakte er 
eentje op een africhting al snel kwijt. Een 

flinke deuk werd er opgelopen op de eer-
ste vlucht met de jonge duiven van 2021 
toen een groot deel van de gekorfde ploeg 
achterbleef waaronder veel jonge doffers 
en die werden gemist voor de aanvulling 
van 2022. Ze lieten een opgevangen doffer 
(broer van voornoemde ‘127’ ) terugko-
men. En volgens Geert kon je met hem 
‘een boom omkappen’ toen die terug-
kwam en hij kon niet meer vliegen. Toch 
knapte hij helemaal op en in 2021 is deze 
‘811’ een uitblinker geweest en op de laat-
ste vluchten ook getekende duif geweest. 
Voor het seizoen 2023 zullen ze met zo’n 
20 weduwnaars starten terwijl op de twee 
afdelingen totaal 24 bakken zijn.

Afkomst
Als we naar de afkomst van de twee 
meerjarige toppers kijken dan zien we 
dat hun vier ouders van het bouwjaar 
2017 zijn en duiven van de comb. van 
Heteren zijn die daar als late jongen uit 
de kwekers werden gehaald.  De beide 
ouders van de ‘157’ zijn een kruising van 
Schaerlaeckens maal twee rechtstreek-
se duiven van vader en zoon Verkerk uit 
Reeuwijk.  Frans en Betsy hebben voor-
namelijk duiven van Ad Schaerleackens 
op hun (kweek)hok en met de man uit 
Baarle Nassau hebben ze al jarenlange 
goede en vriendschappelijke contacten. 
De ouders van de ‘127’ zijn uit vier recht-
streekse duiven van Ad Schaerlaeckens 
gekweekt en in de afstammingen speelt 
‘Home Alone’ van 1998 een hoofdrol met 
ook duiven van Heremans(-Ceusters), 

Geerinckx, M. Wouters en W. de Bruijn 
zitten in de afstamming.

De ‘04’ van 2018 heeft trouwens dezelfde 
vier grootouders als de ‘156’ van 2019. Zijn 
vader is de nestbroer van de vader van de 
‘156’ (‘43’ en ‘44’) en zijn moeder is een 
nest zus van de moeder van de ‘156’ (‘33’ 
en ‘34’). En dat mag straf genoemd worden.  
Geert Hoezen vertelde wel te begrijpen dat 
hij ook het nodige geluk met de duiven van 
van Heteren te hebben gehad want dat die 
laten zo goed zouden kweken had ook heel 
anders kunnen uitpakken. Elke ronde kan 
niet raak zijn of toppers opleveren want 
dan zou de duivensport wel heel eenvou-
dig zijn. Daarvoor is Geert veel te nuchter 
en te realistisch. Ook zijn er enkele andere 
duiven in de kweek bijgekomen zoals van 
Meindert de Jong (soort van Heteren), Henk 
Scheffel (zoon Jacob) en Faan Wetzels 
maar al die duiven moeten zich in de kweek 
bewijzen en niets anders telt. Elke kweker 
verdwijnt weer onherroepelijk als de jongen 
eruit geen sportieve waarde blijken te 
hebben.  En zo is de selectie bij de vliegers 
ook streng en dat begint al als jonge duif. 
Elke duif die afwijkend gedrag vertoont of 
een ongezondheid niet snel zelf overwint  
verlies heel snel zijn plaatsje.  En ook op 
het medische vlak is de lijn strak. De duiven 
worden voor de vluchten nagekeken door 
Boskamp en tijdens de vluchten bij twijfel. 
Zonder reden wordt er niet gekuurd: ”Als je 
geen hoofdpijn hebt gaan je toch ook niet 
een asperientje slikken!”. 

Zicht op de doffers in de ren  waarvan de ouden flink in de 
rui zitten.
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Jonge duiven
Na de grote verliezen in 2021 besloten de 
Belfeldse mannen om in 2022 wat meer 
uit hun kwekers te kweken om zo iets 
meer doffers achter de hand te hebben 
bij eventuele verliezen. En het seizoen 
2022 werd met de jongen schitterend 
afgesloten op de vlucht Reims van 25 
september. Met 14 jongen mee (ook 
doffers die op de nalijn voor het eerst 
gespeeld werden) werd provinciaal tegen 
6186 duiven niet vroeg begonnen (de 
overvlucht zat ongunstig) en wel met prij-
zen 67 en 68 maar aan prijs 383 was de 
10de prijsduif binnen met totaal 13 van de 
14 in de prijzen. Met de jongen werd dit 
jaar ijzersterk begonnen en op de eerste 
vluchten hadden ze 30 van de 38, 28 
van de 37, 9 van de 12 en 23 van de 33 
in de prijzen. Op de vluchten werden dit 
jaar heel weinig jongen verspeeld maar 
er kwamen er wel een aantal gewond 
terug en er werden de nodige door de 
roofvogel gepakt. De 10 kweekkoppels 
werden tussen Kerst en Nieuwjaar ge-
koppeld en hun twee ronde eieren werd 
onder de vliegers verlegd waarvan een 
paar koppels hun eigen jongen mochten 
grootbrengen. Een derde ronde van de 
kwekers kwam er zo ook snel. De jongen 
werden verduisterd en bijgelicht en dat 
gebeurde niet bij de weduwnaars. De 
jongen zijn ook (grotendeels) gescheiden 
gespeeld.  Uit bepaalde kweekkoppels 
had men wel de pech dat ze de afge-
lopen jaren alleen duivinnen gaven en 
doffers die al goed afkwamen zodat ze 
met een goed gevoel naar het nieuwe 
vliegseizoen uitkijken. 

De vliegers krijgen Galaxy Sport Light 
van Beyers en als de afstanden toe-
nemen dan wordt dat Galaxy Sport 
Energy. In de ruitijd wordt er op die 
mengeling overgeschakeld. De weduw-
naars krijgen ook kleinzaad en pinda’s  
en Geert vertelde dat ook te doen om 

zelf een goed gevoel te krijgen dat 
alles zo goed mogelijk wordt gedaan.                                                                                                                                          
                                        
De nuchterheid van Geert is opvallend. 
Hij dweept niet met stambomen of 
bepaalde duiven en liefhebbers. Als men 
alles tot in de puntjes verzorgd en alles 
voor de duiven doet dan moeten ze zich 
op de wedvluchten bewijzen. Een eigen 
natuurlijke gezondheid wordt centraal 
gesteld. Maar zoals in 2022 bewezen 
kunnen duiven plots in een mindere ge-
zondheid geraken en dan moet er opge-
treden worden. Een broer van een topper 
heeft wel dezelfde stamboom, maar dat 
is geen garantie dat die broer ook een 
succesvolle vlieger zal worden.

Een bijzondere foto liet Wim Steinha-
ge van Geert zien en daarop zagen we 
Geert uitgestrekt op het gazon liggen 
terwijl jonge duiven op zijn lichaam zitten 
en rond hem lopen. In het seizoen mag 
Geert ook graag het weduwnaarsverblijf 
opgaan en elke weduwnaar een pinda 
geven. Een goede band met de eigen 
duiven wordt van belang geacht.

Er wordt gespeeld op een hok van Gobius 
uit Wezep. Voor de vier afdelingen zijn 
overdekte rennen en daar hangen drink-
bakken aan met openingen zoals in de 
reismanden. De ramen van de afdelingen 
van de oude duiven staan dag en nacht 
open. Alleen als de doffers op weduw-
schap zitten worden ze gesloten maar ver-
der altijd open in najaar, winter en voorjaar 
en als ze gescheiden en op nest zitten.                                                                                                                                          
                                                
Wat goed is komt snel is een gezegde dat 
zeker voor de prestaties van Geert Hoezen 
en Wim Steinhage opgaat. Vanaf de start 
top en nu al vier jaar op rij met de oude 
duiven op de vitesse- en midfondvluchten 
knalprestaties. En dan stelt Geert dat het 
in de toekomst nog beter moet kunnen 
gaan. Ambitie is een goede eigenschap in 
de duivensport maar gezien de behaalde 
prestaties vraag ik me af of dat nog wel 
mogelijk is. Maar dat moeten dan nog 
meer absolute kopprijzen zijn. Maar voor 
de geleverde prestaties in de vijf jaar na de 
herstart doen we diep ons petje af.

Ad van Gils

Geert liggend op zijn gazon terwijl de jongen op en rond 
hem rustig hun gang gaan.

Deze NL19-1067156 mag met 
recht een topper  
genoemd worden.
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Voordien speelden beiden meer dan verdienstelijk met hun 
duiven, maar door hun drukke werkzaamheden kwam de 
verzorging van hun duiven nogal eens in het gedrang. Fons 
werkt op de Intensive Care afdeling in het ziekenhuis van 
Winterswijk en Marco in de directie van Veld Koeltechniek in 
Groenlo. Marco doet de verzorging ’s morgens en ’s avonds, 
terwijl Fons meestal ’s middags tussen twee en vijf uur de 
doffers en jongen verzorgt. De duiven zijn allemaal gehuisvest 
in hokken op het erf van Klein Falckenborg. Samen hebben 
ze voordat ze in combinatie gingen vliegen een strategie 
ontwikkeld met als doel zich bij de nationale top te voegen. Een 
uitdagende strategie waarbij meerdere facetten van belang zijn. 
Zoals top duiven, huisvesting, verzorging, ligging en alles wat 
daar mee te maken heeft. Aldus het duo.

De duivenstam
Het tweetal heeft zich in het verleden als individuele spelers 
al bewezen. Wat de duiven bestanden betreft is er wel een 
wezenlijk verschil. Marco heeft zijn duiven meerdere keren 
verkocht, terwijl Fons zijn stam zorgvuldig heeft opgebouwd en 
nauwelijks afstand van zijn duiven heeft gedaan. Het zijn dan nu 
ook met name de duiven van Nijhofs duivenstam gekruist met 
duiven van Gert Rotman, Gebroeders de Jager, Eijerkamp en de 
Gebroeders Leideman, die voor de successen zorgen. 

De verzorging en het spel
Zoals als gezegd dragen beide liefhebbers hun steentje bij 
aan de verzorging van de duiven. De duiven worden gespeeld 
op totaal weduwschap. In het vliegseizoen trainen allereerst 
de duivinnen een uur vanaf half zeven ’s morgens. Tijdens dit 
trainen worden de duiven door Marco verzorgd en worden 
de duivinnen daarna binnen geroepen. Als Marco rond het 
middaguur thuiskomt trainen de doffers. Later in de middag 
verzorgt Fons de jongen. Meestal trainen de duivinnen in de 
avonduren nog een keer. Bij regen wordt er niet getraind. Het 
totale weduwschap spel wordt gespeeld op een tuinhok van 
zeven meter met een ren. Er worden in principe 25 doffers en 35 
duivinnen gespeeld. Alleen bij thuiskomst mogen de duivinnen 
bij de doffers. De 10 extra duivinnen zijn aan een aantal reserve 
doffers gekoppeld, zodat deze duivinnen bij thuiskomst hun 
doffers altijd aantreffen. De weduwduivinnen zitten in een 
afdeling van drie meter breed, de weduwnaars in een afdeling 
van drieënhalve meter breed. De duivinnen zitten overdag in 
de ren. De jongen zijn gehuisvest in een tuinhok van vijf meter 
breed met daaraan gekoppeld een ren. De voorzijde van dit hok 
is aan de voorzijde volledig voorzien van gaas, waarbij de rest 
van het hok wel gesloten is. De nodige activiteiten in en voor de 
vereniging worden wekelijks op elkaar afgestemd.
Het voer is een mix van diverse mengelingen. Versele Laga 

weduwnaars mengeling, Gerry Plus aangevuld met de NPO mix 
van Embregts Teunis en wat super dieet voer van Garvo. Verder 
krijgen ze de nodige grit en mineralen en bij thuiskomst van 
de vluchten zit er Belgasol door het water. Voor de medische 
begeleiding wordt het systeem van Tony van Oranje uit Zelhem 
gevolgd met wat producten van van de Weerd. De nodige 
afwisseling is hierbij belangrijk. Aldus Marco. De jongen krijgen 
wel eens enkele dagen ‘vier in een’ van van de Weerd door het 
water voor het tegengaan van coli. Er worden ruim honderd 
jongen gekweekt. Vorig seizoen werden er naar verhouding 
te veel jongen verspeeld. Afgelopen seizoen waren er na het 
vliegseizoen nog vijfenzestig op de hokken. Duiven die niet 
voldoen of als er aan hun gezondheid wordt getwijfeld worden 
direct verwijderd.     

Succesvolle start van de combinatie
In hun debuut jaar 2020 werd al direct succesvol met de jongen 
gestart en wist de combinatie al vijf teletekst noteringen te 
scoren, een NPO-zege te pakken en in de competitie Allerbeste 
de tweede beste jonge duif te noteren. Vorig seizoen werd 
voor het eerst als combinatie aan de oude duivenvluchten 
deelgenomen. De ingeslagen succesvolle weg met de jongen 
werd door de jaarlingen bij de oude duiven voortgezet. Naast 
meerdere topnoteringen werden twee NPO-zeges in de afdeling 
geboekt, aldus Marco. De focus lag vorig seizoen al op de 
midfond. Bij de nationale kampioenschappen werden toen de 
volgende kampioenschappen behaald: 3e Aangewezen- , 7e 

SUCCESVOLLE START VAN NIEUWE 
COMBINATIE 
NATIONAAL AANGEWEZEN MIDFOND KAMPIOEN

Nationaal Midfond Kampioen werd afgelopen seizoen de 
sinds 2020 bestaande combinatie Falckenborg- Nijhof 
bestaande uit Fons Nijhof uit Groenlo en Marco Klein Fal-
ckenborg uit onder de rook van Groenlo gelegen Beltrum. 
Vanaf het begin speelt de combinatie zich al regelmatig 
in de kijker met overwinningen en als grootmeester in de 
afdeling. 

COMBINATIE FALCKENBORG-NIJHOF, BELTRUMREPORTAGE | AFDELING 9

Marco en Fons 
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Onaangewezen - en 4e Duif kampioen. Vaandeldrager van het 
hok werd vorig jaar de duivin “650” (uit de stamvader “980” en 
een rechtstreekse duivin een zuster van Justify van de Gebr. 
Leideman). Naast 4e Nationaal Duifkampioen midfond werden 
ze 3e Beste Midfond duif in de WHZB TBOTB competitie.   

Uitslagen afgelopen seizoen
Doordat er in 2021 in verhouding teveel jonge duiven werden 
verloren werd er in 2022 gestart met ongeveer 65% twee jarige 
duiven en ongeveer 35 % jaarlingen. De start was nog niet 
bijzonder mede doordat de vlieg ploeg op de eerste vitesse 
vluchten nog verduisterd werden. Op de midfond ging het 
daarop crescendo met de afdeling uitslagen die u op de pagina 
hiernaast ziet.

Vaandeldragers
Waar de combinatie terecht trots op is, is het feit dat de drie 
beste midfond duiven van de afdeling het afgelopen seizoen 
uit hun duiven bestand komen. Dan nu de vaandeldragers, die 
het nationale aangewezen midfond kampioenschap hebben 
binnengehaald. 

Allereerst de hierboven al genoemde duivin Super Sister 1 
20.1283650 die 2e Nationale Asduif Midfond werd en eerste 
midfond kampioen duif van de afdeling 9. In 2020 werd ze al 4e 
nationaal jonge duif kampioen. Prestaties afdeling:
14-05-22 M 19 Dizy le Gros 67e van 19629 d.
21-05-22 M 20 Châlons en Champagne 4e van 16847 d.
18-06-22 M 24 Arlon 18e van 13248 d. 
16-07-22 M 28 Dizy le Gros 19e van 7632   d.
Prestaties van haar in 2021:
10-07-21 M 27 Châlons en Champagne 1e van 1141  d.  
06-06-21 V 22 Quiévrain 19e van 12633 d.
13-06-21 M23 Châlons en Champagne     18e van 10871 d.

Ook de 7e Nationale midfondkampioensduif Super 60 
20.1760960 , die op het hok beste presteerde op de snelheid, 
pakte de nodige punten.
Afdeling prestaties:
14-05-22 M19   Dizy le Gros 46e van 19629 d.
21-05-22 M20 Châlons en Champagne 9e   van  16847 d.
16-07-22 M28 Dizy le Gros 15e  van  7632   d.
Prestaties van haar in 2021:
06-06-21 V22     Quiévrain 15e  van 12633 d.
13-06-21 M21 Châlons en Champagne 49e  van 10871 d.  
Ze is de dochter van de topkweker  “980” vader van meerdere 

eerste prijswinnaars. 
Hijzelf pakte ook 
drie zeges in groot 
verband. 
Deze super kweker 
stamt uit de lijnen van 
Gaby Vandenabele 
(Kleinen) , van Dijk 
(Kannibaal) en 
het beste van 
Schaerleackens. 

Prestaties van zijn nazaten: 1e van 11941 en 1e van 9569 
duiven, 2e , 4e en 7e nationale asduif, 4e nationale asduif en 
8e PIPA ranking Midfond.
Ook de 3e Midfondkampioen duif van de afdeling 9 de Lady 
615 20.1283615 , lijn “979” (nestmaat van de bovengenoemde 
“980”) pakte naast o.a. een 2e van 12.004 d. op Chalon 
en Champagne  een 3e tegen 6242 d. op de eendaagse 
Sermaises in de afdeling.

De rechtstreekse doffer Diamant Grijs 20.1013934 van de 
gebroeders de Jager uit Blijham pakte een  kopprijs op Châlons 
en Champagne in de afdeling.
21-05-22 M20  Châlons en Champagne 5e van 16847 d.
Op de vitesse was hij ook succesvol:
23-04-22 V16 Heusden Zolder 2e van 2169    d.
07-05-22 V18 Burdine 8e van 22554  d.

In 2021 V16 Burdine 18e van 26388 d.
Hij stamt uit 
dezelfde lijnen als 
de Leideman duiven 
Goed Grijs gemixt 
met Heremans/
Lambrechts duiven.

En als laatst but 
not least de Venus 
20.1760955 de 
nestmaat van de 
2e beste jonge duif in de competitie Allerbest (Nederland) in 
2020. Ze is de dochter van Jared een top kweker afkomstig 
van Eijerkamp (Zutphen) en stamt uit de Van Loon lijnen. 
Hij is ook grootvader van de 7e beste jonge duif van de 
TBOTB competitie. De moeder komt rechtstreeks van Enrico 
Doldersum (Almelo) en is moeder van meerdere top duiven. 
Aldus Marco.  Als jong werd ze 22e van 13286 d. op Quiévrain 
en 39e van 18230 d. op Bierges in de afdeling. Beste prestaties 
als jaarling en als twee jarige:
29-05-21 M21 Nanteuil 8e van 17101 d.
03-09-22 N35 Bierges 2e van 1601 d.
18-06-22 M24 Arlon 35e van 13248 d.
01-05-21 V17 Quiévrain 2e van 643 d.
21-05-22 M20 Châlons en Champagne 37e van 5842 d.
10-07-21 M27 Châlons en Champagne 67e van 9217 d.
11-09-22 N36 Quiévrain 31e van 3973 d.

Toekomst
Ondanks het feit dat de combinatie zeer succesvol is, zien ze 
toch nog wel mogelijkheden om de prestaties te verbeteren 
en een vaste plek te bemachtigen in de landelijke top. De mix 
van jaarlingen, twee en drie jarigen moeten er voor zorgen dat 
de prestaties de komende jaren nog stabieler worden. Aldus 
Marco. Gezien hun ambitie, de goede duiven en mogelijkheden 
zal dit wel lukken. De nationale aangewezen midfond titel 
smaakt immers naar meer. 

Johan Nibbelink
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M19 Dizy le Gros 19.629 d.: 10e, 12e, 41e (get.), 45e, 46e (get.), 61e, 67e enz. 50 mee 31 pr.
M20 Châlons en Cham 16.847 d.: 4e, 5e (get.), 9e (get.), 10e, 11e, 73e  enz. 40 mee 34 pr.
M22 Châlons en Cham 12.004 d.: 1e, 2e, 43e (get.), 52e …… 249e (get.)   40 mee 30 pr.
M24 Arlon 13.248 d.: 17e, 18e, 34e, 35e, 36e, 39e, 48e, 77e (get.), 363e get.  40 mee 27 pr.

Ook de jonge duiven deden het op J31 Bierges en J33 Dizy le Gros meer dan fantastisch:
J31 Bierges 11.941 d.: 1e, 2e, 9e, 11e, 12e, 60e, 63e, 64e, 69e, 73e, 92e enz. 70 mee 45 pr.
J33 Dizy le Gros 9569 d.: 2e, 3e, 4e, 7e, 28e, 38e, 63e, 84e, 89e enz. 70 mee 40 pr.



NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS RINGNR PUNTEN

J&M HAMEETEMAN OUDDORP 3391.534

F. STRIKKER HENGELO 3176.237

F. WILPSTRA GRONINGEN 3141.394

TERVOORT-HASERT COMB HAARLEM 3029.489 

HOK HUIJSMANS HOOGERHEIDE 3060.123

FALCKENBORG-NIJHOF BELTRUM 4886.967

G.J.M. ROS DELDEN 4885.634

H. HANEGRAAF EN ZN NULAND 4785.529

KRIJGSMAN-BOOGAARD RIJSSEN 4772.251

F. WILPSTRA GRONINGEN 4765.820

D. VAN DE VREDE KAATSHEUVEL 1-1287183 4929.997

FALCKENBORG-NIJHOF BELTRUM 0-1283650 4912.566

F. WILPSTRA GRONINGEN 1-1550908 4909.742

COMB. VAN IWAARDEN KAPELLE 0-4025263 4901.644

G.J.M. ROS DELDEN 9-7010428 4901.532  
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Eigenschappen die Danny wel kan 
appreciëren in een duif. Als jonge duif 
ingevlogen op de natourvluchten maar 
geen indruk achterlatend. Toch kreeg ze 
een kans in de vliegploeg en die pakte ze 
met beide vleugels aan. Vanaf de eerste 
vlucht was ze steeds present bij de eerst 
arriverende duiven op het hok. Jammer 
dat ze geen eerste prijs won, dat ontbrak 
er nog aan. Danny is er niet minder blij 
om natuurlijk met zo een crack in de 
gelederen. Op de midfond pakte ze in 
het rayon liefst vijf prijzen per honderdtal. 

Ongekend knap.
Dat zijn dus in totaal liefst acht prijzen 
minstens per honderdtal ( !! ) en 
vermelde veertien prijzen minstens per 
tiental. Over witte raven gesproken, dit is 

er dus eentje.
Met pijn in het hart haalde Danny haar 
van het vlieghok hoewel hij ook zo graag 
een Olympiadeduif had maar zo zegt 
hij terecht: ‘Je moet keuzes maken’. Zo 
zijn er allerlei gevaren natuurlijk, zoals 
de kromsnavel die vaak op de loer ligt. 
Geregeld valt er op of rond het erf dan 
ook een slachtoffer van de vliegende 
jager te betreuren. Alle risico’s in acht 
genomen zit ze nu dus in het hok van de 
kwekers. Vorig jaar al kweekte Danny uit 
haar twee veelbelovende jonge duiven. 
Vooral de doffer 22-8545791 staat zeer 
aan en speelde al acht op acht op de 
jonge tour met al prijzen per tiental. 
Danny vindt dit een aparte duif. Zeer 
oplettend, dominant en staat als een 
baas. Maar hij zegt er wel gelijk bij dat 
het geen 92,5 duif is. Geen schone dus.

Vanaf half december vorig jaar koppelde 
Danny zijn ‘183 aan een vale doffer ras 
Willy Daniëls, Kessel ( B ) en haalde er 
al drie koppels eieren uit en koppelde 
haar daarna om. Bij de jonge duiven die 
pas gespeend zijn lopen al twee rooie 
duiven uit haar maal die vale klepper. Ze 
vallen op want het zijn de enige rooie 
duiven. Volgens Danny heeft het vaak 
overleggen van de eieren geen effect op 
de kwaliteit die uit het ei gekropen komt. 
Het zou maar zo kunnen zijn. 

Idyllisch 
Sinds 2017 woont Danny ( 47 ) met 
zijn vriendin hier in Kaatsheuvel op 
een werkelijk schitterende locatie. Bij 

het bezichtigen van het huis keek hij 
natuurlijk eerst of er de mogelijkheid 
was voor wat hokken. Nou dat was al 
snel duidelijk. Het geheel doet werkelijk 
idyllisch aan. Straks als alles in bloei 
staat is het waarschijnlijk nog prachtiger.
Vanaf 1994 zit Danny in het duiven-
wereldje. Niek gek trouwens want 
ook opa, vader en oom hadden al 
postduiven. In Bergschenhoek werd 
eerst jaren samen met vader Adrie 
de duivensport beoefend. In die tijd 
draaiden zij al prima en toen ook al op 
totaal weduwschap. Een van de mooiste 
momenten indertijd was ongetwijfeld het 
winnen van de ‘Gouden Duif’ in 2010. 
Hoogtijdagen voor vader en zoon met 
tevens meerdere zeges in groot verband 
tegen meer dan 10.000 duiven.

Hun stam duiven was destijds 
opgebouwd met duiven van onder 
andere Teun Hubregtse, Huub Hermans 
en Charles van Doorne. Die lijnen zijn 
nog steeds te vinden op het hok in 
Kaatsheuvel.  Sinds 2018 heeft Danny 
ook duiven van clubgenoot René van 
der Velden die toen nog op de midfond 
en dagfond speelde.  Hier was hij zeer 
onder de indruk van diens duiven. Vitale 
karakterduiven zijn dat en het moet 
gezegd dat ze het fantastisch doen bij 
Danny.
 
Kampioenschappen 
Het vlieghok meet ongeveer twaalf 
meter bij vier- en een half. Aan de voor 
– en achterzijde huizen duiven. Eigenlijk 

NATIONAAL DUIFKAMPIOEN MIDFOND

Danny van de Vrede had afgelopen 
seizoen de beste midfondduif van 
Nederland op zijn hok. Met afgerond 
liefst 4.930 kampioenspunten van 
vijf vluchten kan het niet anders 
zijn dan dat we te maken hebben 
met een klasbak van het zuiverste 
water. Het gaat dan natuurlijk over 
Danny zijn geschelpte jaarling duivin 
21-1287183,  ‘Adira’ geheten. Danny 
kweekte haar uit twee duiven van 
clubgenoot René van der Velden. De 
‘183 is een kleine duivin, gespierd en 
met een mooi wit oog in haar kop. In 
het hok altijd waakzaam, vitaal en 
strak in het pak. 

 REPORTAGE  |  AFDELING 2   D. VAN DE VREDE, KAATSHEUVEL

Danny van de Vrede

Dit zijn haar prijzen op de midfond:
M19 Melun 7 / 4044
M20 Melun 13 / 3268
M22 Sens 8 / 2494
M24 Pont St. Max 22 / 2218
M28 Melun 4 / 1156

Naast deze prachtige prijzen won 
ze ook nog:
V16 Quiévrain 3/ 5348 
V17 Niergnies 95/ 3202
V21 Pont St. Max 4/ 3202
M26 Châteaudun 27/ 1543
E29 Issoudun 40/  639
N33 Quiévrain 77/ 4075
N34 Niergnies 119/ 3972
N35 Banteux 333/ 3655
N36 Morlincourt 5/ 2664
Prijzen behaald in het rayon.
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is het een hok in een hok. Danny nam 
het over van een oud clubgenoot uit 
Bergschenhoek. In het begin moest 
er nog wel wat aan gebeuren qua 
verluchting. Voor het hok is een open 
vlakte waardoor het zich een beetje in 
een windgat bevindt, hoewel het front 
naar het zuiden is gericht. Halverwege 
het seizoen van 2018 werd daarom de 
hulp ingeroepen van Bennie van Dijk, 
Westerhaar. Op zijn advies werd onder 
andere het dak aan de binnenzijde 
afgewerkt met dupanel platen en 
werden er lichtdoorlatende pannen 
geplaatst boven alle afdelingen. Het 
plafond is op dit moment nagenoeg 
open en ook de voorzijde is steeds 
geopend. Er kan dus lucht genoeg 
naar binnen. De nok is ongeveer 15 
centimeter open om de vuile lucht af te 
voeren. 
Vanaf seizoen 2019 ging het almaar 
beter en afgelopen jaar 2022 was 
uitzonderlijk goed.
Vele kampioenschappen werden 
behaald. In afdeling 2 Brabant 
2000 waren de belangrijkste 
kampioenschappen voor Danny de 
navolgende:

1e Hok vitesse onaangewezen
14e Hok vitesse aangewezen
1e duifkampioen vitesse met 
     de 21-1287177
3e Hok midfond onaangewezen
1e Hok midfond aangewezen
1e duifkampioen midfond met 
     natuurlijk de 21-1287183
3e Hok dagfond onaangewezen
9e Hok dagfond aangewezen
12e Hok jonge duiven onaangewezen
9e Hok jonge duiven aangewezen
1e duifkampioen jonge duiven met de 
22-8545820.
Maar ook op nationaal niveau was het 
raak met onder andere:

5e nationaal duifkampioen vitesse met  
     de 21-1287177
9e Hok aangewezen midfond
1e nationaal duifkampioen midfond met 
     de 21-1287183
6e Beste liefhebber nationaal
15e Beste Asduif met de 20-2013241.
Het bewijs is geleverd. Veel beter dan dit 
seizoen gaat het niet worden. Of toch?
Danny zou willen van wel. 

Duivinnen 
Wat is nu eigenlijk het geheim en 
zijn er überhaupt wel geheimen in de 
duivenport?
Feit is dat Danny met 28 koppels 
vliegduiven aan het seizoen begint. 
Daarnaast heeft hij nog enkele losse 
duivinnen die hij eventueel in kan 
passen in de vliegploeg. Als je de 
uitslagen ziet valt op dat de duivinnen 
vaak beter afkomen dan de doffers. 
Toch zijn er volgens Danny wel beste 
doffers bij zoals de 20-1592030 op 
de dagfond en de 21-2123169, een 
schitterend gebouwde doffer. Een van 
zijn oogappels is de 21-1263414, een 
prachtige blauwe doffer rechtstreeks 

van kampioenen Stultjens & van Dongen 
uit het naburige Oosterhout die al gelijk 
de eerste vlucht een 1e prijs won van 
Quiévrain tegen 5348 duiven. Maar 
de duivinnen hier zijn echt ‘next level’. 
Volgens Danny herstellen die gewoon 
beter, zijn feller en kunnen beter omgaan 
met het systeem. Zij vinden het minder 
erg om geen partner te vinden bij 
aankomst van de vlucht. Ze moeten ook 
geen uren hoeven te wachten op hun 
doffer natuurlijk en daarom wil Danny 
zo snel mogelijk alle duiven weer thuis 
hebben. Het hok in de breedte nog 
sterker maken is het doel.

De duivinnen zitten in het vliegseizoen in 
een grote afdeling van ongeveer 1,5 bij 
4 meter. Op kapelletjes wel te verstaan. 
Dagelijks gaan ze in het seizoen een 
keer los. Dat is ’s middags tussen 5 
en 6 uur en die trainen dan van vijf 
kwartier tot 1,5 uur. Het eerste half uur 
zijn ze compleet uit het zicht en daarna 
trekken ze er weer flink aan. Er kan niet 
gesproken worden over zomaar een 
rondje rond het huis als die duivinnen los 
zijn. Nee, er wordt terdege 

Mineralen 
Danny heeft als basismengeling een 
zak zoontjens, een zak zuivering en 
drie zakken vliegvoer. Het vliegvoer van 
Embregts- Theunis, Koopman All-in-one 
van Beyers en nog een vlieg van Beyers 
worden gemengd. ‘Wat in de ene zak 
niet zit, zit vast wel in de andere’, is 
hier de gedachte. Die basismengeling 
krijgen de duiven op zondag, maandag 
en dinsdag. Woensdag en donderdag 
verdwijnen de zoontjens en de zuivering 
uit de basis en daarvoor in de plaats 
komen de NPO mix van Embregts- 
Theunis en de Premium Power van 
Jellema. Op zaterdag na thuiskomst 
krijgen ze eerst wat mineralen met wat 
hard voer en later volle bak vetrijker voer.
Danny vindt mineralen zeer belangrijk 
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Het mooie vlieghok

D. VAN DE VREDE, KAATSHEUVEL
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voor de innerlijke huishouding van zijn 
atleten. Dit hebben ze volgens hem echt 
nodig om goed te blijven. Hij geeft de 
mineralen van Marien en van Natural. 
Daarnaast gebruikt hij ook de Beute bak 
en de mineralenmix van Jelle Jellema. 
Over het voer zit ook geregeld het vette 
pijlstaartrog olie. Op woensdag gebruikt 
hij ooit wel eens Aminovit van Herbots. 
Maar de vraag blijft voor Danny of ze 
deze vitamines echt nodig hebben. 
In het water zit zelden iets. Danny laat 
zich leiden door mensen die hiervoor 
geleerd hebben zoals Van der Sluis, 
de Weerd en Marien. Bij twijfel worden 
zij geraadpleegd. Zelf zegt hij er geen 
verstand van te hebben. Toch zit er 
uitzonderlijk of BS of een korte geelkuur 
in het water. 

Op weduwschap
Op dit moment ( half februari ) liggen 
er bijna overal in het vlieghok jonge 
van ongeveer veertien dagen oud in 
de broedschalen. Sommige koppels 
brachten nog geen jonge groot en dat 
zal ook niet gaan gebeuren. Van de 
betere duiven werden al twee of drie 
keer de eieren overgelegd. Zo heeft hij 
vier of zes jonge uit de betere vliegers. 
Nog een paar dagen en dan gaan de 
jonge en de duivinnen van de doffers 
gescheiden worden. Sporadisch laat 
Danny een jong bij de doffer liggen. 
Vanaf eind februari zitten de duiven dus 
reeds op weduwschap en wordt er niet 
herkoppeld. De eerste dagen worden 
ze dan flink gevoerd om bij te tanken 
van het jongen azen en daarna wordt er 
juist weer minder en schraler gevoerd 
om de duiven in vliegmodus te krijgen. 
Zo hebben ze in ieder geval meer kans 
om uit de klauwen van de kromsnavel 
te blijven. In maart en april worden de 
vliegduiven verduisterd om de vorm 
iets te onderdrukken en ze beter in de 

pluimen te houden. Dan worden ze 
dagelijks slechts één keer gevoerd. Ze 
krijgen dan genoeg voeding want er blijft 
altijd iets liggen.
Als het vliegseizoen begint gaan alle 
duiven wekelijks de mand in en worden 
ze ook op de trainingsvluchten gespeeld. 
De eerste zes à zeven weken wordt er 
voor de vlucht niet getoond. Nadien wel 
voor ongeveer een half uurtje.

Toppers
Niet alleen de ‘183 is een topper, zij is de 
topper maar er zijn nog andere duiven 
die flink presteerden dus ook toppers.
Allereerst de 20-2013241, ook een 
geschelpte duivin. Danny spreekt over 
een rekenduif, een duif die er altijd is. Zij 
werd ook gekweekt uit twee René van 
der Velden duiven. Haar beste prijzen 
haalde ze op de dagfond met vier prijzen 
in de eerste 25 tegen gemiddeld bijna 
700 duiven. Ze miste niet en haalde 18 
op 18 met 13 prijzen per tiental.
En wat te denken van de 21-1287177. 
Deze donker geschelpte duivin is nog 
van het oude soort en werd 5e nationale 
duifkampioen op de vitesse. Dan kun 
je wat. Zij won onder andere de 3e van 
3202 duiven op Pont St. Max en de 6e 
van 2654 duiven op Morlincourt. Ook op 
de natour was ze steeds van de partij als 
ook van Issoudun met de 11e prijs tegen 

639 duiven. 
Danny pakte vijf keer de eerste prijs in 
het rayon 4 van Brabant 2000 en deed 
dat steeds een keer per spelsoort. Dus 
een keer op de vitesse ( V16 Quiévrain ) 
, midfond ( M28 Melun ), dagfond ( E29 
Issoudun ), jonge duiven ( J33 Melun ) en 
natour ( N34 Niergnies ). Heel apart.
Fouten 
Danny moet nog dagelijks op pad om de 
kost te verdienen als verantwoordelijke 
voor de verkoop van producten in de 
groentebranche. Het dagelijks moeten 
werken hoeft echter geen nadeel te 
zijn en dat klopt ook in zijn geval. Als 
je maar de juiste dingen doet. Het 
jezelf zo makkelijk mogelijk maken dan 
kun je ook niet zo veel fouten maken. 
Steeds hetzelfde doen doet een beetje 
autistisch aan en misschien moet je 
in de duivenwereld juist zo zijn. Voor 
Danny werkt het in elk geval. Voor hem 
zijn de randvoorwaarden een goede 
basisgezondheid, een goed hok en een 
goed systeem. Is dat allemaal in orde 
kun je op zoek naar goeie duiven. En 
zoals vader Adrie altijd al zei: Áls het 
goed gaat moet je niet veranderen’. 
Geen speld tussen te krijgen.

Toekomst 
Danny is niet iemand die graag op de 
voorgrond treedt. Maar hij weet wel 
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Verder maakte hij vele mooie uitslagen en series en drie van de betere uitsla-
gen in 2022 
die zeker het vermelden waard zijn waren:
V16 Quiévrain 5348 d. 1, 2, 3, 10, 14, 15, 19, 20, 25 57/42
V21 Pt. St. Max 3202 d. 3, 4, 6, 7, 8, 9, 14, 15, 16, 17, 18, 19 40/35
M28 Melun 1156 d. 1, 2, 3, 4, 6, 7, 20, 22, 23  32/27. 
Uitslagen behaald in rayon 4.

Bij de duivinnen In het vlieghok
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dat als je zo een prima seizoen draait als hij al de publiciteit er 
eigenlijk wel bij hoort. Volgende maand kan men het filmpje dat 
Falco Ebben maakte hier in Kaatsheuvel op internet bekijken.
Danny is wel bezig met de toekomst van de duivensport. Heeft 
daar zijn eigen kijk op. Zijn ideeën heeft hij op papier gezet 
en zijn vooral bedoeld om de duivensport meer toegankelijk 
te maken voor aan de ene kant de pure hobbyist en aan de 
andere zijde de gedreven melker. Onder andere gaat het over 
een vliegprogramma dat inspeelt op de behoefte van beide 
groepen en het introduceren van een ‘Champions League’ maar 
dan voor duiven. Het concept zal binnenkort vast in de media 
verschijnen. Hij ontving tot nu toe veel positieve reacties. We 
gaan het zien. Tot zover de gedreven Danny en zijn superjaar 
2022.

Jeffrey Hermans
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STRENGE SELECTIE HELPT DE COMBINATIE 
STEEDS BETER TE WORDEN

Nationaal kampioen Midfond O.A.
Generaal Grootmeesters Midfond, alle 
midfond vluchten
Podium Grootmeesters: Beste uitslag 
op 1 vlucht

Voor een verslag naar aanleiding van 
bovenvermelde resultaten was uw 
verslaggever in figuurlijke zin te gast 
bij vader Jim en zoon Mick Hamee-
teman te Ouddorp, een prachtig bad-
plaatsje gelegen op het bijna uiterste 
puntje van de provincie Zuid-Holland. 
Goed beschouwd op de kop van het 
eiland Goeree-Overflakkee, daar 
waar de Brouwersdam de Greve-
lingen afsluit van de Noordzee. Tot 
31 december 2012 vormde Ouddorp 
samen met Stellendam, Havenhoofd 
en Goedereede de gemeente Goede-
reede. Ouddorp kent op dit moment 
ongeveer 6215 inwoners.
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Jim en Mick
Vader Jim, van beroep muskusrat-
tenvanger en zoon Mick, van beroep 
medewerker bij GPW Turbinesupport 
inzake stoomturbines voor stoom en 
gas om energie op te wekken, zijn in 
2013 serieus met de postduivenliefheb-
berij begonnen. Vader Jim was reeds 
in vroegere jaren, van 1976 tot 1984 
liefhebber en was destijds geënthousia-
smeerd door zijn oom de destijds alom 
bekende Henk Visser te Middelharnis, 
ooit deel uitmakende van de Combina-
tie Nipius-Visser.

Jim en Mick zijn lid bij de PV De Trek-
vogels te Ouddorp, een erg gezellige 
vereniging met momenteel nog zo’n 
12 spelende liefhebbers. Met nadruk 
een erg gezellige vereniging om het 
simpele feit dat jaarlijks in de winter-
dag wel zes tentoonstellingen worden 
georganiseerd voor de eigen leden 
alsmede de leden lid zijnde van de voor 
showduiven bekende Zeebra competi-
tie. In het recente verleden werd deze 
tentoonstellingen zelfs georganiseerd 
in het zalencentrum “ Dorpstienden “ 
en deelname van 500 duiven was toen 
heel gewoon.  Zelf zijn Jim en Mick niet 
zo “  in  “  om aan tentoonstellingen 
mee te doen. Mocht het zich voordoen 
dan gaan ze wel eens kijken bij die van 

zusterverenigingen. Een bezoek aan 
de voorjaarsbeurs in Houten slaan ze 
echter nooit over. 

Afstamming van de duiven
Aan de basis stammen de duiven 
voornamelijk af van die van Koen 
Minderhoud ( via Kees van Es ) , Jan 
Hooymans ( Harry lijn ) Jarco de Jong, 
Comb. Grinwis van Alphen en van Theo 
Onderwater. Vader en zoon zijn altijd 
op zoek naar betere duiven, zo is er dit 
jaar samen kweek gedaan met Florian 
Hendriks, Olympic 22 van Jim en Mick 
koppelde men met Olympic Luna van 
Florian, die ooit gespeeld was bij de 
combinatie Huisman te IJsselmuiden. 
Ze werd o.a. 1e Nat. Ace WHZB 2021 
Vitesse, 1e Nat. Ace NPO 2021 Vitesse 
en 1e Ace World Best Pigeon 2021 
speed. Ook werd bij Ad van de Meer 
uit ’s-Gravenzande een zusje van de “ 
Lady Issoudun “ gehaald. Deze duivin 
won o.a. de 1e NPO Issoudun tegen 
10850 duiven met een snelheid van 
1199 mpm. Deze duivin werd de beste 
dagfond duif van Nederland bij de NPO. 
Ook werden er een broertje en een 
zusje van de 20-455 en 20-456 gehaald 
bij Richard van den Bos ( de 455 gevlo-
gen bij Marien van den Bos en de 456 
gevlogen bij M. van de Baan. 

Accommodatie
Men heeft de beschikking over een tuin-
hok met vier afdelingen, één afdeling 
voor de 13 weduwnaars, één voor de 
25 jonge duiven, één afdeling voor de 7 
kweekkoppels en een afdeling voor de 
weduwduivinnen. Het gehele hok staat 
met het front gericht op het zuidoosten. 
In de winterdag huizen op de hokken 
nooit meer dan ca. 40 duiven.

In de winter staat er voor de afdeling 
van de oude duiven een ren, in verband 
met het roofvogel gevaar komen de 
duiven in de winter niet los en in de ren 
kunnen de duiven dan toch wekelijks 
een bad nemen. Voor de afdeling van 
de jonge duiven staat wel permanent 
een ren. De hokken worden nooit 
ontsmet met een droogontsmetter, wel 
gaat op gezette tijden de brander door 
de hokken. In de winter worden de hok-
ken éénmaal daags en in de zomerdag 
tweemaal daags gekuist.

De mogelijkheid is er om de hokken te 
verwarmen, indien gewenst wordt hier-

van soms gebruik gemaakt op de dag 
van inkorven om de duiven enigszins te 
laten oplopen. 

Spel en verzorging
De vluchten op de vitesse, midfond en 
de dagfond hebben de meeste belang-
stelling. Aan marathonvluchten wordt 
nooit meegedaan.
De kwekers worden rond de kerst-
dagen gekoppeld en de vliegduiven 
ultimo januari. De doffers worden op 
klassiek enkel weduwschap gespeeld. 
De duivinnen zitten door de week los in 
hun hok op schapjes, ze kunnen indien 
gewenst opgesloten worden achter een 
rek.
De duivinnen komen maar éénmaal in 
de week los en dat is meestal op zon-
dag. Het voer komt van de firma Versele 
Laga.

De doffers worden naar de vlucht toe 
opgevoerd. In het begin van de week 
krijgen ze Gerry Plus om in de loop van 
de week over te gaan naar de vliegmen-
geling. Ook wordt er gebruik gemaakt 
van Tovo. Over het voer of door het 
drinkwater gaan geen supplementen of 
anderszins hiervan uitgezonderd tijdens 
het seizoen door de weeks Belgatai en 
de dag na thuiskomst Belgasol. Wel 
staat er altijd een potje vitamineraal, 
grit en roodsteen op het hok. Dit potje 

Hameeteman
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wordt in de vroege morgen op de dag 
van inkorven weggehaald. Men wil niet 
het risico lopen dat de duiven bij het 
inkorven dorst hebben omdat ze kort 
voor het in manden nog uit de potjes 
gepikt hebben.

Het is niet zo dat wekelijks alles wat kan 
vliegen wordt ingekorfd, de weersver-
wachting wordt wel degelijk nauwlet-
tende in de gaten gehouden. In het 
voorjaar trainen de doffers éénmaal 
daags in de morgen. Na 1 mei gaan ze 
er tweemaal daags uit om te beginnen 
reeds bij het krieken van de dag om 
05.30 uur. Als het regenachtig weer is 
gaan de doffers er in het begin van de 

week wel uit echter de dag van inkorven 
en de dag voor de dag van inkorven 
niet. Op de inkorvingsdag gaan de dof-
fers zo wie zo niet los. Als de doffers in 
goeden doen zijn is een training met be-
hulp van de vlag niet nodig, ze komen 
van hun trektochtje pas aan het eind 
van de training terug en gaan dan direct 
het hok in.

Men probeert de duiven op zondag 
na de vlucht een bad te geven. In het 
badwater zit dan een weinig badzout. 
Voor het baden van de duiven in het 
seizoen heeft men buiten het hok een 
voorziening getroffen. Er zijn dubbele 

drinkbakken voorhanden zodat er altijd 
bakken te drogen hangen en zodoende 
ontsmet worden.

De doffers worden door de week niet 
gelapt. De duivinnen worden voor het in 
manden altijd getoond. Al naar gelang 
de zwaarte van de vlucht blijven de 
koppels samen. Als de vlucht normaal 
is verlopen en de doffers goed gerecu-
pereerd zijn vangt de training op zondag 
alweer aan. Structurele controle door 
een dierenarts vindt niet plaats, Jim en 
Mick houden zelf alles nauwlettend in de 
gaten.

Hameeteman verluchting

J. & M. HAMEETEMAN, OUDDORP
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Na het seizoen brengen de vliegkoppels 
nog een ronde jongen groot. Hierna 
gaat het licht uit en worden de doffers 
van de duivinnen gescheiden. In de 
winterdag krijgen de duiven éénmaal 
per dag voer en schoon drinkwater. De 
kweekduiven worden voor de koppeling 
in december wel voorbelicht, de vlieg-
duiven daar in tegen niet, die worden 
zelfs tot aanvang seizoen verduisterd. 
De kweekkoppels brengen hun eerste 
ronde jongen zelf groot, de tweede ron-
de eieren worden overgelegd naar de 
vliegduiven en de derde ronde jongen 
brengen ze zelf weer groot.   

Jonge duiven
Als de jongen bij de vliegkoppels 16 
dagen oud zijn, gaat de duivin er af en 
brengen de doffers de jongen zelf groot. 
Als de jongen 25 dagen oud zijn worden 
zij gespeend. Vanaf het spenen worden 
de jongen verduisterd en na de langste 
dag bijgelicht. Jaarlijks worden er ca. 
40 jonge duiven gekweekt. Jim en Mick 
spelen er met zo’n 25 en er geven ook 
nog wel eens jongen weg op bonnen.

Het drinken in de verzend mand wordt 
de jongen wel aangeleerd. Vanaf het 

opleren van de jongen zit alles nog 
bij elkaar maar zo gauw de vluchten 
éénmaal goed op gang zijn worden de 
doffertjes op weduwschap gespeeld.

Het opleren van de jongen gebeurt 
zeer intensief. Er wordt begonnen bij 
1 kilometer, en dan iedere keer een 
kilometer verder mits de jongen direct 
naar huis komen anders wordt dezelfde 
afstand herhaald. Men komt makkelijk 
aan 20 keer opleren alvorens ze met het 
programma van de afdeling meegaan.

De jongen worden gevoerd met de 
mengelingen van Versele Laga, in het 
begin van de week Gerry Plus en naar 
het eind van de week toe de vliegmen-
geling.

Jim en Mick zijn streng voor hun duiven 
als het op de selectie aankomt. Slechts 
bij hoge uitzondering wordt een te-
leurstellende jaarling een tweede kans 
gegund als tweejarig.    

Wout de Vries   

Resultaten
De 3 beste vluchten van het seizoen 
2022 waren onbetwist:

1e NPO Pontoise tegen 8.780 duiven,
1e Lennik Afd. 5 west tegen 10372 
duiven en
1e Quiévrain Afd. 5 West tegen 7.834 
duiven.

Kampioenschappen
1e Nat. Kamp. Generaal der Groot-
meesters Midfond ( alle Midfond 
vluchten )
1e Nat. Kamp. Podium der Groot-
meester Midfond (beste vlucht).
1e Nat. Kamp Onaangewezen NPO/
WHZB/TBOTB Midfond.

6e Nat. Kamp. Aangewezen NPO/
WHZB/TBOTB Midfond.
3e Onaangewezen Kamp. Midfond 
Afd. 5 West.
3e Aangewezen Kamp Midfond Afd. 
5 West.
1e Onaangewezen Kamp. Midfond 
SZHE.
1e Aangewezen Kampioen Midfond 
SZHE.  
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OP ZATERDAG HOEFT ER GEEN 
WEKKER GEZET TE WORDEN

 REPORTAGE  |  AFDELING 7   RICHARD VAN ZUIJLEN. ALMERE

1e NPO Eendaagse Fond Aangewezen Hokkampioenschap 
Richard van Zuijlen sloot een mooi seizoen verdienstelijk af. 
Met een 1e NPO Eendaagse Fond bekroonde hij zich tot de 
beste in die categorie. Tijd om bij Richard aan de bel te trek-
ken maar ik neem u eerst mee naar zijn woonplaats Almere.

Almere
Almere is een stad en gemeente in de Nederlandse provinc
ie Flevoland, in de polder Zuidelijk Flevoland. De gemeente 
telt 218.096 inwoners en heeft een totale oppervlakte van 
248,77 km², waarvan 129,19 km² land en 119,58 km² water. 
Almere grenst aan de landzijde aan de gemeenten Lely-
stad en Zeewolde. Aan zijn waterkant ligt Almere aan het Gooi-
meer, IJmeer en Markermeer. De stad ligt, op de dijken na, 
geheel onder zeeniveau (2 tot 5 meter), en ongeveer evenveel 
onder het niveau van de genoemde meren. Almere is in het 
laatste kwart van de twintigste eeuw opgezet als tweede 
grotere stad in de provincie Flevoland. Het oudste gedeelte 
van Almere is Almere Haven; de eerste woningen werden er 
opgeleverd in 1976. De stad Almere is vernoemd naar het 
water genaamd Almere. Dit was in de middeleeuwen een meer 
of binnenzee, ongeveer waar nu het IJsselmeer ligt. Volgens 
sommigen is ‹Almere› een Germaanse naam voor ‘groot 
meer›, waarbij het woorddeel ‘mere’ een Middelnederland-
se vorm is van het moderne ‘meer’. Het Germaanse ‘ala’ is 
zeer verwant met ons woord ‘al’, dat ‘geheel’ betekent, en in 
samengestelde woorden ‘groot’ of ‘erg’. Het ‘Aelmere’ wordt 
voor het eerst genoemd in een heiligenleven over de Angels
aksische bisschop Bonifatius. Daar wordt vermeld dat deze 
Ierse bisschop in 753 vanaf de Rijn over een water genaamd 
‘Aelmere’ richting het huidige Friesland voer.  In 2017 bereikte 
de stad het inwonertal van 200.000, waarmee zij qua bevolking 
de achtste gemeente van het land was. Naar verwachting zal 
de stad kunnen uitgroeien tot een inwonersaantal van 350.000. 
Bekenden Almerenaren uit de sport zijn o.a. ex voetballer en 
nu trainer Danny Holla, Mike van der Hoorn, ex Ajax en nu FC 
Utrecht en Nordan Musampa ( FC Groningen). In de duivens-
port zien we in Almere duivenmelkers als de Familie Amechtal, 
G. de Klerk, H. Kaars, R. Vos, de combinatie Dam-Bisschop, 
Nettie Overwater, M. van Stralen en natuurlijk Richard van 
Zuijlen.

Geschiedenis
“Mijn vader, Johan van Zuijlen, hield al een aantal jaren post-
duiven op ons huisadres, toendertijd in Driemond, Amsterdam 
Zuidoost. Doordat mijn vader deze hobby beoefende is mijn 
interesse gewekt en ben ik uiteindelijk in 1987, op 12-jarige 
leeftijd, zelf begonnen als jeugdlid in Amsterdam en schreef 
ik mijzelf in bij P.V de Luchtpost in Weesp alwaar mijn vader 
ook reeds lid was. Ik begon met een eigen hok en een ronde 
jonge duiven, welke ik kreeg van mijn oom Henk van Putten 
uit Baarn. Mijn buurman Cor de Wit is eind jaren ‘70 begonnen 
met het houden van postduiven omdat Cor, door Johan (van 
Zuijlen) geregeld werd gevraagd te stoppen met klussen/ver-
bouwen als de duiven thuiskwamen van de vlucht op zaterdag, 
wat maakte dat Cor daarom dan maar bij Johan ging kijken, 
onder het genot van een biertje of kop koffie kijkend naar hoe 
ze thuiskwamen. Zo raakte Cor ook besmet met het duivenba-

cil. Cor begon zijn kolonie duiven, welke hij aanschafte van de 
familie Kuijer, toendertijd Toon en Willem Kuijer en die zijn fami-
lie van Kees Kuijer, die nog actief lid is. Wij vlogen met duiven 
van de combinatie van Zuijlen De Wit uit Amsterdam Zuidoost. 
Op 16-jarige leeftijd ging ik werken als timmerman in Weesp. 
Hier werkten toentertijd ook 2 andere duivenmelkers die ook 
lid waren bij P.V. de Luchtpost. Op maandagochtend werd er 
daarom vaak tijdens de koffie gesproken over het afgelopen 
weekend en hoe het was vergaan met de duiven, bij dit ge-
sprek waren vaak ook de schilder en de loodgieter aanwezig, 
ook zij waren duivenmelkers. 

Vervolgens heb ik bij de Gebroeders Pouw uit Nederhorst den 
Berg de bodems van de broedhokken vervangen waarvoor ik 
toen een ronde eieren kreeg, dit waren hoofdzakelijk zuivere 
Janssen duiven, deze gingen vervolgens naar het kweekhok. 
Het kweekhok was het hok geworden waar ik voorheen met 
mijn jonge duiven speelden. Toen dit hok een kweekhok werd 
ging ik samen met mijn duiven op het grote hok spelen. Dit hok 
was in het verleden, tussen de koeien in de loopstal, opge-
bouwd door schotten en uiteindelijk geplaatst in Driemond. Zo 
werd de duivensport professioneel begonnen”. 

Jeugdcompetitie Amsterdam
“Ik speelde in de jeugdcompetitie van afdeling Amsterdam, 
deze competitie werd onder andere verzorgd door Herman 
Wouters, Chris Wijhenke uit Amstelveen en Dirk Kelder. 

Richard en Monique
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Tijdens deze competitie kon je een bezoek op het hok van 
‘goede liefhebbers’ winnen, zo gingen we op bezoek bij 
Johan Borburg in Amsterdam en die zei: “Als mijn duiven 
op weduwschap gaan, mogen jullie wel de eieren komen 
halen”. Echter toen wij aankwamen om eieren te halen 
bleken deze reeds de avond daarvoor, per abuis, in de 
prullenbak gegooid te zijn. Maar Johan heeft de deksel 
van de prullenbak gedaan en graaide de eieren tussen de 
mest vandaan en hij zei; “Ze zijn nog warm”. Uit deze 12 
eitjes zijn diverse jonge duiven gekomen waar we een hoop 
plezier aan hebben beleefd. Vele mensen die ik heb leren 
kennen van de jeugdcompetitie ben ik later geregeld nog 
tegen gekomen en met sommige ben ik zelfs nog goed 
bevriend. Mijn goede duivenvriend is Roy Vos uit Almere, 
Roy en ik kennen elkaar dus al vanaf de jeugdcompetitie. 
Richard had in Almere Poort de eerste 3 jaar een klein hok 
staan met weinig duiven. In deze tijd was Richard zijn vader 
erg ziek en heeft hij zijn vader vaak bezocht en begeleid/
geholpen met het houden van de duiven in die jaren. In 
2015 overleed zijn vader en toentertijd lag het hok vol met 
een ronde jonge duiven, Richard besloot toen een groter 2e 
hands hok te regelen via internet en heeft deze toen samen 
met Roy Vos, Jaap Jonker en zijn Broer Jhonny van Zuijlen 
geplaatst. Vanaf dit jaar is Richard weer actiever geworden 
in de duivensport”.

Een goede duif uit het verleden
“Een van mijn beste duiven ooit was een duivin, NL 2005-
1187885 genaamd ‘The Broken Wing’ gekweekt door 
Herman Wouters. Deze duif werd na een zeer goed seizoen, 
6e W.H.Z.B. Vitesse duif 2006, deze duif werd vanaf de 
lossing van de 2e Midfond vlucht opgevangen in Frankrijk 
met een gebroken vleugel, de man die belde zei; “Dit is een 
bijzondere duif”. Vervolgens is mijn vader samen met zijn 
buurvrouw Nel de Wit in de auto gestapt en naar Frankrijk 
gereden om de duif op te halen.  Nadat de duif thuis was en 
hersteld is deze in het kweekhok beland en heeft in het ver-
leden nog diverse toppers gegeven”. Enkele mooie resulta-
ten: WHZB 6e Vitesse 2006, 1e Vitesse C.C.  G1, 4e Vitesse 
Afdeling 7 en 5e Strombeek/3.689 d., 6e Sint Quentin/2.230 
d. en 1e Duffel/734 duiven. 

Het spel en de kolonie
Richard en Monique zijn programmaspelers maar waar Ri-
chard zich voornamelijk richt op de Dagfond en de Midfond, 
houdt Monique zich vooral bezig met het spelen met de 
jonge duiven. De oude duiven worden gespeeld op dubbel-
weduwschap en de jonge duiven worden gespeeld vanaf 
het schap of nest. De kolonie duiven bestaat uit duiven van 
de volgende hokken: Combinatie van Zuijlen- De Wit, Her-
man Wouters, G. J. Beute, Guus Smits, Combinatie G. & H. 
Calis uit  Bussum, Patrick de Lang, Andre van der Wiel, P. & 
A. Faes Baarn, Karel Blijenberg, Ruud Moes, Robin Rigter, 
Combinatie. van Velzen & van Utrecht en nog wat anderen. 
“Sommige van deze rassen zijn pas afgelopen jaar aange-

schaft en hopelijk zit hier iets tussen wat we met onze hoofd-
lijnen kunnen kruizen. Jaarlijks worden er een aantal bonnen 
gekocht om de kolonie te voorzien van nieuw bloed zo ook in 
2022, toen kwamen we bij Peter van Utrecht, we dachten daar 
1 jonge duif en met een beetje mazzel 2 jonge duiven te kunnen 
halen voor onze bon echter had Peter een mand vol staan en 
toen Richard zei; “Laten we kijken welke we nemen”, zei Peter: 
“Ze zijn allemaal voor jullie”. Dat vonden we natuurlijk hartstik-
ke leuk. Ook wordt er onderling met bevriende clubgenoten 
vaak geruild dit is dan vaak met Hans Kaars Almere en Roy Vos 
Almere. Uiteindelijk bestaat het hok dus uit een allegaartje maar 
wel veel duiven van goede presterende hokken”.

De verzorging van de kolonie
‘s Morgens gaan eerst de duivinnen los daarna volgt het 
schoonmaken van het hok, wat inhoudt dat de schapjes en de 
mestplank schoon worden gekrabd, voor de rest bestaat de 
vloer uit houten roosters, waaronder ook met regelmaat gekrabd 
wordt, meestal op zaterdag als de duiven onderweg zijn. Dan 
gaan de doffers door roulatie naar het duivinnenhok waarna 
daar de broedhokken worden schoongemaakt. Dan wordt 
voer klaar gemaakt en het water ververst voor de duivinnen en 
worden zij binnen gehaald in de afdeling van de doffers, waarna 
na binnenkomst van de duivinnen, de doffers losgaan. Tijdens 
het rouleren laten we de gordijnen een stuk naar beneden gaan 
zodat de duiven elkaar niet zien en rustig blijven. Als de doffers 
uitgevlogen zijn gaan de duivinnen terug naar hun gedeelte zo-
dat ze voor die tijd alle mogelijkheid hebben gehad om te eten. 
Dan worden de doffers binnen geroepen. Als deze binnen zijn is 
het tijd om de jonge duiven los te laten, na binnenkomst worden 
de jonge duiven gevoerd. In de middag of begin avond worden 
de oude duiven door Richard nogmaals losgelaten wederom 
met roulatie en na binnenkomst gevoerd. Als de duiven dan 
los zijn worden ook de kweekduiven verzorgd. De jonge duiven 
gaan dus meestal 1x per dag los.

Helpende hand van Monique leidt tot meedoen
“In 2012 zijn we verhuisd naar Almere Poort. In 2016 is het toen 
zo gekomen dat, waar Monique zich vroeger niet veel bezighield 
met de duiven, zij toen noodgedwongen mij meer moest onder-
steunen. Ik had wel hulp nodig wilde ik toentertijd nog de hobby 
buiten mijn werk om kunnen uitoefenen. Dit deed zij soms met 
enige tegenzin maar toen zij zich er echter meer verdiepte in het 

Richard tijdens het lappen van de duiven
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spel en zij van mij de jonge duiven onder haar hoede mocht 
nemen is ze de afgelopen jaren fanatiek geworden in het 
beoefenen van de duivensport, op sommige momenten nog 
fanatieker dan ik”.

Op weg naar de eerste vluchten
“Zowel de oude doffers als oude duivinnen gaan dus meestal 
2x per dag los, 1x in de ochtend en 1x in de avond, het ligt ook 
aan het weer, regent het, is het koud etc. Jonge duiven gaan 
1x per dag los meestal rond 11:00 uur. Op woensdagochtend 
proberen we de duiven weg te brengen. Maandag, dinsdag in 
de ochtend Recup met eiwitten aangemaakt met Archideolie of 
Lecithineolie of Omega3 olie, gecombineerd met schapenvet, 
afhankelijk hoe zwaar de vluchten zijn”. In de avond maakt 
Richard een mengeling, op gevoel, met Waal Zoontjes, Gaby 
Vandenabeele en Koopman van Beyers. Daarbij krijgen ze ook 
iedere dag een mengeling van diverse soorten grit. Ook krijgen 
ze snoepzaad en pinda’s en vanaf dinsdag krijgen ze hennep 
voor de rest van de week. Vooraf de eerste wedvlucht worden 
alle duiven, dus zowel jong als oud, 3 keer gelapt. 

Wat geef je de laatste 4-5 voerbeurten?
“Een mengeling op gevoel, met daarbij als extra dat het voer 
wordt aangemaakt met olie en MG Olympic Mix van Beute 
of  Extra Energie Vet van Schroeder Tollisan. Het is afhanke-
lijk van de lengte van de vlucht en de weersomstandigheden, 

Overzicht dagfond prestaties in de afdeling 7 
    
Datum vlucht aantal aantal mee/ prijzen
  duiven prijs 
    
28-mei La Ferte St. Aubin 4.435 30/18 35-217-229-255-294-372-384 enz.
11-jun Salbris 3.829 20/13 18-60-152-158-188-190-252 enz.
25-jun Nevers 2.563 20/12 42-91-272-428-460-505-717 enz.
9-jul Vierzon 2.655 20/10 32-75-162-357-400-455-577 enz.
23-jul Issoudun 2.353 20/9 142-143-188-303-431-437-470 enz.

Op de 5 dagfondvluchten werden in totaal 110 duiven gezet en er werd 62 x een prijs gevlogen wat een prijspercentage betekent 
van 56,36%.

Overzicht getekende prijsvliegers op provinciaal niveau  
    
Datum vlucht getekende ringnummer prijs
    
28-mei La Ferte St. Aubin 1 NL 2020-1378774 217
  2 NL 2019-1526379 294
  3 gemist 
11-jun Salbris 1 NL 2019-1526379 190
  2 NL 2020-1347268 698
  3 NL 2020-1378774 18
25-jun Nevers 1 gemist 
  2 NL 2020-1378774 42
  3 NL 2019-1526379 91
9-jul Vierzon 1 gemist 
  2 NL 2019-1526379 75
  3 NL 2019-1526378 32
23-jul Issoudun ZAC 1 gemist 
  2 NL 2019-1526378 188
  3 gemist 
De NL 2019-1526379 vloog als getekende 4 keer prijs op 5, de NL 2020-1378774 vloog als getekende 3 keer prijs op 5. Maar 
de NL 2019-1526378 vloog als getekende weliswaar slechts 2x prijs maar in totaal vloog deze duif 4 keer prijs op 5 keer zetten 
met prijzen als 35e  op La Ferte St. Aubin, 60e op Salbris, 32e op Vierzon en 188e op Issoudun ZAC en werd daarmee 18e in het 
Duifkampioenschap NPO. 

denk bijvoorbeeld aan wind mee of wind tegen. Op de dag van 
inkorven krijgen de duiven nog een volle bak voer en kunnen ze 
eten wat ze willen tot een uur of 14:30 uur en dan wordt het voer 
weggehaald”.

Hoe bepaal je de getekende duiven?
“Deels wordt het aanwijzen van de getekenden bepaald door de 
uitslagen van de voorgaande weken, ook kijken we hoe ze thuis-
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komen van een africhting als we ze op woensdag weggebracht 
hebben. Ook wordt de duif in de hand genomen en tevens 
geobserveerd tijdens het trainen en het gedrag in het hok”.

De dag van thuiskomst
“Op zaterdag hoeft er geen wekker gezet te worden want dan 
zijn wij al vroeg wakker door de zenuwen/wedstrijdspanning. 
Na het kijken of de duiven gelost zijn nuttig ik (Richard) een 
kop koffie en gaan we gezamenlijk de hokken krabben, de 
waterbakken vullen we met een mix van water en Probac1000 
en wordt een mengeling van voer, grit, snoepzaad en pinda’s 
klaargezet. Als we de duiven kunnen verwachten gaan we 
meestal een 1/2 uur van te voren comfortabel liggen op de 
ligbedden of zitten op de bank om ze thuis te zien komen. Bij 
thuiskomst kunnen we het vaak niet laten om te fluiten en te 
schudden met een blik voer om ze naar binnen te roepen. Tij-
dens het vallen van de duiven in Almere proberen wij niet meer 
op onze telefoon te kijken om zo eerst te kunnen genieten van 
de thuiskomst van de eerste duiven. Meestal kijken we samen 
naar de thuiskomst van de duiven maar nodigen ook vaak an-
dere mensen en liefhebbers uit om te komen kijken. Afgelopen 
seizoen waren er een aantal clubleden die niet meer meede-
den met de vluchten en kwamen hier dan bij ons kijken”.

Wat is een goede vliegduif?
“Een goede vliegduif moet bij mij meerdere keren per jaar bij 
de eerste 3 duiven van mijn hok zitten/eindigen en moeten het 
merendeel van de gevlogen vluchten prijs gehaald hebben”.

Enkele toppers van het hok belicht
NL 2019-1526378, ‘Guus’, blauwbanddoffer. Deze duif werd 
19e NPO Duifkampioen Eendaagse Fond en 4e Duifkampioen 
Fond van de Fondclub Gooi & Eemland. Hij vloog: 1e La Ferte 
St. Aubin/1.114 d., 3e Vierzon/911 d., 4e Étrœungt/555 d., 4e 
Duffel/547 d., 38 Duffel/4.099 d., 32 Vierzon/2.655 d. (provinci-
aal), 35e Le Ferte St. Aubin/4.435 d. (provinciaal),188e Issoudun 
ZAC/2.353 d.(provinciaal) en 60e Slabris/3.829 duiven (provin-
ciaal). De vader van ‘Guus’ is ‘de Goeie Blauwe 235’ van Guus 
Smits, de moeder is de NL 2017-…575 ook van Guus Smits. 
Verdere gegevens ontbreken.
De NL 2019-1526379, blauwbandduivin is een zus van NL 
2019-1526378 ‘Guus’ zoals hierboven beschreven. Zij vloog 
provinciaal 294e La Ferte St. Aubin/4.435 d., 190e Salbris/3.829 
d., 91e Nevers/2.563 d en 75e Vierzon/2.655 duiven.   
NL 2020-1378774.  Deze blauwbandduivin haar vader is 

‘Son Nico’ welke komt van G. & H. Calis en zijn ouders zijn 
de ‘Nico’ van Nico Noordenne, de moeder is ‘Iris’ van G. & 
H. Calis. De moeder van de NL 2020-…774 is de NL 2019-
…818 welke een kleindochter is van ‘The Broken Wing’ van 
H. Wouters. De NL 2020-…774 vloog o.a. 5e Nevers/868 d., 
5e Quiévrain/637 d., 4e Nanteuil/357 d., 84e Melun Andre-
zel/5.359 d.(prov.), 217e La Ferte St. Aubin/4.435 d. (prov.), 18e 
Salbris/3.829 d. (prov.) en 42e Nevers/2.563 duiven (prov.). 

Mooie prestaties afdeling 7 regio Noord.
We zien: 3e La Ferte St. Aubin/1.466 d., 8e Salbris/1.300 d., 5e 
en 9e Nevers/868 d., 3e en 8e Vierzon/911 d. en 24e en 25e Is-
soudun/937 duiven. Wat de kampioenschappen betreft blonk 
Richard uit, zo won hij 1e Onaangewezen, 1e Aangewezen en 
een 1e en 4e duifkampioen Jong, 1e Onaangewezen, 1e Aan-
gewezen en 1e Duifkampioen Snelheid, 3e Keizer Generaal, 4e 
Onaangewezen, 1e Aangewezen en 3e Duifkampioen Dagfond 
(NL 2019-1526378), 4e Onaangewezen en 4e Aangewezen 
Oud en 3e Onaangewezen, 1e Aangewezen Generaal en 2e 
Keizer Generaal.

De kweek en leerschool der jonge duiven
“In november werden de duiven gescheiden en mochten de 
doffers op zoek naar een plek in een broedhok in het we-
duwnaarshok, dit hok is in oktober en november veranderd 
vanwege dat we met minder duiven willen gaan vliegen, van 
30 koppels naar 22 vliegkoppels. Ook vanwege toename van 
de aanvallen van de steenmarter hebben we ook daarvoor 
aanpassingen gemaakt. Ik ben er voorstander van dat bij de 
vliegduiven deze zelf een partner zoeken (vrije koppeling), 
waarbij ik soms wat probeer te sturen bij de betere duiven 
maar ook om te voorkomen dat broer en zus aanlopen, dit om 
inteelt te voorkomen, want immers ik heb zelf ook mijn vrouw 
uitgezocht. Ik ben ervan overtuigd dat als je een vervelende 
vrouw thuis hebt zitten je dan niet graag naar huis komt of je 
moet duiven hebben, dan kan je altijd nog je hok in. De vlieg-
duiven zullen bij een eigen gekozen partner ook tijdens het 
seizoen graag naar huis komen. Dan zijn er wel eens mensen 
die vragen; “Ben je niet bang dat er een slechte duif met een 
goede duif aanloopt”. Daar heb ik eigenlijk maar 1 antwoord 
op, slechte duiven houd je na de selectie niet meer aan. Bij de 
kwekers wordt er wel gericht gekoppeld. Half januari begint 
het koppelen volledig en laten we de duiven op eieren komen. 
Uit zowel de vliegduiven als kweekduiven wordt er gekweekt”.

Duivinnenafdeling Jonge duivenafdelingen Kweekdoffers
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Hoeveel jongen heb je gekweekt?
“We kweken meestal rond de 70 jonge duiven waarvan diver-
se naar andere liefhebbers gaan. Ook kopen wij ieder jaar wat 
bonnen en wordt er ook onderling met liefhebbers geruild. Dit 
jaar gaat het kweken iets anders daar wij ook een ronde jonge 
duiven krijgen van de combinatie Peter van Utrecht en van 
Velzen uit Tiel. Peter hebben wij vorig jaar leren kennen, wij 
hadden toen een bon van deze combinatie gekocht. Sinds-
dien is Peter een vriend geworden en is hij ook een paar keer 
wezen kijken op het hok en bij het thuiskomen van de duiven”.

Wanneer begon je met het lappen en hoe wen je ze aan de 
mand?
“Vaak zit er verschil in leeftijd en proberen wij te wachten tot 
de meeste duiven rondom het huis goed vliegen en wegtrek-
ken alvorens ze af te gaan richten. Ook laten we ze een keer 
wennen door ze in de manden van onze duivenaanhanger 
te zetten en ze daar een nacht in te laten met de watergoten 
gevuld met water”.

De jonge duivenvluchten of de natour en verduisteren/
bijlichten?
“In principe gaan alle jonge duiven alle vluchten mee want 
ik ben ervan overtuigd dat de laatste jonge duivenvluchten 
het belangrijkst zijn want de ‘rondjes rondom de kerk’ vind ik 
maar niks. Duiven die weg zijn geweest of ziek zijn geweest 
en een aantal vluchten gemist hebben worden vaak weer op 
de natour ingespeeld. De jonge duiven worden verduisterd tot 
ongeveer 1e week van mei en dan vanaf de langste dag in het 
jaar, 21 juni wordt er bijgelicht”.

Een jonge topper
De NL 2022-8350896, een blauwbandduivin’, werd in 2022 de 
Beste jonge Duif van de Fondclub Gooi & Eemland en 2e Bes-
te jong van de afdeling 7. Zij vloog o.a. 3e Melun Andrezel/800 
d., 3e Morlincourt/326 d., 10e Niergnies/786 d., 11e Pont Sint 
Maxence/586 d. en 41e Asse Zellik/10.28 duiven.  Haar vader 
is ‘Son Nico’ welke komt van G. & H. Calis en zijn ouders zijn 
de ‘Nico’ van Nico Noordenne, de moeder is ‘Iris’ van G. & H. 
Calis. Moeder van de NL 2022-…896 is ‘Child Romi’ van G. & 
H. Calis, haar ouders zijn ‘Little Gerard’ van G. Koopman en 
de moeder is ‘Romi van G. & H. Calis.  

Verwachting vooraf het seizoen 2022 en de nabeschouwing
“Afgelopen seizoen vond ik een stuk leuker omdat mijn vrouw 
Monique de laatste jaren steeds actiever is geworden in de 
duivensport en zij afgelopen jaar de jonge duiven aardig onder 
controle had. Nu kan ik ook meer genieten van de jonge 

duivenvluchten, iets wat mij voorheen niet zoveel uitmaakte 
en vaak irritatie gaf omdat ze nogal eens op het nabij gelegen 
platte dak van de buren bleven zitten”.

En nu dit seizoen?
“We hopen dat komend jaar iedere liefhebber mee kan doen 
en niet tegengehouden wordt door ziekte van de duiven en/of 
de vogelgriep en we wederom een aantal kampioenschappen 
mogen behalen”.

De vlieg en kweekhokken en het medisch plaatje
“Afgelopen maanden heb ik dus het hok veranderd. Er zijn nu 
6 afdelingen, van links naar rechts, onderverdeeld in 2 afdelin-
gen jonge duiven, 1 van 180 cm. breed, 1 van 200 cm. breed, 
1 afdeling weduwduivinnen van 160 cm., aanrecht/keuken 130 
cm., 1 afdeling weduwnaars van 320 cm. en 1 afdeling kweek-
duivinnen van 95 cm. en 1 afdeling kweekdoffers van 160 cm. 
Maakt een totaal van 12,45 meter, het hok is 1.85 cm diep. Ook 
staan er diverse rennen voor het hok. Het kweekhok (afdeling 
kweekdoffers en kweekduivinnen nu samengevoegd) heeft 
nu 10 kweekkoppels, tijdens de kweek staat de schuifdeur 
van de afdelingen open zodat ze wat meer leefruimte hebben. 
Voor aanvang van het vliegseizoen is het vanuit de vereniging 
verplicht een controle van de duiven te laten doe, deze dient 
uitgevoerd te zijn door een dierenarts. Als de duiven echt ziek 
zijn zullen wij een dierenarts bezoeken. We gebruiken zo nu en 
dan preventief 3 verschillende dierenartsen medicijnen voor het 
Geel en Orni van Vet Schroeder Tollisan, van der Sluis en Nanne 
Wolff. Preventief wordt in december een para/coli/stop kuur ge-
geven tezamen met Med. Tollyamin Forte. Na de kweek en voor 
de vluchten krijgen de duiven de verplichte enting”.

De vogelgriep en het vervoersverbod
“Wij persoonlijk hebben er niet onder geleden wel vinden wij 
het jammer dat veel liefhebbers niet mee konden vliegen in het 
concours, zoiets hopen we voor iedereen nooit meer”.

Richard als werkende
“Ik ben, zoals eerder aangeven, begonnen als timmerman op 
16-jarige leeftijd en werk sinds 1998 als zelfstandige, verricht 
veel werkzaamheden in en rondom het huis, van het plaatsen 
van een keuken, tot het maken van een badkamer. Ik ben in 
mijn werk perfectionistisch. Bepaalde eigenschappen vanuit 
mijn werk zie ik dan ook terug in het verzorgen van onze kolonie 
zoals structureel de verzorging doen en alles nauwlettend in de 
gaten houden. Gewoon ook de dingen op tijd doen”.

In welke vereniging speel je en heb je eventueel taken?
“Sinds 2002 ben ik zelfstandig lid bij P.V. Almere uit Almere. Ik 
heb diverse taken nu en in het verleden, variërend van inkorver, 
organiseren van tentoonstellingen en het wegbrengen van de 
duiven naar de laadplaats/vrachtwagen. Eigenlijk worden veel 
taken gezamenlijk met de clubleden uitgevoerd. Het gezellig 
blijven hangen op de club is tegenwoordig steeds minder, men 
gaat meestal direct na ontvangst van de uitslag naar huis. We 
proberen de band tussen de verenigingsleden te verbeteren 
door om 19:00 uur ‘s avonds de klokken af te slaan in de hoop 
dat mensen wat langer kunnen blijven om na te praten onder het 
genot van een drankje”.

Weetjes en watjes
“Jaarlijks gingen wij naar de duivenmarkt in Lier om duiven te 
kopen. Dit was een uitje met diverse liefhebbers. Toen ik in 2002 
ging samenwonen met Monique in Almere tussen de Vaarten 
was ik eigenlijk in eerste instantie voornemens geen duiven te 
houden. Dat zei ik althans tegen. Uiteindleijk was het duivenhok 

NL 2019-1526378 NL 2020-1378774
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eerder klaar dan de woning! “Om Monique er toen 
enigszins bij te willen betrekken gingen we na onze 
vakantie uit Spanje via Lier naar huis. Monique 
kocht toen vele kleurduiven, ze had ook een mooi 
exemplaar gezien welke eigenlijk te jong was, maar 
na mij even lief te hebben aangekeken ben ik over-
stag gegaan. Deze aparte 3 kleuren duif is uitein-
delijk de beste van dat jaar geworden. Dit hok in de 
Vaarten was een hok met een 2 afdelingen van ie-
der 150 cm. bij 200 cm, met in de schuur nog een 
duivenkooi. Op dit hok heb ik mooie prestaties be-
haald met als toppunt een 1x Teletekst op Orléans 
en 2x Teletekst op Offenburg met postduiven welke 
kwamen uit de kwekers die gehouden werden door 
mijn vader op ons gezamenlijke ouderlijk hok”. 

Tot slot
De foto’s zijn verzorgd door Richard en Monique 
die voor het fotograferen van de duiven gebruik 
hebben gemaakt van een speciale ‘doos’. Dat 
Richard met zijn duiven een goede prestatie heeft 
neergezet moge duidelijk zijn. Dit heeft hij kunnen 
bereiken door o.a. ook de hulp van Monique. Ik 
dank beiden voor hun inzet en medewerking en 
hoop dat ze dit jaar deze prestaties op zijn minst 
kunnen evenaren. 

Rob Coort

Weduwduivinnen Weduwnaars
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De duivensport morgen en verder..
Joh.., wat is dat...

Het lijkt de verschrikkelijke 
sneeuwman wel

Dat is mijn Jaap
hij doet dit jaar voor 

het eerst aan winterkweek.

Maar hij loopt er nog niet
echt warm voor.
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NAAM WOONPLAATS RINGNR PUNTEN

S.C.A. BALS WOUWSE PLANTAGE 2836.193

TON VAN KLINK ROELOFARENDSVEEN 2821.999

ROBIN RIGTER EEMNES 2812.680

SIMON VAN HOEVE TERNEUZEN 2673.377

G. EN H. CALIS BUSSUM 2672.387

R.H. VAN ZUIJLEN ALMERE 3780.718

TON VAN KLINK ROELOFARENDSVEEN 3768.455

C.J. DE JOODE WOUDRICHEM 3768.313

COMB.HUIGE-SCHOTANUS MIDDELBURG 3742.939

JO HENDRIKS & ZN NIJSWILLER 3741.751

COMB PIETERSEN/VAN Z AMERSFOORT 0-1771097 3955.140

COMBINATIE EBBEN BOVEN-LEEUWEN 0-1302163 3950.494

MEVR.SNELLEN&ZOON 'S-HERTOGENBOSCH 8-1227501 3936.256

J. & S. TIMMERMANS DONKERBROEK 0-4211205 3931.925

GEBR. RAS URK 8-1504591 3923.878
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Amersfoort
Amersfoort is een stad en gemeente 
in het oosten van de Nederlandse 
provincie Utrecht in het midden van 
het land. De gemeente telt 156.286 
inwoners (1 januari 2019, bron: CBS) 
die Amersfoorters worden genoemd. 
Het is in bevolkingsaantal de tweede 
stad van de provincie Utrecht en de 
vijftiende van Nederland. De binnenstad 
bezit een middeleeuws karakter met 
grachten. Bewoning in Amersfoort 
en omgeving gaat ver terug in de tijd. 
Al in het mesoliticum trokken jagers 
en verzamelaars door de regio. Bij 
archeologisch onderzoek zijn de 
restanten van jachtkampjes aangetroffen. 
Het historische stadsmuseum van 
Amersfoort is het Museum Flehite, 
waar een beeld wordt gegeven van 
de geschiedenis. In de Middeleeuwen 
was Amersfoort een bedevaartsoord. 
De pelgrims kwamen vanwege het 
zogenaamde Mirakel van Amersfoort, 

een Mariabeeldje dat in 1444 onder 
wonderbaarlijke omstandigheden 
gevonden zou zijn en waaraan wonderen 
werden toegeschreven. De pelgrims 
veroorzaakten economische groei en 
met de opbrengsten uit de bedevaart 
werd de Onze Lieve Vrouwetoren (Lange 
Jan) gebouwd. In het geboortehuis 
van Piet Mondriaan bevindt zich het 
Mondriaanhuis. Andere bekende 
Amersfoorters, op sportief gebied, zijn 
wijlen voetbaltrainer Jan Zwartkruis, 
de oud voetballer en ex trainer van FC 
Utrecht John van den Brom en speler 
Bart Ramselaar. Wie er ook bekend zijn, 
en dan met name in de duivensport, 
zijn nu Gert Pietersen, wijlen Cas van 
Zwol en Toon Berghuizen oftewel 
de combinatie Pietersen/van Zwol/
Berghuizen.

De geschiedenis
Gert; “Mijn pleegvader Cas van Zwol 
(inmiddels overleden) kreeg kennis 
aan mijn moeder en hij had duiven, 
ik was toen 12 jaar jong en raakte 
ik besmet met het duivenvirus. Cas 
speelde hoofdzakelijk op de vitesse en 
midfond. Als de duiven thuiskwamen 
op de zaterdag vond ik dat schitterend 
om te zien en vanzelf groeide ik daarin 
mee. Op gegeven moment mocht 
ik de jonge duiven gaan verzorgen 
maar Cas keek over mijn schouders 
mee. Ik deed het naar zijn mening 
niet onaardig en ik kreeg steeds meer 
verantwoordelijkheden en zodoende dus 

ook meer ervaring. Ik speelde zelfstandig 
toen we in 1994 ons huis kochten en 
ik begon met de jonge duiven, het jaar 
daarop de vitesse en midfond en weer 
een jaar later de vitesse/midfond en 
eendaagse fond. Later is de combinatie 
met Cas van Zwol en Toon Berghuizen 
tot stand gekomen. Onze vereniging 
was PV de Ordonnans tot voor twee jaar 
terug, die vereniging is jammer genoeg 
opgehouden te bestaan”.

Het spel en de kolonie
“We spelen op alle vluchten behalve 
overnachting. Door ze zo gezond 
mogelijk aan de start te krijgen heb je 
al iets gewonnen. Een duif die niet in 
orde is heeft geen vorm. We spelen 
dubbelweduwschap en onze duiven 
worden voor de dagfond ingespeeld 
op de vitesse en midfondvluchten. Een 
goede band hebben met de duiven 
vinden we belangrijk, immers ze moeten 
ook graag naar huis willen en niet alleen 
om hun partner en hok. We hebben in 
onze kolonie duiven van M. & M. Kramer, 
G. & H. Calis, H. Eijerkamp, R. Bakker, 
Appie Dunnink en een goede duivin 
van C. J. de Heijde. Juist om van de 
vitesse tot en met de dagfond te kunnen 
meespelen hebben we dit soort duiven 
in onze kolonie. Uit duiven van Appie 
Dunnink hebben we middels diverse 
kruisingen jongen gekweekt die zich 
het afgelopen jaar al goed hebben laten 
zien en gezien de afkomsten zijn deze 
duiven dan ook geschikt tot en met de 

“AAN DE HAND VAN DE PRESTATIES HEBBEN 
WE KEIHARD GESELECTEERD EN SLECHTS EEN 
VLIEGDOFFER OVER GEHOUDEN”

1e Nationaal Duifkampioen Dagfond
De combinatie Pietersen/van Zwol/
Berghuizen uit Amersfoort presteerde 
het om een 1e Nationaal Duifkam-
pioen Dagfond te behalen. Uiteraard 
een zeer goede prestatie. Reden 
voor mij om hen te benaderen maar 
we gaan eerst naar de woonplaats 
Amersfoort.
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De NL 2018-1732147', 1e Duifkam-
pioen Fondspiegel over 
3 jaar en 2e over 2 jaar.

Van links naar rechts Gert Pietersen, wijlen Cas van Zwol en 
Toon Berghuizen
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dagfond. Een krijgertje is de duivin NL 
2019-1741466 die Gert kreeg van C. de 
Heijde. (deze duivin wordt verderop in 
deze reportage belicht.)   

De voorbereiding naar de eerste vlucht 
van het seizoen toe en het bepalen van de 
getekenden
“Voor de eerste wedvlucht zijn de duiven 
een keer of 3 gelapt. De conditie wordt 
opgebouwd middels trainen en dat 

gebeurt 1x per dag waarbij we erop 
toezien dat ze in de lucht blijven. Als in 
de maand mei de ochtendtemperatuur 
boven de 10 graden komt gaan de 
doffers tweemaal per dag trainen. De 
duivinnen komen maar een keer per dag 
los, dit het hele seizoen. Wat voeren 
betreft geven we in het begin van de 
week Gerry Plus, vanaf dinsdagavond 
Koopman All in One, dit zeker bij de 
dagfond en dan doen we er ook nog een 
vetrijke voeding bij. Voorafgaand tot de 
dagfond is donderdag avond de laatste 
voederbeurt, maar dan mogen ze zich 
ook helemaal vol eten. Vrijdag morgen 
krijgen ze wat lekkernij zoals snoepzaad, 
hennep, Tovo en P40. De getekende 
duiven aanwijzen is een kwestie van 
goed observeren, dat doe ik zelf en dan 
in samenspraak met Toon. Ik kijk dan ook 
naar de ogen, bij een duif die vorm heeft 
zijn de ogen iets kleiner dan normaal 
en het gedrag kan ook iets anders zijn 
dan normaal. Zo heb je doffers die 
tijdens de training alleen gaan vliegen en 
klepperend aankomen. In het begin van 
het seizoen is het even aftasten maar 
na ongeveer 3 weken komen de duiven 
die beter zijn wel naar voren en maakt 
het voor ons iets gemakkelijker om de 
getekenden aan te wijzen. Achteraf 
gezien deden de duivinnen het beter 
maar dat zal ook wel komen omdat we 
maar weinig doffers hadden om mee te 
spelen”.  

De dag van thuiskomst, de verzorging en 
wat is een goede vliegduif
“Op de dag van thuiskomst heerst er 
een gezonde spanning, ik denk als 
je dat niet hebt, je zelf niet genoeg 
gemotiveerd bent. Bij thuiskomst zit er 
Tollyamin Forte in het drinkwater. Eerste 
krijgen de duiven bij binnenkomst een 
mix van snoepzaad, Tovo, P40 korrels, 

De kweekafdelingAfdeling weduwnaars
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Afdeling weduwduivinnen

De prijzen van het afgelopen seizoen
Overzicht prestatie dagfond afdeling 7  

Datum Vlucht aantal aantal prijzen
  duiven mee/pr
28-mei La Ferte St. Aubin 4.435 10/7 11-167-235-347-
349-930-933
11-jun Salbris 3.829 10/9 17-50-78-338-360-397-622-
827
25-jun Nevers 2.563 10/6 104-181-182-670-675-814
9-jul Vierzon 2.655 10/7 18-170-327-608-759-766-
832
23-jul Issoudun 2.353 10/6 75-161-389-451-530-765

Overzicht getekende duiven/prijsvermelding    
Datum vlucht getekende ringnummer prijs
28-mei La Ferte St. Aubin 1 NL 2020-1346547 347  
  2 NL 2021-1049347 933
  3 gemist 
11-jun Salbris 1 NL 2020-1346547 50
  2 gemist 
  3 NL 2021-1049385 338
25-jun Nevers 1 NL 2020-1771097 104
  2 gemist 
  3 gemist 
9-jul Vierzon 1 NL 2020-1346547 327
  2 NL 2020-1771097 18
  3 NL 2021-1049347 832
23-jul Issoudun 1 NL 2020-1346547 530
  2 gemist 
  3 gemist 

De NL 2020-1346547 werd op Salbris als 4e getekende ingezet en vloog een 
78e prijs, dus vloog deze duif op 5x zetten 5x prijs!

COMBINATIE PIETERSEN/VAN ZWOL/BERGHUIZEN, AMERSFOORT
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hennep met grit van Koopman en G. J. 
Beute. Pas tegen de avond krijgen de 
vliegduiven voer van Jan Keen gemengd 
met Koopman All in One. De doffers 
en duivinnen mogen tot de volgende 
ochtend bij elkaar blijven vanaf de eerste 
vlucht tot en met de laatste, dit is ook 
belangrijk voor de binding. In mijn ogen 
is een goede vliegduif een duif die vaak 
genoeg zijn prijzen pakt, bij ons ligt de 
lat op 70%. Een goede vliegduif heeft 
een goede bouw en een goed karakter, 
een mooie uitstraling van het oog en 
heeft het hele jaar zijn/haar zondagse 
pak aan, dus goed in de veren. Ze krijgen 
een optimale verzorging en daarom mag 
ik er ook wel iets van verwachten, het 
zou zonde zijn van de tijd en energie die 
je erin steekt, ze moeten presteren. We 
kijken wel naar de leeftijd, een jaarling 
krijgt bij ons uiteraard wat meer krediet, 
van de 2 en 3 jarige wordt veel verwacht, 
presteren ze ondermaats dan gaan ze er 
zonder twijfelen uit”. 

De kweek en leerschool der jonge duiven
“Rond de kerst worden de kweekduiven 
gekoppeld, de vliegduiven als de 
kwekers met de tweede ronde beginnen. 
Hier wordt ook uit de vliegduiven 
gekweekt, waarom zou je daar geen 

snelle vliegduif uit kunnen halen? Ze zijn 
immers van dezelfde lijnen. Er worden 
ieder jaar zo rond de 70/80 jongen 
gekweekt. Voordat de vluchten beginnen 
wordt er zeer streng geselecteerd. Het 
lappen heb ik dit jaar weinig gedaan 
vanwege mijn werkzaamheden, ben zo 
rond 06.00 uur al naar mijn werk, en ik 
wil daar Toon niet mee belasten vanwege 
zijn leeftijd. Om aan de mand te wennen 
zet ik ze een paar keer een nacht in de 
mand voordat ze eventueel weggebracht 
gaan worden. Ze leren dan ook drinken 
uit de drinkgootjes. Er wordt door de 
jonge duiven eenmaal per dag getraind 
en ze worden 2x daags gevoerd. 
Ze worden niet gescheiden maar 
gezamenlijk gespeeld, voor ons gaat 
het erom dat ze gezond zijn en ervaring 
opdoen. Wel ben ik ervan overtuigd dat 
als ze op de deur gespeeld gaan worden 
ze beter gaan trainen. Volgend seizoen 
ga ik daar meer werk van maken omdat 
er iemand bijkomt die dan de jongen 
gaat verzorgen, zodat ik meer tijd heb 
om ze op te leren. De eerste en tweede 
ronde gaan gewoon met de jonge 
duivenvluchten mee. Enkele jongen uit 
de 3e ronde worden ingespeeld op de 
natour. Voordat de jonge duivenvluchten 
beginnen krijgen de jonge duiven 

Gerry Plus van Versele Laga. Naderen 
we een vlucht dan krijgen ze vanaf 
dinsdagavond zwaarder voer, we voeren 
ze op en uiteindelijk eten ze nog alleen 
maar Koopman All in One met Jan Keen. 
Op het eind van de inkorfdag alleen maar 
laatstgenoemde mengeling”.
Wat is een goede kweekduif en hoe denk 
je over het samenstellen van koppels? 
Gert; “Een goede kweekduif is een 
duif die goed vererfd, ook als je deze 
overkoppelt en er ook dan goede nazaten 
uitkomen. Meestal koppelen we de 
duiven ieder jaar over zodat we niet teveel 
nazaten van dezelfde koppels hebben, 
zo kun je de kennis over deze duiven 
uitbreiden, je komt meer te weten wat 
de kweek betreft. Tegen augustus aan 
gaan we sommige duiven weer koppelen 
voor de kweek van dat jaar erop. In dat 
geval wordt er in nauw verband (inteelt) 
gekoppeld, daar we meer duivinnen 
hadden gebruikten we die daarvoor. 
Zo is het ook gegaan met de NL 2019-
1513841, het was een najaar jong puur 
voor de kweek. In dit jaar houden we 
een koppel intact t.o.v. 2022 en dat zijn 
de ouders van de ‘097’, daar gaan ook 2 
jongen van naar Cor de Heijde”.

Verwachting vooraf het seizoen 2022, de 
nabeschouwing en het nieuwe seizoen
“Dit seizoen speelden we met 20 
duivinnen en 9 doffers, meer hadden 
we er niet, de verhouding zat goed 
scheef en we hadden dan ook geen 
hoge verwachtingen. Onze doelstelling 
was wel om goed mee te komen op 
de dagfond. Dat dat toch nog aardig 
gelukt is is mooi, ondanks een scheve 
verhouding, sommige duivinnen hadden 
geen doffer, zo ook de ‘097’ niet, zo zie 
je maar. Aan de hand van de prestaties 
hebben we keihard geselecteerd en 
slechts een vliegdoffer over gehouden 
van de oudere garde, de ‘547’ die nu 
naar de kweek gaat. Aankomend jaar 
hebben we een vliegploeg van 19 doffers 
en 19 duivinnen, zo hebben we hoop 
ik iets meer in te brengen. Maar we 
willen de duivinnen toch iets meer rust 
gaan gunnen, denk zelf dat elke week 
meegeven toch iets te zwaar kan zijn, 
zeker naar de laatste dagfondvluchten 
toe. En net zoals in het afgelopen jaar 
gaan op een midfondvlucht, die tegen 
een dagfondvlucht aanhikt, alleen de 
duiven mee die niet op de dagfondvlucht 
meegaan”.

Enkele toppers belicht
Allereerst NL 2020-1346547.
Deze krasdoffer vloog 5 op 5 op de 
dagfond waarbij hij op 4 vluchten een 
van de getekende duiven was. De vader 
van deze duif is ‘zoon Super Harry’ 
van M. & M. Kramer en is een halfbroer 
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Van links naar rechts eerst de jonge duivenafdeling, dan de weduwdui-
vinnenafdeling, dan het kweekhok en dan de afdeling van de weduw-
naars.

Overzicht prestaties dagfond in Noord van de afdeling 7
Datum Vlucht aantal aantal mee/ prijzen
  duiven prijs 

    
28-mei La Ferte St. Aubin 1.466 10/7 1-27-48-83-84-258-261
11-jun Salbris 1.300 10/9 7-23-31-107-113-124-181-264-
327
25-jun Nevers 868 10/8 10-18-19-115-117-172-223-276
9-jul Vierzon 911 10/8 1-28-63-132-181-187-204-246
23-jul Issoudun 937 10/6 11-28-100-123-152-227
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van 1e Provinciaal Quiévrain/5.842 d., 
1e NPO La Souterraine/2.875 d., 1e 
Meer/2.141 d., 2e NPO Sens/1.989 d., 
2e Asse Zellik/1.777 duiven en nog veel 
mooie kopprijzen meer. De ouders van 
‘zoon Super Harry’ zijn ‘Super Harry’ 
van Team GPS x ‘Inteelt Olympiade’ van 
L. Heremans. Het zal niet verwonderlijk 
zijn dat als we nog een stap verder terug 
op de stamkaart de ‘Harry’ zien van 
Jan Hooymans waarvan ook de duivin 
‘Doutzen’ vermeld staat. Ook zien we 
‘Supergirl 780’ en ‘Superboy’ van de 
gebroeders Scheele en ‘Shakira’ van 
Marijke Vink. De moeder van de ‘547’ is 
de NL 2019-…654 eveneens van M. & 
M. Kramer. Haar ouders zijn ‘Blueliner’ 
x ‘Strong Lady’. We zien hier prestaties 
zoals bijv. 19e NPO La Souterraine/2.875 
d., 20e Argenton/2.745 d., 24e 
NPO Chateauroux/3.601 d., 27e 
Châteaudun/6.633 duiven en nazaten 
uit de moeder met bijvoorbeeld 
11e Roosendaal/2.822 d., en 53e 
Pontoise/1.551 duiven. Verder terug zien 
we ‘Geno’ en ‘Gerards Choice’ van G. 
Koopman die weer de ouders zijn van 
‘Mr. Veenendaal’ van Ruud Bakker. Al 
met al een topafstamming.   

Het stamkoppel bestaat uit de doffer 
NL 2017-1149771 welke net als de NL 
2020-1346547 uit de ‘zoon Super Harry’ 
komt zoals eerder beschreven. Echter 
hij heeft een andere moeder en dat is 
‘Inteelt Olympiade’ van L. Heremans. 
Kinderen van haar vlogen o.a. 1e 
NPO La Souterraine/2.875 d., 2e NPO 
Sens/1.989 d., 3e NPO Argenton/4.138 
d., 4e Sint Job in ’t Goor/1.735 d. en 6e 
Asse Zellik/1.474 duiven.
De duivin van het stamkoppel is NL 
2016-1374077, een volle zus van de 
‘Rode Chateauroux’ van G. & H. Calis 
welke in 2016 een 4e NPO Chateauroux, 
4e Noordelijke Unie en 8e Nationaal 
Sector 3/12.989 duiven. Zij werd ook 2e 
Nationaal Asduivin WHZB.

NL 2018-1732147, krasduivin 
‘Quinsy’. Deze prachtduif vloog 
3e NPO Bourges/4.803 d., 2e 
Noordelijke Unie/8.019 duiven en 
werd 1e Fondspiegel over 3 jaar en 2e 
Fondspiegel over 2 jaar.  Zij komt uit 
‘zoon Super Harry’ x NL 2016-1374077, 
volle zus ‘Rode Chateauroux’ van G. & 
H. Calis.   

NL 2019-1513841, roodkras doffer, 
speciaal gekweekt voor het kweekhok. 
Zijn vader is de NL 2017-1107649, 
‘de Vechter’met een 1e NPO 
Châteauroux/3.505 duiven in 2018. Deze 
doffer komt uit de NL 2016-…070  x NL 
2016-…077 van G. & H. Calis en in zijn 

voorlijnen zien we duiven van Nico van 
Noordenne, Combinatie Verbree, C. & 
G. Koopman en M. Sangers. De moeder 
van deze voor het kweekhok gekweekte 
duif is NL 2018-1732147 ‘Quinsy’, zij is 
reeds beschreven.
NL 2019-1741466, krasduivin gekregen 
van C. de Heijde. “Speciaal om het 
kweekhok te versterken hebben we van 
Cor deze duivin bijgehaald”. We zien 
aan vaders kant o.a. ‘Daughter New 
Harry’ van J. Hooymans en ‘Bruintje van 
W. de Bruijn. Aan moeders kant zien 
we ‘Daughter Harry’ en ‘Hilder Armani’, 
‘Harry’ en ‘Leontine’ van J. Hooymans 
met verder terug ‘de Jonge Bliksem’ 
van Gaby Vandenabeele en ‘Dirkje’ van 
C. & G. Koopman. “Uit o.a. deze duivin 
komen goede nazaten”. 

Tot slot wijst Gert een aanstormend 
talent aan, de NL 2022-8331340. Deze 
krasdoffer komt uit de NL 2021-1086851, 
een broer van de ‘TGV’ van M. & M. 
Kramer x ‘Golden Sanne’. De ‘651’ is 
een halfbroer van ‘Red Harry’. Opa en 
oma aan vaders kant zijn ‘Super Harry’ 
van Team GPS x ‘Jasmijn van M. & 
M. Kramer. De moeder van de ‘340’ 
is ‘Quinsy’en zij is reeds in dit verslag 
beschreven. De NL 2022-8331340 
vloog een 2e Duffel/2.465 d., 20e 
Quiévrain/949 d., 50e Niergnies/743 
duiven. Op de daarop volgende vlucht 
kwam hij te laat thuis waarop Gert hem 
een week rust gunde en hem daarna 

doorspeelde op de natour en daar 
scoorde deze doffer ook nog een mooie 
7e op Quiévrain/1.617 duiven.  

De accommodatie en medisch plaatje
“Voor aankomend jaar hebben we in 
het kweek hok 24 koppels, het hok is 5 
meter. Het vlieghok is ook 5 meter met 
38 vliegduiven. Dan is er een afdeling 
voor de weduwduivinnen van 2,40 mtr. 
En voor de jongen een afdeling van 2,60 
mtr. Totaal staat er 15 meter hok. Over 
de verluchting kan ik zeggen dat tijdens 
het vliegseizoen de afdelingen zo goed 
als dicht zijn, dat heb ik gezien bij Feike 
Wilpstra en dit jaar hier geprobeerd 
en dat is prima bevallen. Zo houd je 
een constant klimaat op het hok. Wat 
betreft het medisch plaatje laten we 
voor het begin van het seizoen een 
mestonderzoek doen bij Nanne Wolff, 
mocht er eventueel medicatie nodig zijn 
dan gaat dat via de Nanne. We gebruiken 
ook Tollisan van Schroeder. Eens in de 
4 weken een geel pil of poeder door het 
water om af te wisselen. In het najaar een 
kuur in het drinkwater tegen paratyfus, 
die kuur duurt 10 dagen, daarna volgt 
de jaarlijkse enting tegen paratyfus. 
Eventueel orni voor de luchtwegen, 
mocht dit nodig zijn. Voor de jonge 
duiven gebruiken we Baytril bij coli, dat 
is het beste naar mijn mening, het werkt 
effectief. Ik gebruik dan tegelijk Tollyamin 
en dan knappen ze sneller op”. 
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NL 2017-1149771 doffer 
stamkoppel

NL 2016-1374077  duivin 
stamkoppel

De '340' die uit de '147' komt 
en dit is een volle broer van 
'de TGV' van M. & M. Kramer.

NL 2017-1107649, 'De Vechter', 1e 
NPO Chateaudun 2018
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De vogelgriep
“Van het vogelgriep probleem hebben 
wij ook last van gehad, dat waren de 
laatste twee jonge duiven vluchten en 
de laatste twee natour vluchten. Jammer 
dat veel liefhebbers de dupe waren van 
het vervoersverbod en er zo niet op een 
normale wijze een seizoen gespeeld kon 
worden, maar uiteraard is het voor de 
pluimveehouderij wel een stuk erger, die 
verliezen echt veren en niet zo’n beetje”.

Gert en Toon als werkenden en hun 
vereniging
Gert; “Ik ben werkzaam in de 
installatietechniek als cv monteur en 
loodgieter. En daar heb je natuurlijk 
wat concentratie en oplettendheid bij 
nodig, dat zie ik ook vertaald naar het 
omgaan met de duiven”. Toon; ”Ik ben 
magazijnmedewerker geweest bij een 
firma die bouwmaterialen verkocht. Ik 
had een bepaalde structuur tijdens mijn 
werk wat tijd en verzorging betreft en zie 
dat ook vertaald naar de duivensport”. 
Gert; Vanaf mijn jeugd ben ik lid geweest 
bij de PV Ordonnans, dat was een leuke 
gezellige vereniging maar helaas door 
een teruglopend leden bestand is de 
vereniging niet meer actief. We zijn met 
een aantal leden lid geworden bij PV 
Soest, een nieuwe vereniging waar het 
gezellig is, na het lichten van de klokken 
krijgt de winnaar een bos bloemen en de 
nodige felicitatie”.
Wat als een vluchtuitslag tegenvalt en de 
dagelijkse taakverdeling
Gert; “Dat is uiteraard niet leuk maar 
ik ga dan wel terugdenken wat er 
eventueel verkeerd kan zijn gegaan en 
er vervolgens weer 200% voor gaan 
zodat het de komende vlucht hopelijk 
weer beter verloopt. Toon; “Ik denk dat 

ik net zo reageer als iedereen, uithuilen 
en weer doorgaan. We zijn beiden niet 
echt nerveus maar er heerst wel een 
gezonde spanning”. Gert; “Voor dit jaar 
gaat Toon de doffers verzorgen, ik neem 
de duivinnen en Co, die erbij komt, doet 
de jonge duiven. Mijn vaste gewoonte is 
om in de avond even langs alle hokken te 
lopen om te kijken of het allemaal goed 
verlopen is, als ik iets constateer wat niet 
helemaal klopt dan bespreken we wat we 
eraan kunnen doen, zes ogen zien meer 
dan twee”. 

Weetjes en watjes
“Allereerst wensen wij alle 
duivenliefhebbers een goed seizoen toe 
en spreken we de hoop uit dat we dit 
jaar niet weer te maken krijgen met een 
verstoord seizoen i.v.m. de vogelgriep”. 
 “Uit respect voor mijn overleden 
schoonvader Cas van Zwol hebben we 
de naam Pietersen/van Zwol/Berghuizen 
in stand gehouden”. 
Gert; “Voorheen moest je de duiven 
telefonisch melden, soms deed ik dan 
ofdat we een late melding hadden maar 
dan bleek achteraf bij het klokken afslaan 
dat we aan kop stonden, uiteraard kreeg 
ik dan een hoop commentaar en de 
volle laag maar dat was snel weer over 

bij Cas en Toon. Zo heb ik ook een keer 
een hele vroege duif opgesloten in zijn 
broedhok terwijl de anderen er niets 
van wisten. Toon was de hond aan het 
uitlaten, toen hij terugkwam vroeg hij 
of er een duif was en ik zei nee zonder 
te blikken of blozen. Er kwam een duif 
aan en ik zei tegen Toon dat hij die maar 
moest melden, ik kon mijn lach nog net 
inhouden. Hij hoorde tijdens het melden 
dat we er al een hadden. Ze waren best 
wel boos achteraf maar we hebben er 
later vreselijk om gelachen”. 

Tot slot
Dankzij voornamelijk Gert is deze 
reportage tot stand gekomen. Gert 
maakt grapjes en zijn humor brengt hij 
dan ook over, zowel als we in gesprek 
zijn maar ook in het geschreven woord. 
Dat de combinatie grote plannen heeft 
voor dit jaar moge nu wel duidelijk zijn, 
ik denk dat er degelijk rekening moet 
worden gehouden met deze combinatie 
die, mijns inziens, behoorlijk in de 
lift zit. Gert en Toon, dank voor jullie 
medewerking en ik wens jullie een 
topseizoen toe! 

Rob Coort
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Hoe het begon
Voor Stef begon het eigenlijk allemaal 
toen hij op zijn zesde verjaardag een 
koppeltje duiven vroeg als cadeau. Hij 
kreeg daarop twee sierduiven. Mooi, 
maar hij was er snel achter dat hij 
eigenlijk postduiven veel leuker vond. 
Toen hij negen was verhuisde het gezin 
naar de boerderij van opa en oma. 
Daar vertelde een bouwvakker die aan 
het werk was op de boerderij dat zijn 
schoonvader ook duiven had in het 
naburige Nispen. Nieuwsgierig werd met 
hem contact gelegd. Stef ging er naartoe 
om de duiven te zien thuiskomen van de 
vlucht en doordeweeks te helpen met de 
verzorging.

Enkele duifjes van Jan van Agtmaal 
verhuisden daarna naar Wouwse 
Plantage en Stef werd lid van de 
duivenclub. Toch opmerkelijk omdat er 
in de familie geen duivenmelkers zijn / 
waren. Zijn pa heeft wel parkieten gehad 
en zijn opa en oma bezitten kanaries 
en zebravinken. Vogels weliswaar maar 
compleet anders natuurlijk. Stef vond 
het vooral leuk om een duif vast te 
pakken en te observeren; gewoon ermee 
bezig zijn. Het duivenhok werd in de 
tussentijd steeds groter…

Maarten
Nog groter zelfs nadat hij Maarten 
Huijsmans leerde kennen via een 
jeugddag van Brabant 2000. Duiven 

afkomstig van Maarten maken op dit 
moment een groot deel uit op de hokken 
van Stef. Hij heeft veel van Maarten 
geleerd en heeft dus wel een en ander 
aan hem te danken. Onder andere 
ging het met de prestaties een stuk 
beter na wat tips en vooral duiven van 
Maarten die een jaar of vier ouder is 
dan Stef.  Ook gingen ze samen naar 
‘grote’ melkers om advies en misschien 
een duifje; alleszins om er wijzer van te 
worden. 

GPS
Twee jaar geleden reageerde Stef op 
een advertentie die hij voorbij zag 
komen van GPS. Er werd gevraagd 
om een loftmanager en er volgde een 
sollicitatiegesprek met Lex de Jongh. Hij 
werd aangenomen en heeft nu samen 
met collega Bernard van Oerle de zorg 
over alle duiven die daar in Elshout 
huizen. Het is leuk werk. De hele dag 
bezig met de duiven en contact met 
veel, vaak ook prima spelers. Stef 
heeft dus echt van zijn hobby zijn werk 
gemaakt. Krijgt nu ook veel goede 
duiven in zijn handen en die zijn vaak 
verschillend van bouw. Sommige met 
een korte voorarm, bijna gesloten 
stuiten, platte koppen, ideaal gebouwd 
kortom van allerlei pluimage.

Dat een goede duif bepaalde uiterlijke 
kenmerken zou moeten hebben verwijst 
Stef steeds meer naar het land der 

fabelen. Nee, het zit hem niet in de 
bouw maar wel in de mand. Die bepaalt 
namelijk. Een goede duif hoeft dus 
niet perfect van bouw te zijn. Wel zijn 
gezondheid en vitaliteit is van belang.
Stef is wel een uurtje onderweg naar 
zijn werk en begint al om half acht in 
de morgen. Betekent vroeg uit de veren 
maar dat mag geen probleem geven.

Hokken
Tegenwoordig beschikt Stef op het 
ouderlijke erf over in totaal zestien 
meter hok. Dat hok is volgens hem 
kurkdroog. Een paar jaar terug is het 
verplaatst. Eerst was de voorkant op 
het westen gericht maar Stef vond 
de temperatuurverschillen te groot. 
Niet dat hij toen geen prijs kon halen, 
integendeel, maar het kan altijd beter 
natuurlijk. Dus is nu het front gericht 
op het zuiden- tot zuidoosten en is het 
hokklimaat zeer verbeterd. De voorkant 
van het hok is open en de verluchting 
geschiedt langs het dak. Aan de voor 
– en achterzijde is tegen de spanten 
een brede strook bevestigd waardoor 
de inkomende lucht niet rechtstreeks 
op de duiven terecht kan slaan. Voor 
elke afdeling is een rennetje geplaatst 
welke dag en nacht openstaat in de 
winterperiode. Het hok is niet dik 
bevolkt. Stef heeft twintig koppels 
kwekers en twintig vliegkoppels. Er 
wordt dubbel weduwschap gespeeld.

OVER 5 VLUCHTEN 36 DUIVEN 
INKORVEN EN DAN 80% PRIJS!

Nationaal Hokkampioen Eendaagse 
Fond Onaangewezen

Stef Bals had afgelopen seizoen op 
de dagfond het een en ander in de 
pap te brokkelen. Deze jonge gast 
( 29 jaar jong ) ging van acquit als 
een malle. Op de eerste dagfond-
vlucht had hij gelijk al de beste Clean 
Sweep van het hele land. Ook op de 
tweede dagfondvlucht was hij top 
met acht op acht waarvan zeven per 
tiental. Ongekend sterke start was 
me dat. Op de rest van de vluchten 
was het consolideren geblazen wat 
uiteindelijk resulteerde in een nati-
onaal kampioenschap en dat is niet 
voor eenieder weggelegd.
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Kort gezegd werden 36 duiven ingekorfd 
en pakten er 29 prijs ( 80% ) waarvan 20 
stuks minstens per tiental ( 55% ).
Niet gek dus dat Stef met deze cijfers 
ook bij de Nationale Fondspiegel eerste 
eindigde in categorie 2. Een eclatant 
succes.

De betere vliegduiven zijn ongetwijfeld:

De 20-2006960, ‘Mister Universe’
Dat is een gehamerde blauwbonte doffer 
en werd gekweekt uit ‘New Universe’ 
maal ‘De Bonte’. Laatstgenoemde is 
ras van Maarten Huijsmans en ‘New 
Universe’ werd gekweekt uit superduivin 
‘Miss Universe’ van Maarten Huijsmans 
maal ‘De ‘744’, een doffer bekomen 
van clublid Henk van Broekhoven, ras 
Eijerkamp.
‘Mister Universe’  is de favoriete doffer 
van Stef. Komt nooit moe thuis, ook niet 
van een zware vlucht. Tevens is hij super 
constant want hij mist bijna nooit zijn 
prijs. In het hok een rustige duif, erbuiten 
een beest.

Zijn prijzen op de dagfond afgelopen 
seizoen waren: 
377e Issoudun
74e Chateauroux
9e Souzay- Champigny
82e Argenton
654e Issoudun.

Hiermee werd hij 8e duifkampioen in 
Brabant 2000.

Haalde dus top 10 NPO van Souzay 
Champigny en dat deed hij vorig jaar 

ook al van Issoudun met toen de 8e 
NPO van 3378 duiven goed voor de 10e 
Nationaal van 9963 duiven. We hebben 
dus te maken met een klepper van het 
zuiverste soort.

De 20-2006965, een blauw witpen duivin
Een hele fijne duivin in de hand. 
Presteerde ook buitengewoon. Zij werd 
gekweekt uit ‘ Father Flash” zelf een 
prima vlieger met in 2020 nog een 9e 
NPO La Souterraine van 2753 d. en in 
2018 al 7e duifkampioen midfond in 
de afdeling. Dan ben je een kanjer. Is 
50% Huijsmans en 50% Peter van der 
Merwe. Hij werd gekoppeld aan ‘Jody’ 
en die voert ook weer 50% Huijsmans 
bloed, 25% Eijerkamp en 25% M.C. 
van Gastel. Zij was ooit snelste van de 
lossing van Quiévrain van 11.565 d. en 
2e snelste van de gezamenlijke lossing 
uit Niergnies van 20.420 d.

De prestaties van de ‘965 op de dagfond 
waren:
33e Issoudun
73e Chateauroux
595e Souzay- Champigny
350e Argenton
96e Issoudun 

Last, but not least de BE 20-6060357.
Dat is een blauwe duivin en die kreeg 
Stef van Ullrich Lemmens uit het 
Belgische Balen.
Zij is een onopvallende duif in het hok 
maar eentje met een prima ingebouwd 
kompas. Zij werd op de dagfond 
16e duifkampioen in de afdeling met 
navolgende prijzen:

282e Issoudun
335e Chateauroux
69e Souzay- Champigny
33e Argenton
384e Issoudun

Vorig jaar speelde ze als jaarling ook al 
de 10e NPO van Issoudun tegen 3378 d.

Alle beschreven duiven waren dus twee 
jaar oud afgelopen seizoen. Daar kan 
Stef nog wel meer plezier aan beleven. 
Hij speelde slechts één jaarling op de 
dagfond. Hij wijt dat aan gebrek aan 
ervaring omdat de jonge duiven meestal 
pas op de natour gespeeld worden. 
Dit jaar speelde hij zijn jonge duiven 
dan ook bewust wel op de jonge tour 
en die hebben dus genoeg ervaring 
opgedaan. Op Orléans had hij er nog 28 
mee ( 16 prijzen beginnend met de 14e 
NPO tegen 4532 d. ) en die maakten in 
ieder geval vier vluchten mee met twee 
nachten mand. Volgend jaar kunnen 
die dus met vertrouwen ingezet gaan 
worden op de dagfond. Of dat ook 
gaat gebeuren valt nog maar te bezien. 
Alles zal onder andere afhangen van de 
vitaliteit van de duiven.

Kweek 
Stef bezit twee stamdoffers, allebei 
geboren in 2010. De ene is de ‘NPO 
Men’, de 10-2047584. Hij is afkomstig 
uit het kweekhok van Maarten 
Huijsmans en is kleinzoon van diens 
‘Miss Universe’. 
De andere is ‘De 744’, de 10-1274744. 
Stef kreeg hem van clubgenoot Henk 
van Broekhoven die hem speelde tot 
zijn vijfde jaar. De ‘744 is een 100 % H. 
Eijerkamp & zn. 

Nazaten van één of beide cracks zijn 
tal van toppers op het hok zoals ‘Jody’, 
‘Yara’, ‘Superboy’ en ‘Mister Universe’ 
om er enkele te noemen. Maar het zijn er 
geheid meer.
Een van de laatste positieve 
inbrengingen in het kweekhok komt uit 
het Limburgse en wel van Bolhoeve & 
v/d Pasch. Uit hun doffer ‘Son Big Ben’  
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Uitslagen dagfond in 2022:

Issoudun   6438 d. 6 mee 33, 129, 282, 334, 342 en 377. 6 prijs
Châteauroux    5290 d. 8 mee 73, 74, 92, 93, 334, 335, 506,714 8 prijs
Souzay   2672 d. 8 mee 9, 30, 69, 559, 595, 652. 6 prijs
Argenton   2280 d. 8 mee 33, 82, 135, 328, 350, 508 6 prijs
Issoudun   2467 d. 6 mee 96, 384, 654 3 prijs
Prijzen behaald in Brabant 2000.
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kweekte Stef in 2021 de broers 21-
2116709 en 2116710. Zij speelden de 1e 
en 2e prijs als jonge duif van Morlincourt 
natour tegen 10.746 d. Stef won toen 
liefst 1, 2, 3 en 4. ‘Son Big Ben’ stond 
toen gekoppeld aan ‘Julia’ en dat is een 
kruising Embregts- Theunis en Peter van 
der Merwe. Stef vond dat toen een mooi 
koppel en gaat ze nu na ze te hebben 
omgekoppeld in 2022 waarschijnlijk 
terug op elkaar zetten. Koppelen gaat 
hier trouwens voornamelijk op gevoel. 

Hier huizen twintig kweekkoppels. Zoals 
Stef het omschrijft tien koppels ‘echte’ 
kwekers, duiven die aantoonbaar reeds 
voor prima jonge duiven zorgden en tien 
koppels bestaande uit aangeschafte en/
of zomerjongen uit mooie koppelingen 
maar die nog niet hun kunnen konden 
tonen op kweekgebied. Er wordt 
gekoppeld rond half januari. Van de 
betere vliegduiven worden de eieren 
verlegd naar de ‘mindere’ kweekkoppels 

en de eieren van de betere kwekers 
worden bij de mindere vliegers 
ondergeschoven. Zo heeft hij in een 
relatief korte tijd een viertal jonge duiven 
uit zijn betere koppels. Hij wil namelijk zo 
snel als mogelijk het hok van de jonge 
duiven bevolkt hebben.

Over het bijeenzetten voor de kweek is 
terdege nagedacht.
Stef koppelt de duiven op 
donderdagavond als alles bij elkaar 
zit gaat het licht uit. Op vrijdag blijven 
ze dan heel de dag opgesloten in hun 
broedbak en dan kan Stef er heel het 
weekend mee bezig zijn en ze een 
voor een hun bakken leren kennen. Op 
maandag zit dan, op een enkeling na 
misschien, alles wel gekoppeld en kan 

Stef met een gerust hart naar het werk. 
Vooral voor de werkende mens een zeer 
vernuftig systeem zo.

Voeding en bijproducten
Het voer dat hier gebruikt wordt is van 
Vanrobaeys. Ook bij zijn werkgever GPS 
wordt dit gevoerd. Stef vindt het een 
mooi voer. Eerder gebruikte hij al Versele 
Laga en Matador maar is nu geheel over. 
Hij voert de duiven in het vliegseizoen 
een soort verkapt volle bak. ’s Morgens 
een afgepaste hoeveelheid en ’s avonds 
zoveel ze willen, echter na een tijdje 
wordt het overgebleven voer verwijderd. 
Als de mooie vluchten komen krijgen 
ze in de avond iets langer de tijd om te 
eten.

Wat Stef steevast aan bijproducten 
gebruikt zijn:
• Duivenmineralen ( roze poeder ) en 

conditiepoeder van Mariën.
• Olympic MG en Support Caps van 

Beute
• Health Balance van Vanrobaeys
• Total Turbo Desinfect van Travipharma
• BS en Belgasol van de Weerd

Stef begint het vliegseizoen met twintig 
vliegkoppels. Na een paar weken 
worden er daar al van thuis gehouden. 
De bedoeling is de duiven wekelijks 
te spelen. Trainen doen ze slechts 
een keer per dag aan huis. Normaliter 
wordt er voor de vlucht niet getoond. 
Hij maakte daar vorig seizoen een 
uitzondering op en dat was voor de 
laatste dagfondvlucht, de nationale 
Issoudun. Maar de uitkomst viel hem 
nogal tegen. Alleen de ‘965 was op tijd, 
de rest stuurde meest de kat die dag. 
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En of dit nu kwam door het tonen zul je 
natuurlijk nooit met stelligheid kunnen 
bewijzen. Feit is dat ze toen en masse 
niet voldeden.

Toekomstmuziek  
Er werd dit jaar prima gevlogen op de 
dagfond met een beperkt aantal duiven. 
Al bij al was 2022 voor Stef een druk jaar. 
Hij kocht een eigen woning in Roosendaal 
samen met zijn vriendin en daar moest 
natuurlijk ook nog een en ander aan 
gebeuren. In 2023 wil Stef meer duiven 
gaan spelen op de dagfond. Hij kan 
steeds terugvallen op vader Kees. Daar 
is hij hem dan ook zeer dankbaar voor. 
Stef zegt wat pa moet doen en vader 
doet het dan. Ideaal dus. Kees is geen 
duivenmelker en zal Stef zijn oordeel dan 
ook niet beïnvloeden of anderzijds willen 
beoordelen. Hij vertrouwt vol op zijn zoon, 
zeker in duivenzaken. Op zaterdagen is 
het dan ook prachtig dat ze samen de 
duiven kunnen opwachten. Ook is dan 
vaste letter Henk van Broekhoven steeds 
van de partij.

Het streven is een 1e prijs spelen in de 
afdeling of bij de eerste tien. Plezier 
erin houden en zeker een goeie uitslag 
maken. Maar er komt veel bij kijken en 
er zijn nu eenmaal veel liefhebbers die er 
alles aan doen om ook te vlammen. 

Een daarvan is zeker Stef Bals. Jong en 
zeer gedreven.

Jeffrey Hermans
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Meid........

Het is wel een binkie hè ! Hij is dan ook al 3 jaar

!

de Schoonste 
van de Tentoonstelling

De duivensport morgen en verder..

wat een stuk
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Toen ik voor de eerste keer op bezoek 
kwam en we met z’n allen de hokken 
bezochten en we de nodige duiven 
in handen kregen werd ik stil, stil van 
duiven als de “Golden Boy” maar 
persoonlijk nog meer van “Miss 
Tarbes” die later dat jaar zelfs haar 
carrière spectaculair afsloot met die 
voortreffelijke internationale overwinning 
bij de duivinnen op die loodzware 
Perpignan van 2018. Nu, jaren later 
kunnen we, en mogen we zonder blikken 
of blozen concluderen dat deze vader 
en zonen combinatie met recht kwamen, 
zagen en overwonnen. En, daarom dan 
ook wat ik een verslag gaat maken in 
de vraag en antwoordt vorm en hopelijk 
hierdoor u als lezer een nog beter inzicht 
te geven over het geweldige mirakelhok 
uit het Noord Hollandse Akersloot.      

Akersloot
Gelegen aan het Alkmaardermeer, 
vroeger ook wel Langemeer of Lange 
Meer genoemd en in de volksmond 
ook wel bekend als Akerslotermeer. Dit 
meer, gelegen in Noord-Holland in de 
gemeente Castricum vormt samen met 
het Uitgeestermeer het Alkmaarder- 
en Uitgeestermeer. Hier, in deze vrij 
waterrijke omgeving is eveneens 
Akersloot gelegen. Hier, in deze vrij 
mooie omgeving weten de mannen Jan, 
Nick en Rens Hommes sinds de nodige 
jaren ongekend sterk duivenspel jaar in 
jaar uit te verwezenlijken.
Dit betekent dat er, buiten een stel 
geweldige liefhebbers eveneens een 
subliem stel duiven onder de pannen 
moeten zitten, en die zitten er.

Beste van Nederland over de nodige 
jaren
Voor we met de uitgebreide vragenlijst 
gaan beginnen wil ik jullie als lezers 
van dit verslag een overzicht geven 
van het ongekend mooie overzicht aan 
kampioenschappen wat vader en zonen 
Hommes in slechts enkele jaren bij elkaar 
vergaard hebben en 
waarmee ze zonder 
meer betiteld 
mogen worden tot de 
beste allround 
Marathon-spelers van 
Nederland.

Kijkende naar deze meer dan 
indrukwekkende lijst qua behaalde 
kampioenschappen, hun uitslagen 
maar bovenal hun mooie, geweldige en 
open inzicht naar de duivensport kan ik 
niet anders zeggen dan een hele diepe 
buiging voor deze mannen. 

Vertel eens, wie zijn jullie?
Het zijn vader Jan, inmiddels 65 jaar oud, 
en geniet sinds afgelopen maart van zijn 
pensioen. Hiervoor was hij werkzaam 
als uitvoerder in de bouw. De oudste 
zoon Nick is 31 jaar en werkzaam als 
veiligheidskundige (adviseur op gebied 
van Arbo-veiligheid). Rens de jongste 
van de 3 is 23 jaar oud en werkzaam als 
Timmerman. 

Hoe zijn jullie eigenlijk in de sport 
gekomen?
Wij zijn alle 3 al sinds onze jeugd in 
aanraking gekomen met de duivensport. 
Vader Jan via zijn vrienden en Nick en 
Rens zijn tussen de duiven opgegroeid.  

HET DRAAIT ALLEEN MAAR OM 
GOEDE, GEZONDE DUIVEN

Voor het schrijven van dit verslag 
kan ik zeggen dat ik de weg onder-
tussen wel wist. Ik was namelijk als 
schrijver van verslagen over en van 
dit sublieme tophok uit het Noord 
Hollandse Akersloot al enkele keren 
eerder bij deze mannen geweest, 
buiten een bezoek wat ik gebracht 
had omdat mijn belangstelling al 
eerder gewekt was. Maar ondanks 
mijn eerdere bezoeken ben ik trots, 
dat ik wederom een verslag mag 
gaan schrijven voor Het Spoor der 
Kampioenen.
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Jan, Nick en Rens Hommes 

1e Nationaal Marathon Kampioen NPO aangewezen 2022
1e Interprovinciaal Keizerkampioen Noord- en Zuid-Holland 
Marathon NPO vluchten 2019 en 2022
1e Provinciaal Keizer Fondclub Noord-Holland NPO + 
ZLU 2017, 2018, 2019, 2021 en 2022
Winnaars Super Cup en Club der Azen Marathon Noord 2022
1e Onaangewezen SNZH (sector 2) Marathon
1e Aangewezen Afdeling 6 marathon
1e Aangewezen ZLU Fondclub NH
1e Generaal Aangewezen Kampioen (Marathon + ZLU) Fond-
club NH
1e Generaal Onaangewezen Kampioen 
     (Marathon + ZLU) Fondclub NH
1e Marathon Cup Fondclub NH
2e Onaangewezen ZLU Fondclub NH
2e Aangewezen Marathon Fondclub NH
2e Onaangewezen Afdeling 6 Marathon 
2e Onaangewezen Marathon Fondclub NH
2e Onaangewezen SNZH (sector 2) Marathon
4e Onaangewezen SNZH ZLU 
6e Nationale Marathon ZLU 
6e Keizergeneraal Fondunie 2000
7e Onaangewezen Fondunie 2000
8e Generaal Fondunie 2000 Grootmeester
9e Bony Omega 3 Cup
10e Overnacht Marathon Noord
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Hoe kan ik jullie karakter het best 
omschrijven?
We hebben allemaal wel ons eigen 
karakter maar zijn allen zeer gedreven in 
wat we doen. Wij doen niet mee voor de 
2e plaats en ik denk dat dat ook een van 
onze krachten is. We laten niets aan het 
toeval over en zien altijd verbeterpunten 
voor ons zelf. Wij geven namelijk eerst 
onszelf de schuld als we laat zitten en 
niet de duiven. 

Wat zijn de meest voor de hand lig-
gende en mooiste vroege prestaties/
uitslagen?  

Over het gehele jaar zijn er hier 318 
duiven ingekorfd en hiervan werd 43% 
prijs gewonnen en gemiddeld 1 op 10 
wordt er 26 % van deze prijzen gepakt. 
Totaal worden er 26 prijzen bij de 1e 100 
nationaal/ sectoraal gepakt. 

Hoe is jullie stammetje als het waren 
opgebouwd?
Onze start was in het jaar 2006. De jaren 
daarvoor heeft mijn vader met zijn broer 
gevlogen alleen toen wij in 2006 startte 
zaten deze duiven al 5 jaar stil. Wij zijn 
ze gaan spelen en hier zijn er enkele van 
overgebleven waarvan onder andere zijn 
18e Nationaal Barcelona en “De 972’’. 
En beiden duiven wisten onder alle 
omstandigheden vroeg te vliegen.

Verder staan aan de basis duiven die van 
de volgende liefhebbers vandaan komen:
• Tinus Thijen (404 Sam de Jong)
• Kees Droog
• Rob Timmermans
• Ysbrand Kaptein
• Verweij- De Haan
• Combinatie Van Der Plas
• Marlon Kok
• Gebroeders Holleman

• Dutch Day Racers
• Dirk Pals
Hoe zijn jullie hier aangekomen en waar 
kijken jullie naar bij aanschaf?
Wij kijken in het algemeen naar wat 
de liefhebbers de laatste 3 tot 5 jaar 
gepresteerd hebben en in welke 
onderdelen pakken ze hun duiven goed. 
ZLU/Middaglossing maar dan wordt er 
ook echt gekeken naar de vluchten zelf, 
zijn ze zwaar of voor de wind. Hieruit 
maken we met z’n allen een keuze en 
bespreken we op welk onderdeel wij een 
aanvulling nodig hebben. Ook kijken we 
naar de referenties van de liefhebbers. 

Hoe is het qua aantallen duiven en de 
taakverdeling?
De dagelijkse verzorging ligt voor een 
groot deel in de handen van Jan. Dit 
komt mede omdat hij nu met pensioen 
is en hij daar ruimschoots de tijd voor 
heeft. Het inkorven van de duiven doen 
Nick & Rens altijd en helpen Jan waar 
nodig. Het beheer van de kwekers ligt 
volledig in handen van Rens. Hij beheert 
hiervan ook de gehele administratie. 
Nick helpt Rens en Jan waar nodig is, 
aangezien hij niet meer thuis woont. 
Maar kijkende naar de aantallen zien 
deze als volgt uit. Zo bezitten zij een 220 
vliegers, een 34 kweekkoppels en tevens 
een tiental voedsterkoppels. Voor eigen 
gebruik komen hier nog een goede 250 
jongen jaarlijks bij. En, indien 1 van de 
mannen op vakantie is wordt zijn taak 
overgenomen door de andere 2 die thuis 
zijn. Ja het zijn er een groot aantal, dat 
weten wij ook maar het voordeel is, 
wij zijn met z’n drieën en dan valt het 
allemaal wel mee. 

Vertel eens iets over de verzorging en 
opleiding tot …….
Er worden jaarlijks ongeveer 250 
jongen gekweekt en deze zien in hun 
geboortejaar allemaal zoveel als mogelijk 
de vrachtwagen. Wanneer de jongen 
100 dagen zijn wordt gestart met hun 
opleiding en hebben ze al meerdere 
malen in de kar/mand gestaan om 
hieraan te wennen. Hierna worden ze 2 
of 3 x naar 10 kilometer gebracht en per 
mand gelost. Daarna stappen de jongen 
direct naar 150 of meer kilometer. 

Na deze opleiding volgt er nog een 
hand selectie en worden ze als jaarling 
ingezet. Ook nu weer vanaf het begin 
af aan mee en hebben de meeste oude 
duiven voordat ze aan hun 1e marathon 
starten 2000 tot 2500 kilometer 
gevlogen. Hier wordt geen onderscheid 
gemaakt bij de oude en jaarlingen. Voor 
het invliegen van de oude duiven wordt 
zoveel mogelijk gebruik gemaakt van de 
mogelijkheden die buiten onze afdeling 
worden georganiseerd. Dit kan in de 

weekenden zijn maar ook doordeweeks. 
Ieder jaar dient de ploeg gehalveerd te 
worden aangezien we minimaal 50% 
jaarling op de hokken willen hebben. 
Dus ook de jonge duiven moeten na 
hun geboortejaar gehalveerd zijn. Zo 
verplichten wij ons zelf om niet steeds 
met meer duiven te gaan spelen. 

Hoe kunnen wij als lezers tegen de 
verzorging aankijken bij jullie op de 
hokken?
In de winter is de verzorging simpel door 
1x per dag te voeren en de waterbak 
wordt dan ook maar 1x in de maand 
schoongemaakt. De duiven krijgen 
goed voer maar ieder jaar verschilt 
de mengeling ook. Deze wordt lichter 
gemaakt wanneer de duiven door de rui 
heen zijn. Schoonmaken gebeurt dan 
vaak ook maar 1x per week.

In de zomer trainen de duiven allemaal 
verplicht om 16:30 en dan gaat alles 
eruit. De verzorging is dan ook stipter 
en ze komen dan ook echt niets te kort. 
Dagelijks worden de hokken dan ook 
schoongemaakt bij de oude vliegduiven. 
Maar bij hun gaat ook direct na augustus 
de druk eraf. Tevens wordt na Perpignan 
direct de grove selectie gedaan zodat 
degene die overblijven meteen een 
nieuwe partner kunnen zoeken. 

Hoe en wat voeren jullie?
De jongen hebben vanaf het spenen een 
trappelbak in het hok en deze gaat het 
hok pas uit als het jonge duiven seizoen/ 
africhten is afgelopen. Deze krijgen 
totdat ze 70 dagen zijn echte kweek 
mengeling daarna gaan we meer gerst 
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De trabbelbak

Nationaal Sector 2:
St. Vincent/Libourne: 46, 74, 90, 100 enz. 25 
mee 12 pr.
Bordeaux: 94, 117, 140, 142 enz. 39 mee 16 pr.
Cahors:  14, 20, 23, 26 enz. 50 mee 18 pr.
Tarbes: 24, 26, 29 enz. 12 mee 6 prijs
Bergerac: 14, 28, 29, 39, 56, 85, 87 enz. 54 mee 
29 pr.

ZLU nationaal:
Pau/ Bordeaux: 79, 141 enz. 23 mee 7 prijs
Agen Oude:  184e enz. 13 mee 5 prijs
Agen Jaarlingen: 6, 66, 88 enz. 24 mee 7 prijs
Barcelona:  23, 153, 194 enz. 23 mee 9 prijs
Sint Vincent: 66, 128 enz. 13 mee 7 prijs
Marseille:  113 enz. 10 mee 3 prijs
Narbonne:  139, 165, 170 enz. 15 mee 8 prijs
Perpignan:  42, 156, 183 enz. 17 mee 7 prijs



 41

voeren omdat de jongen moeten gaan 
trainen. Ook dan blijft de trappelbak op 
het hok staan. De oude duiven krijgen 
voor seizoen net wat de pot schaft 
wat we voor voeren willen bestellen en 
daarna gaan we als volgt te werk.

Vanaf mei komt dan de vlieg mengeling 
die bestaat uit:
• Beyers Koopman All-in One
• Beyers Jellema premium
• Beyers Jellema Power
• Beyers Vandenabeele
• Embregts-Theunis 
• Embregts-Theunis NPO Mix
• Vanrobaeys Rui exclusief
• Vanrobaeys Vlieg exclusief

Van dit voer wordt een basis mengeling 
gemaakt welke dagelijks in de bakken 
wordt gegeven. Dagelijks in het seizoen 
wordt meerdere malen per dag gevoerd 
soms wel tot 5x. De bak is dan gewoon 
nog vol maar altijd als we voer in de bak 
gooien komen er altijd duiven van de 
nesten af. 
Opvoeren gebeurt middels whisky glazen 
naast de broedpan en deze komt 3 tot 4 
dagen voor het inkorven erbij te staan. 
Deze worden gevuld met: Snoepzaad, 
tovo, hennep, gele, rode mais eigen 
alle vette mengelingen die er te krijgen 
zijn kopen we hiervoor in en hier wordt 
ook een mengeling van gemaakt. Deze 
glazen worden ook 3x per dag ververst 
doorgeschud. 

Dan gaan we naar de mineralen en wij 
geloven erin dat duiven zelf weten wat ze 
willen/nodig hebben.  Dit is dus ook met 
de mineralen en hiervan hebben wij wel 
10 verschillende emmers staan van DHP, 
Matador, Patagoon ga zo maar door. 
Maar ook andere mineralen mengels 
van Jovati , Wielink enz. In het seizoen 
krijgen de oude duiven dagelijks vers grit. 
Met daarnaast in aparte bakjes Vispumin, 
Belvimin en Vitalith. En wat er van 
restanten overblijft gaat naar de jongen, 
want de bakken gaan iedere zaterdag 
leeg. Naast deze restanten krijgen ze ook 

nog eens 3x per week vers grit.

En qua water en waterverversing?
Bij de jongen en kwekers staan 7 liter 
tanks en die worden wanneer ze leeg 
zijn weer ververst. Deze tanks worden 
zelden schoongemaakt dus ook daar 
zit een groene alg aanslag in. Vanaf dat 
het oude duiven zijn komen er gewone 
drinkbakken op de hokken en deze 
worden regelmatig even schoongemaakt. 
Vanaf April hebben we dubbele 
drinkbakken zodat deze dagelijks 
omgewisseld kunnen worden.

Welk spel spelen jullie?
Wij spelen alle duiven op nest. De duiven 
worden gescheiden ingespeeld tot medio 
half april en brengen dan 1 jong groot. 
Ze gaan dan op de volgende cyclus naar 
hun 1e marathon vlucht. 

Wat zijn jullie favoriete standen voor de 
duiven? 
Wij hebben verschillende neststanden 
waar we goed op pakken:
1. Eieren van 10 dagen (beiden 

geslachten)
2. Jongen van een 5 tot 7 dagen (beiden 

geslachten)
3. Groot jong verse eieren (Doffers)
Wij spelen ook zoveel mogelijk hele 
koppels.

Doen jullie veel aan africhten?
Omdat de duiven in het voorseizoen 
zoveel kilometers maken worden ze 
vanaf 2 weken voor hun 1e marathon 
vlucht wekelijks op 100 kilometer 
afgericht. Dit is meestal op de zondag. 
Duiven worden in het voorseizoen vaak 
gespeeld zodat het ritme er goed op zit, 
ze vliegen alleen minimaal 2000 invlieg 
kilometers hoe later ze ingezet worden 
hoe meer kilometers op de teller.

Wat zijn hier de voortekenen?
De duiven moeten in het voorseizoen 
als een team thuiskomen. Zeker met 
makkelijke vluchten moet de klep met 
een uur bijna dicht kunnen. Ook zien we 

graag dat we ook in het voorseizoen niet 
te veel toeleggen op onze concurrenten. 
Hierbij weet je dat de duiven in goeden 
doen zijn. Ook zien we vaak dat duiven 
die in het voorseizoen opvallen ons vaak 
ook de 1e vluchten verrassen met een 
mooie vroege prijs. O.a. onze 1e duif van 
Barcelona zat op een vlucht van Melun 
(Hank) 10 minuten los op de rest en won 
daarna de 23e Nationaal Barcelona. 

Trainen de duiven veel en vaak aan huis?
De oude duiven trainen in het seizoen 1x 
per dag van 16:30 t/m 17:30. Ongeacht 
het weer alleen met hevige regen worden 
ze wel eens binnengehouden. Wanneer 
de duiven van de marathon vluchten 
thuiskomen op zaterdag dan hebben 
de duiven op zondag en maandag een 
atv-dag ze mogen dan de hele dag los 
en krijgen dan een bad. Dit zorgt ervoor 
dat de duiven die thuisgekomen zijn 
rustig hun vleugels kunnen strekken en 
de andere duiven van de zon kunnen 
genieten. 

Hoe zien de hokken eruit?
Wij spelen op 2 verschillende hokken, 2 
afdelingen op het tuinhok en 1 zolderhok. 
Op alle hokken zaten dit jaar oude en 
jaarlingen door elkaar. Reden hiervan 
is dat we ze nadat ze jonge duif zijn 
geweest niet meer over willen wennen. 
Voorheen speelden we op 1 afdeling 
oude tuinhok, 1 afdeling jaarlingen 
tuinhok en op het zolderhok alles door 
elkaar. De verdeling is als volgt:
• Afdeling tuinhok Rens 30-35 koppels
• Afdeling Tuinhok Nick 30-35 

Koppels
• Zolderhok Jan +/- 55 koppels
Alle duiven krijgen dezelfde verzorging en 
begeleiding. We hebben allen een eigen 
hok omdat we dan onderling ook nog 
een bepaalde concurrentie hebben wie 
de 1e duif heeft op z’n hok.
De uitslag was van de 12 vluchten: 
Jan 5x de 1e duif, Rens 4x de 1e duif 
en Nick 3x de 1e duif. Zo zie je dat de 
verschillen niet heel groot zijn en het 
gebeurt ook wel eens dat de 1e bij Jan 
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valt, 2e bij Nick en de 3e bij Rens of 
in een andere volgorde. Dit is ook 4x 
gebeurd afgelopen jaar. Verder kunnen 
we aangeven dat de tuinhokken op het 
zuidoosten staan en het zolderhok staat 
op het zuiden.

Hoe is het medisch gedeelte?
De jongen;
Als jonge duif worden ze enkel verplicht 
geënt voor paramixo en hier moeten ze 
het hele jaar mee doen. En, de jongen 
worden of op roosters gehouden of op 
droge mest. Jongen worden gespeend 
in 4 rondes en allen in een apart hok. 
Wij noemen het hier ook wel survival op 
the fittest. Jongen mogen uitzieken en 
wanneer er coli onder zit zal de voerbak 
dichtgaan (hebben ze normaal 24 uur 
toegang toe) en krijgen ze 3 dagen geen 
eten en daarna de eerste 2 dagen gerst 
en paddy. Meestal knappen ze weer op, 
zo niet, dan niet. Jongen krijgen absoluut 
geen medicatie. Aan het einde van hun 
opleiding een pokken enting.
 
De oude duiven:
In het voorseizoen begin februari een 
paratyfus enting en half maart Paramixo. 
In deze maanden worden ze ook 
ontwormd en luisvrij gemaakt. Hier gaan 
we voordat de trainingsvluchten starten 
naar de dierenarts en een week of 3 
voor de 1e marathon vlucht. Wanneer 
er iets geconstateerd wordt zal hierop 
ingegrepen worden. Half mei krijgen 
alle oude duiven een geel kuur. Wanner 
we zien dat de duiven minder beginnen 
te trainen of we zien er iets aan dan 
wordt er wel eens wat gegeven tegen de 
koppen. 

Wat is jullie beste duif of zijn er meer-
dere? 
Ons hok is op dit moment opgebouwd 
uit ongeveer 70% van nakomelingen van 
de ”Golden Boy’’. Deze doffer heeft zelf 

fantastisch gevlogen maar in de nakweek 
is het een hele goede.

Vader: NL 2011 – 1618174 “Golden Boy” 
Supervlieger en kweker en is halfbroer 
van “Miss Tarbes”
Hij vloog zelf:
    8e Nat. Agen  3.599d.  2014
  21e Nat. Agen  2.873d.  2015 
  54e Nat. Agen  3.746d.  2013
105e Nat. Bergerac 2.425d.  2015
196e Nat. Cahors  5.849d.  2015
217e Nat. Cahors  4.577d.  2013
227e Nat. Bergerac  7.655d.  2013
279e Nat. Cahors  7.557d.  2014 
  3e Kampioensduif overnacht Afd. 6 '13
  3e Kampioensduif overnacht Afd. 6 '15
  6e Kampioensduif SNZH (Sector 2) '15
11e Kampioensduif SNZH (Sector 2) '13 

Vader/grootvader van nationaal/Sector 2:
  4e Nat. Bordeaux 3.277d.  2019
  4e Nat. Dax  2.171d.  2018
  6e Nat. Agen  3.282d.  2019
  7e Nat. Bergerac  4.856d.  2019
11e Nat. Barcelona Frankrijk  2022
13e Nat. Périgueux  8.064d.  2020  
        (04:32 geklokt)
16e Nat. Cahors Ochtendl. 2.864d. 2019
17e Nat. Perpignan  3.354d.  2020
19e Nat. Bordeaux  3.254d.  2021
24e Nat. Bergerac  3.744d.  2020

50x Top 100 Nationaal & Internationaal 
(geen dubbelingen.) 
As- duiven:
5e Nat As-duif 2 prijzen Marathon  
  
“The Professor’’ met 1e, 2e en 3e NPO
6e Internationale As-duif Barcelona 
2020-2021  
“Reina’’
O.a. de 1e 2 duiven van Libourne/ St 
Vincent waren 2 rechtstreekse zoons van 
hem.
De meest opvallende duif van dit jaar is 
“Lara” 2017- 1175037

deze duivin komt uit 2 vliegduiven en is 
een laatjong van 2017. Ze is als jaarling 
gespeeld op enkele dagfond vluchten 
en als 2 jaarse won ze al top 100 in de 
sector. Dit jaar wint ze de 23e Sector 2 
Cahors en de 43e Nationaal Perpignan.

“De Jannie” 2017-1174516
won in 2018 als jaarling de 51e 
Nationaal Agen ZLU jaarlingen en de 
1e sector 2 Périgueux 6e nationaal 
tegen ruim 13.000 duiven en beiden 
vluchten werden onder loodzware 
omstandigheden gevlogen. Zij komt 
uit “De Holleman’’ bij de gebroeders 
Holleman vandaan gekoppeld met 
een duif van Dutch Day Races, een 
hele goede kweekduivin die ook al 
grootmoeder is van zoal “Kai Vebeij’’ bij 
Kat & Zoon met 1e  Pipa Midfondduif 
begint zich nu ook goed in de kweek te 
bewijzen:
 6e Nationaal Agen ZLU jaarlingen '22
 26e Nationaal Cahors 2022
 27e Nationaal Cahors 2021
 128e nationaal Sint Vincent ZLU 2022
 226e Nationaal Perpignan 2022
 Enz.

Miss Rio
Een andere duivin die dit jaar extreem is 
opgevallen in de kweek en de kinderen 
die hieruit vliegen is “Miss Rio’’. Zelf 
winnares van de 8e Nationaal Dax en 
won 11 prijzen op 11x zetten. Zij komt 
uit de “Frans’’ zelf winnaar van een 3e 
nationaal Cahors tegen 10.325d. en de 
moeder komt uit 2 As-duiven van Dirk 
Pals vandaan.
Kinderen van ‘’Miss Rio’’ winnen:
 24e Nationaal Tarbes 2022
 66e Nationaal Agen ZLU jaarlingen '22
 88e Nationaal Agen ZLU jaarlingen '22
 119e Nationaal Cahors 2022
 122e Nationaal Sint Vincent ZLU 2019
 123e Nationaal Sint Vincent 2021
    Enz. 
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De nieuwste ontdekking bij de kweek 
doffers is de 2018-1099108 “De Zwarte 
Holleman’’ deze hebben we geruild met 
de Gebr. Holleman en komt uit de 16e 
Nationaal Agen X 13e Nationaal Agen 
is ook zus “De Holleman’’ vader ‘’De 
Jannie’’ 1e sector 2 Périgueux. 

Hij is dit jaar vader van:
 1e Kampioensduif Marathon Afd. 6
 14e Nationaal Bergerac/ 2e NPO
 73e Nationaal Bergerac 
 98e Nationaal Cahors
 100e Nationaal Sint Vincent
 117e Nationaal Bordeaux
 171e Nationaal Bordeaux
 223e Nationaal Bergerac
   Enz.

Dan hebben we nog 2 halfbroers
de 2019-1566014 & 2018-1795176 “De 
kleine rode’’ de moeder van hun komt uit 
de oude basis. De vader van de “014” 
komt bij Gertjan Rigter vandaan hij won 
dit jaar de 23e nationaal Barcelona en 
eerder in 2021 een knappe prijs op Sint 
Vincent. De vader van “De kleine rode’’ 
komt bij Rob Timmermans vandaan uit 
zijn “Mitchell’’ “De kleine rode” won 7 
prijzen op 7 x zetten en werd in 2021 10 
as-duif WHZB.
60e Nationaal Perpignan 2021 geklokt 
om 22:15
 153e Nationaal Barcelona 2022
 178e Nationaal Barcelona 2021
 221e Nationaal Narbonne 2020
 346e Nationaal Perpignan 2022
 Enz.

Waar denken jullie het succes allemaal 
aan te danken te hebben?
Alles valt en staat met goede duiven. 
Maar ja, om daar te komen moet je veel 
kweken hard selecteren en niet te lang 
stil blijven staan bij tegenslagen. In de 
begin jaren kweekten wij 200 jongen 
en hielden daar nog geen 70 a 80 van 
over. Toen hadden we nog geen stam 
en allemaal aangeschafte duiven. Dus 
kweekten wij in de jaren dat we in ons 
ogen te weinig jongen overhielden ook 
nog eens een 70 late jongen. Na 2018 
is de omslag gekomen en hielden we 
procentueel genoeg jongen over om aan 
te vullen. (Dan zit je al 11 jaar na de start) 
En dan kijken we naar de jaarlingen, 
deze jaarlingen mogen missen maar als 
2 jarige moeten ze er staan. Als ze hierna 
allemaal 4 op 4 of 3 op 3 prijzen hebben 
gewonnen of 50% waarvan wel 2x 1 op 
10 dan mogen ze blijven tot het volgende 
jaar. 

Hebben jullie geheimen?
Mensen die ons goed kennen weten dat 
ze ons altijd kunnen vragen om raad. Wij 
proberen dan de vraag altijd zo eerlijk 

mogelijk te beantwoorden 
en te helpen. 

Hebben jullie trucjes?
Wij zijn niet van het 
uithalen van trucjes. Het 
is juist van belang dat 
de duiven uit zichzelf 
gemotiveerd raken maar 
ook door elkaar. Daarom 
is observeren 1 van de 
belangrijkste onderdelen 
om te bepalen of een duif 
in goede doen is. 

Doen jullie aan verduis-
teren?
Verduisteren hebben wij wel eens gedaan 
maar doen het nu al ruim 9 jaar niet 
meer. De laatste keer dat we hebben 
verduisterd was in 2013 toen kwamen 
de duiven pas na Marseille in vorm. Dit 
was te danken toen aan het hele koude 
voorjaar.

Hoe is het bij jullie gezien verliezen?
Zowel bij de oude als bij de jonge duiven 
valt dat al jaren mee. Jongen verliezen 
we over een seizoen maximaal 25%, 
maar dan hebben ze wel alle vluchten 
gehad die voor hun mogelijk waren. Ook 
als ze 3 vluchten hebben gehad dan 
gaan ze gewoon mee met zuid oosten 
wind en ook dan komen ze naar huis. Wij 
vinden dat ze alle weersomstandigheden 
moeten doorstaan om als oude duif mee 
te kunnen doen voor de prijzen. Bij de 
oude blijven er van de marathon vluchten 
enkele weg alleen in het voorjaar raak 
je altijd wat meer kwijt maar gezien het 
aantal wat we inkorven is dat % nog heel 
weinig. 

En ook hier stel ik weer die vraag, wat 
is jullie grootste blunder?
Blunders worden er steeds minder 
gemaakt het zijn nu vaak kleine foutjes 
die erin sluipen. 

Wat is je/jullie grootste leermoment?
Leren doen we ieder jaar nog, maar het 
zijn vaak de kleine details waar we nog 
mee aan het bijschaven zijn. Misschien 
de duiven als jaarling een x extra de 
nachten mand laten doen ondanks dat 
ze dat al in hun geboorte jaar meerdere 
keren hebben gehad. 

Wat zouden jullie zelf nog kwijt willen 
in deze?
Wij zien dat veel mensen kwaliteit 
hechten aan papieren duiven en vreemd 
vinden dat men uit deze duiven geen 
knappe duiven kweekt. Vaak zitten er 
dan in de 1e 3 generaties geen top vlieg 
duiven in de stamkaart. Wij achten onze 
beste kansen met onze eigen bewezen 
vliegers maar ook uit kinderen van onze 

bewezen vliegers en kwekers. Hierdoor 
doen wij aan genen stapelen maar wel 
met de prestaties kort in de lijn. Wij zien 
dat hierdoor bij ons de laatste jaren 
geen extreme verliezen meer zijn met de 
jongen. 

Wat wij ook heel leuk vinden is dat er 
steeds meer liefhebbers zijn die zijn 
gaan presteren met onze duiven. Eén 
willen we er daarvan naar voren halen 
dat is onze neef Peter en zijn maat Piet 
spelend onder de naam Hommes & Co 
uit Lutjewinkel. Die vliegen voor 95% 
met onze duiven en worden daarmee in 
het jaar 2022 1e Onaangewezen in de 
sector 2 op de middaglossing, terwijl wij 
nummer 2 zijn. Dus de 2 beste hokken 
van sector 2 Onaangewezen vliegen 
bijna met dezelfde duiven. 

Ter afsluiting
Ook nu blijkt weer eens dat de goede uit 
de goede komen en niets dan anders. 
Met Nick heb ik al vaker discussies 
gehad dat papierentijgers mooi zijn, maar 
nog mooier is het om vroege duiven 
te draaien. Ook hebben we wel eens 
discussies gehad dat hun, de Hommes 
mannen niets van dure commerciële 
namen op de hokken hebben, maar wel 
duiven bezitten waarvan men verwacht 
om vroeg met hun snuitje op het kleppie 
te vallen. Natuurlijk, eenieder mag en kan 
zijn eigen mening hierover hebben, maar 
het mooiste bewijs is het beste bewijs 
en dat is de uitslag. En dat beste bewijs 
is denk ik de laatste jaren in Akersloot 
geleverd door vader en zonen Hommes. 

Mannen, bedankt voor jullie medewerking 
en openheid in deze. Want om zo in de 
keuken te mogen kijken bij het sterkste 
allround Marathonhok van Nederland en 
openheid van zaken te willen geven kan 
ik namens lezers van Het Spoor enkel 
maar zeggen; chapeau en bedankt voor 
jullie medewerking in deze.

Johan Hamstra    
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NAAM WOONPLAATS RINGNR PUNTEN

AH VAN LUMICH MARIA HOOP 2138.426

COMB. FLIPSE WESTKAPELLE 2046.604

P VAN DER HEIJDEN NISTELRODE 2037.984

W. DIRCKS MARIA HOOP 2027.306

C. & G. KOOPMAN ERMERVEEN 2018.736

J. HOMMES & ZONEN AKERSLOOT 3694.360

P VAN DER HEIJDEN NISTELRODE 3616.014

J. WILLEMS NIJVERDAL 3505.804

WIEL VAN DAAL HAPS 3447.423

GEBR. LIMBURG ZUIDVEEN 3414.243

JOH. HOPMAN EN ZN. NOARDBURGUM 9-4201464 3317.777

M. ROSPLOCH KERKDRIEL 8-1047804 2968.977

J.W.B. BRUINS ULFT 9-1441412 2920.374

BERNARD BROUWER BREDA 6-3617523 2859.737

M.J.H. BROEKHOFF KATWIJK 0-1424902 2859.728
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Een puik seizoen met fraaie uitslagen
De erelijst van Nol, behaald op de fond-
vluchten met morgen- en middaglossing, 
is er zeker een om trots op te zijn. Zo 
behaalde hij naast het Generaal Groot-
meesterschap Marathon de volgende 
kampioenschappen in de Afdeling Lim-
burg en op Nationaal NPO niveau. Ook in 
de “Internationale Zware Fond Competi-
tie” (De Duif) stond Nol op een ereplaats. 

Drie toppertjes van de kolonie 
De “519” 
Afgelopen seizoen had Nol twee doffers 
welke zich tussen de duifkampioen-
schappen wisten te rangschikken. Dit 
waren de “519” met ringnummer Nl19-
1069519 welke met de volgende prijzen 
het 15de Duifkampioenschap Marathon 
wist te behalen. 83ste Libourne (1519 d), 
139ste Dax (1558 d) en 249ste Bergerac 
(2256 d). In ’21 won hij drie prijzen met 
o.a. 127e  Bordeaux (2654 d) en 228ste 
Dax (1918 d). Zijn vader is de “075” van 
’18 via Marc Gielen uit Maasbree en 
afkomstig van Jo Lardenoy van de com-
binatie Depasse-Lardenoye uit Wagnelée 
(België) . Hierin zit aan beide kanten ook 
weer het soort van Jelle Jellema, o.a. 
lijn “Kleine Jade” en “Olympic Gijsje”. 
Moeder is het “655” van ’18 een kruising 
Beckers x Van Ophuizen.   

De “018” 
Deze blauwe doffer met ringnummer 
Nl20-1656018 is een halfbroer van de 
“519”, dezelfde moeder. Zijn vader is de 
“134” van ’15 stammend uit een doffer 

van Arjan Beens x eigen duivin. De “18” 
werd als jaarling 10de Duifkampioen Af-
deling Limburg en won toen de prijzen 
145e Bordeaux (2654 d) en 180e Dax 
(1915 d). Daarnaast was hij ook nog goed 
voor een 43e plaats vanuit Bergerac 
(3232 d). Dit jaar kwam hij van een vlucht 
met een letsel aan een oog terug en na 
een zestal weken rust ging hij naar Berge-
rac en won de 109de tegen 2246 d.
 Zijn broer de “931” eveneens van ’20 
wist dit jaar een 109de Tarbes (922 d) en 
een 68e Dax (1545 d) te winnen. 

De “598”
Deze vale doffer, eveneens van 2019, 
ging mee op de grote fondvluchten met 
morgenlossing n.l. Bordeaux en Cahors 
en wist hier de prijzen 8 en 78 te winnen 
(voor aantallen zie tabel). Dit leverde hem 
in de Afdeling het 2de Duifkampioen-
schap Grote Fond op. In de voorgaande 
jaren wist hij al een 9de Bergerac (3232 
d), 204de Bergerac (2309 d) en een 
244ste Dax (1918 d) te winnen. Zijn vader 
is de “449” van ‘12 en afkomstig van Lei 
Thoolen uit Pey-Echt.
Moeder is het “322” van ’16 en is een 
dochter van de stamvader de “15” af-
komstig van Arjan Beens, lijn “Rika x dui-
vin van het soort Verstraeten x Beunen. 
Een broer van de “598” n.l. de “Vale 523” 
werd in 2021 nog 4de Duifkampioen 
Marathon met een 69e Agen (2472 d) en 
116de Bordeaux (2654 d). 
Een leven lang op de boerderij. 

1E NATIONAAL HOKKAMPIOEN MARATHON ONAAN-
GEWEZEN GENERAAL GROOTMEESTER MARATHON

Het Midden-Limburgse kerkdorp-
je Maria-Hoop in de gemeente 
Echt-Susteren behuisd diverse dui-
venliefhebbers welke zich jaarlijks in 
de kijker weten te spelen en dit zowel 
op de programma vluchten als fond-
vluchten. En jaarlijks staan er diverse 
liefhebbers uit Maria-Hoop tussen de 
kampioenschappen van de afdeling 
en zelfs op nationaal/internationaal 
niveau. Een van deze liefhebbers is 
de bekende fondspecialist Arnold 
(Nol) van Lumich, wonende op de 
Pepinushoeve aan de Dominicusweg 
in Maria-Hoop. Afgelopen jaar wist 
hij op haast alle afdeling-fondvluch-
ten te pieken met fijne series. Op de 
wedvlucht Bergerac met middaglos-
sing van 29 juli ‘22 had hij vijf doffers 
ingemand voor deze 804 km tellende 
fondvlucht. Jammer genoeg kon hij 
de aankomsten van zijn duiven niet 
meemaken wegens een begrafenis 
van een goede duivenmaat. Om 11 
uur 46 werd de eerste duif geklokt 
en amper een uur later waren ze alle 
vijf thuis. Dit leverde hem een “Clean 
Sweep” met vermelding in het Spoor 
der Kampioenen. Later zou blijken 
dat met deze behaalde punten op 
deze Bergerac voldoende waren voor 
het Nationale Kampioenschap en het 
Generaal Grootmeesterschap van 
de Marathon. Zijn serie op Bergerac, 
tegen 2256 duiven, was 110-158-249-
357 en 480. 

 REPORTAGE  |  AFDELING 4   ARNOLD VAN LUMICH, MARIA-HOOP

Nol van Lumich Maria Hoop

Afdeling Limburg
Grote Fond : 1ste Hokkampioen en 2de Duifkampioen – “De 598”
Marathon :  2de Hokkampioen en 15de Duifkampioen – De “519”
Nationaal NPO
1ste Nationaal Hokkampioen Marathon Onaangewezen
Internationale Zware Fond Competitie 2022 (De Duif)
7de Laureaat 
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De momenteel 71-jarige Arnold van Lu-
mich, in de volksmond Nol genaamd, is 
samen met zijn familie beheerder van de 
boerderij “Pepinushof” gelegen aan de 
Dominicusweg in de landelijke omgeving 
van Maria-Hoop. Tot voor enkele jaren 
liepen er nog een 50-tal melkkoeien rond 
in de wei. Hiermee is hij twee jaar gele-
den gestopt en alleen nog werkzaam met 
het verbouwen van o.a. bonen, erwten, 
bieten, gerst en schorseneren op de 38 
ha grote akkers. Daarnaast runnen zijn 
echtgenote en dochter, welke naast hen 
woont, ook nog een vakantieboerderij en 
camping en in de vakantieperiode is het 
er goed vertoeven in alle rust van deze 
omgeving. De campinggasten vragen 
veel hun aandacht in het campingsei-
zoen. Hiermede moest hij zijn hobby, 
de duiven, een verzorging geven welke 
hij met zijn werk kon combineren. Voor 
de familie is er dan ook haast elke dag 
van de week en het gehele jaar door 
veel werk aan de winkel. Want naast de 
duiven lopen er nog 11 alpaca’s, kippen, 
eenden enz. rond die verzorgt moeten 
worden. Op de boerderij groeide Nol op 
tussen de dieren zoals paarden, koeien, 
kippen enz. maar ook tussen de duiven 
van vader Hein. Menigmaal had vader 
door de werkzaamheden geen tijd om de 
duiven te verzorgen en sprong Nol bij en 

zodoende kreeg hij ook interesse om zich 
bezig te gaan houden met duiven. Vader 
speelde zowel op de programma- als 
fondvluchten. In 1978 nam hij de boer-
derij en duiven van vader over. Gezien 
het vele werk toen ter tijd op de boerderij 
met het dagelijks melken van de koeien 
en de teelt van gewassen op de akkers, 
koos Nol voor het spel op de fondvluch-
ten. Dit gaf hem wat meer gelegenheid 
de duiven toch goed te verzorgen.  

Hokken boven de koeienstal
Op de zolder van de grote koeienstal 
zijn er diverse hokken ingericht voor de 
kweekduiven, de weduwnaars, weduw-
duivinnen en de jonge duiven. Voor de 
doffers welke op weduwschap worden 
gespeeld zijn twee afdelingen beschik-
baar met de klep (spoetnik) aan de voor-
zijde van de stal. De kweekduiven zijn 
ondergebracht in twee afdelingen aan de 
achterzijde van de zolder. Bij het omkop-
pelen kan hij gebruik maken van een van 
deze twee afdelingen. Ook de weduw-
duivinnen zijn ondergebracht op zolder. 
Eigenlijk zijn het rennen uit draad op 
de grote zolder. Inmiddels zijn de jonge 
duiven ook gehuisvest op de grote zolder 
en kunnen ook via een doorgang naar 
de zolder van het naastliggend gebouw 
waar ze dan weer in een ren buiten kun-

nen vertoeven. Nol heeft inmiddels zelf 
een lift naar de duivenzolder gebouwd 
om het schouwen met voer en manden 
te vergemakkelijken. Het gehele jaar door 
ligt er gerstestro op de vloer van alle 
hokken en wordt na het vliegseizoen en 
na de rui ververst. 

Opbouw van zijn hok fondduiven 
Nol heeft weliswaar al zijn gegevens 
over de duiven opgeslagen op een pc 
doch stamkaarten zeggen hem eigenlijk 
weinig. Voor hem telt enkel de prestatie. 
Bij hem wordt er geen duif gespaard. 
Het is kweken of vliegen of gezien zijn. 
De basis van de duiven welke zich 
momenteel op de hokken bevinden zijn 
hoofdzakelijk afkomstig van Arjan Beens 
uit Genemuiden. Via plaatsgenoot John 
van Heel kwam hij in 2012 in contact 
met Arjan, de eigenaar van wonderdui-
vin “Miss Gijsje”, de moeder van “Rika” 
van Arjan Beens. Nol kon er een ronde 
eitjes uit de vliegduiven welke op reis 
waren, krijgen. Uiteindelijk werd het een 
ronde uit de kweekduiven en werd Nol 
26 duiven rijker. Ze werden allen op het 
kweekhok geplaatst. Hierin zit veelal het 
soort van Jelle Jellema en van zijn Olym-
piade duiven. 
Zijn huidige stamdoffer de “De 415”, 
als eitje gehaald bij Arjan Beens is de 
rode draad van zijn hok. Zijn vader is 
een halfbroer van de 1ste Nat. Bergerac 
’07 (15.490 d) (ingeteeld naar “Dancing 
Moonlight”) topkweker bij Arjan Beens. 
Moeder van de “415” is het “299”, zus 
van “Miss Gijsje”. Verder kwamen er 
duiven van:
* Ger Beckers uit Melick waar hij vooral 
duiven haalde uit de duivin “Spike” x het 
soort van Wiel Cramers uit Grevenbricht 
(Thelen), Wiel Dircks Maria-Hoop, Wil van 
Mulken Beek
John van Heel Maria Hoop, Thei Peters 

De hokken Boerderij Pepinushof van Lumich Maria Hoop

Overzicht van behaalde prijzen op de marathon vluchten van de Afd. Limburg/ZLU
Wedvlucht  Aantal duiven Mee/Pr Uitslag
Libourne 1519 5 – 2 67-83
Bordeaux 3059  21 – 12 78-121-224-238-240-264-299-300-321-
632-960-992
Dax 1558 4 – 4 70-139-310-384
Tarbes 937 6 – 4 58-74-85-109
Bergerac 2256 5 – 5 110-158-249-357-480 (Clean Sweep)
Cahors 862 7 – 5 8-14-67-204-209
Barcelona ZLU 4842 2 – 2  690-901
Perpignan ZLU 3805 2 – 1 693
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uit Elsloo en Marc Gielen uit Maasbree.
* Recent kwamen er nog duiven van het 
Jellema/Beens soort van de fam. Jan 
Willems en van Jan Dekkers, beiden uit 
Nijverdal, om tegen de duiven uit de lijn 
van “Rika” van Arjan Beens te koppelen. 
Tenslotte duiven van Coen Brugman uit 
Luttelgeest. 

Uit voornoemde duiven formeerde Nol 
zijn kweekhok welk normaal bestaat uit 
20 koppels. De duiven worden onder-
ling gekruist en rond de kerstdagen 
gekoppeld. De kweekduiven brengen 
drie ronden jongen groot en dan worden 
er sommige nog omgekoppeld voor 
nog eens drie rondes. Jaarlijks beschikt 
hij dan over een 100 tal jonge duiven 
welke hij op de navluchten opleidt. In die 
periode heeft hij ook wat meer tijd want 
het werk op de akkers is dan nagenoeg 
afgerond. Zijn ervaring is dat er minder 
jonge duiven verloren gaan op deze 
navluchten.       

Spel en verzorging
Nol heeft jaarlijks een 35-tal weduwnaars 
om zijn spel op de marathon vluchten te 
spelen. Hiervan zijn 15 oude doffers. Ze 
worden einde maart, begin april gekop-
peld en broeden een 10-tal dagen. De 
eitjes van de beste vliegdoffers worden 

naar de jaarlingen overgelegd en brengen 
één jong groot. Begin april komen ze 
dan weer buiten om te trainen. Eerst de 
duivinnen, daarna de jaarlingen en ca. 10 
april komen de meerjarige duiven buiten. 
Als het weer het toelaat tweemaal, ‘s 
morgens vanaf 8 uur en in de middag 
om 18 uur. Nol zet de spoetnik open en 
zodra de doffers allen in de lucht staan 
sluit hij de spoetnik zodat ze alleen 
binnen kunnen. Voor Nol begint dan het 
werk op de boerderij. De doffers vlie-
gen naar behoefte. Of ze nu lang of kort 
trainen, Nol let er nauwelijks op want hij 
is dan elders op de boerderij bezig. Als 
ze uitgevlogen zijn kunnen ze immers 
binnen. Ze worden dus niet binnenge-
roepen. De doffers welke naar een vlucht 
gaan krijgen enkele uurtjes van tevoren 
hun duivin te zien. Daarna lapt hij ze dan 
op enkele kilometers en vinden thuis hun 
duivin en worden daarna ingemand. Dit 
past hij al vele jaren met succes toe. Het 
hoort gewoon bij zijn spelmethode. Na 
thuiskomst mogen ze eventueel tot de 
volgende dag samen zijn met de duivin.  

Invliegen tot wel 2000 km. 
De oude doffers worden ingevlogen op 
de tussenvluchten en gaan daarna nog 
naar een of meerdere midfond vluchten. 
Dan nog een of twee dagfond vluchten 

en vervolgens krijgen ze tot drie middag-
lossingen te vliegen. Enkele oude doffers 
houdt hij op de morgenlossingen als ze 
daar al blijk hebben gegeven goed te 
presteren. De jaarlingen worden vanaf 
de eerste vlucht ingemand en na een 
gedegen opleiding tot en met de eerste 
dagfondvlucht nog ingezet op de mor-
genlossingen. Graag houdt hij de doffers 
tussen de vluchten minimaal een 10-tal 
dagen thuis. Op de Pepinushof worden 
ze niet in de watten gelegd of gespaard. 
Helaas vallen er elk jaar nogal wat slacht-
offers aan de kromsnavels en soms is het 
ook al erg uitgedund vooraleer het spel 
op de wagen zit. Jaarlijks vallen er wel 
een 20-tal ten prooi aan de kromsnavels.  
Ook bij de jonge duiven vielen er een 15-
tal slachtoffers van de 100 welke hij had 
gekweekt.  

Volle silo met voer
Zoals gezegd vergt het werk op de 
boerderij en camping nogal wat tijd. Om 
het verzorgen makkelijk te maken, werd 
er een voersilo in de hokken geplaatst en 
alle duiven hebben steeds voer in de silo. 
Het hele jaar door zit er een vier 
seizoenen mengeling van de fa. Beyers 
in de silo. Ook bij de jonge duiven. 
In de winter wordt er mooie gerst van ei-
gen akkers bijgemengd. Als supplement 
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geeft hij Avidress van Röhnfried ’s 
(5cc /l) in de 6 liter drinkbakken. 
‘s Morgens en ’s avonds een snuifje 
snoep, hennep en enkele (twee) pinda’s 
in de nestbak.  Grit is steeds aanwezig. 
Normaal gaat hij voor het seizoen met 
enkele duiven op controle bij dr. Sta-
kenborg in Maaseik. Afgelopen jaar is 
dit er niet van gekomen. Op haar advies 
worden er medicijnen verstrekt, dus geen 
ontsmetting of preventief werken. 
Voor het koppelen een Belga Tai en 
tijdens het seizoen een enkele keren een 
Belga Magic van De Weerd. Nol houdt 
van een zo natuurlijke en eenvoudig mo-
gelijke aanpak en duiven welke hierin niet 
passen moeten het veld ruimen.   

Tenslotte 
Een bezoek aan Nol en zijn wijze van 
duiven houden laat je zien dat het met 
weinig duiven, gehouden op een natuur-
lijke en eenvoudige wijze van verzorgen, 
nog heel veel te behalen is. Het werd 
een gezellige babbel en ook Nol leert 
graag iets bij. Vooral een natuurlijke wijze 
spreekt hem aan. Op de Olympiade in 
Nitra trof hij Arjan Beens en zijn vrienden 
en van hen leerde hij e.e.a. over het op 
natuurlijke wijze houden van duiven en is 

het in de praktijk ook gaan uitvoeren en 
met succes gezien de prachtige erelijst 
van afgelopen jaar. Hij was aangenaam 
verrast met de behaalde prestaties. “Ge-
wonnen uit het niets” zoals hij zich liet 
ontvallen. Hij speelt duiven zoals het hem 

uitkomt en met succes. 

Marcel Görtzen   

Inkijk weduwnaars
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“1E NATIONAAL DUIFKAMPIOEN 
MARATHON 2022” MET DE THALYS!

 REPORTAGE  |  AFDELING 11 JOHAN & JELTE JAN HOPMAN, NOARDBURGUM

Noordbergum, officieel in het Fries Noardburgum, is de plaats 
waar we moesten zijn voor de 1e Nationale Duifkampioen Ma-
rathon 2022. Zoals de naam al aangeeft ligt Noardburgum ten 
noorden van Bergum tussen Leeuwarden en Groningen aan de 
provinciale weg N355 en even ten oosten van Hardegarijp. Hier, 
in het hoge noorden moesten we zijn om de Nationale topper te 
bewonderen die in het jaar 2022 de titel wist te veroveren van 
1e Nationaal Duifkampioen Marathon 2022.     

De Combinatie
De combinatie bestaat uit de 54-jarige Johan Hopman en zijn 
26- jarige zoon Jelte Jan. Al vier generaties zitten er duiven in 
de familie van vader op zoon en beiden heren zijn tussen de 
duiven groot geworden. Het is goed tien jaar geleden dat ze 
op eigen erf begonnen zijn met de duivensport met als doel 
specialisatie op de meerdaagse fond. Ze geven aan dat ze 
in principe alles met zijn tweeën doen. De vakanties worden 
zo afgestemd dat er altijd 1 van de 2 thuis is om hun duiven 
zelf te verzorgen. Maar, en daar zijn ze beiden heel trots op, is 
er nood aan de man dan willen en kunnen ze terugvallen op 
andere gezins- en of familieleden. Maar ook de schoonvader 
is zeker niet te beroerd om een helpende hand toe te steken. 
Johan, getrouwd met Hanneke en samen zijn hun de trotse 
ouders van Jelte Jan, Brend en de jongere Sophie. Van karak-
ter rustig, creatief, oplossingsgericht en zeker een doorzetter. 
Zoon Jelte Jan, zoals ik hem nu al wat langer ken, is zeker 
gedreven, erg ondernemend en uiterst creatief. 

NL 2019 – 4201646, de “Thalys”.
Het is een doffer die geboren is in februari op hokken van 
de mannen Noordam- Vijverberg uit het Zuid-Hollandse ’s 
Gravenzande. Deze topper bezit voor mij persoonlijk (JH) een 
ijzersterk mooi oog. Hij is van het type middelgroot en heeft 
een zeer sterke rug. Thalys is een elfpenner en afkomstig uit 
de lijnen van Jos Pepping “STIEN” en Paul v.d. Boogaard 
“MISTY”. Als jong is hij 4x gespeeld op de gewone jonge 
duiven vluchten tot een goede 350 km. Als jaarling werd hij op 
nest gespeeld en kreeg hij één marathon vlucht te verwerken. 
Het afgelopen jaar werd hij ingespeeld op de vitesse en mid-
fondvluchten. Wat opviel was dat hij zich heel goed liet zien 
tijdens deze invliegvluchten.

Hij werd gekoppeld 21 dagen voor Limoges en gespeeld op 
10 dagen broeden. Zijn buurman raakte gewond en hij heeft 

toen de bak van zijn 
buurman ingenomen 
zodoende werd hij 
eigenaar van twee 
broedbakken. Dit 
heeft hem blijkbaar zo 
gemotiveerd om de 
rest van het jaar zijn 
vluchten verdienstelijk 
af te werken. Altijd was 
hij scherp als er wat in 
het hok gebeurde. Altijd 
als eerste binnen na de 
training. Jelte Jan geeft 

aan twee broedbakken twee keer vers voer uit iedere bak. Wat 
verder opviel is dat hij het gehele seizoen rond was en enorm 
gezwollen. Vader Johan geeft aan dat je de adertjes door het 
mooie rosé borstvlees heen zag. Twee weken na Limoges zat 
hij in de mand voor St. Vincent. Deze vlucht ging niet door en 
het werd een zware Bergerac. Hij kwam thuis, ging eten en 
broeden. Wat opviel was dat hij niet wisselde met zijn duivin, 
deze ging er daarom maar gewoon naast liggen. Als er maar 
een duif in de naastgelegen bak kwam ging hij van het nest om 
deze indringer aldaar te verjagen. (over motivatie gesproken) 
Zaterdags thuis, en dinsdag zo rond als een kanon en gemo-
tiveerd de mand weer in naar Ruffec. En zo is het iedere week 
eigenlijk gegaan geven beiden mannen aan. Tenminste, 5 van 
de 6 vluchten want de laatste vlucht hebben ze hem thuisge-
houden omdat ze gewoon wisten dat ze hier te maken hadden 
met een echte goeie duif. En het blijkt, ook hun overige betere 
vliegduiven zijn kinderen van hem en afgelopen jaar hadden 
ze eveneens weer twee jaarlingen, van de twee die ze uit hem 
hadden die zich bijzonder goed lieten zien. Dus ik denk, met 
recht een witte Raaf. 

Hoe gaat het verder bij vader en zoon?
De duiven worden hier op weduwschap ingespeeld op de 
vitesse en midfond concoursen en 21 dagen voor de eerste 
marathon vlucht worden ze gekoppeld om op goed 10-12 
dagen eieren ingekorfd te worden. Jaarlijks kweekt men voor 
eigen gebruik een goede 60 à 80 jongen die als jong op de 
jongen duiven vluchten of natour gespeeld worden. Als jaarling 
krijgen ze 2 marathonvluchten.

Medisch
Op dit gebied is de begeleiding geheel in handen van Nanne 
Wolff uit Wezep. Zo worden alle duiven geënt tegen Paratyfus, 
pokken en Paramixo. Tevens worden alle duiven ontwormt in 
maart en 14 dagen later behandeld tegen de luis. De vliegdui-
ven worden begin mei gecontroleerd door Nanne, en mocht er 
iets mankeren dan wordt er behandeld op zijn advies.

Het voeren
Het voersysteem is vrij eenvoudig. De duiven worden gevoerd 
met de hand in hun broedbakken. Ze geven aan dat ze nooit 
honger hebben. Potjes gebruiken ze hier zeker niet, want 

Johan en Jelte Jan Hopman
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geven beiden aan, “voer moet rollen”. De laatste dagen voor 
de vlucht verhogen ze het percentage vetten met voer. Tevens 
krijgen ze iedere dag maagkiezel en oestergrit en tevens 2x per 
dag schoon water. En wat bijproducten betreft geven ze aan; 
“hier geloven we niet in”.

Het hok
Daar er van over vader en zoon bekend is dat ze aardig wat 
geïnvesteerd hebben weet ik uit ervaring uit een eerder gedaan 
bezoek dat hun hokken, ten eerste super beveiligd zijn en ten 
tweede dat ze van risico spreiding houden. Dit laatste bete-
kend dat ze zowel hun dure aankopen als andere topduiven 

Prestatieoverzicht NPO-niveau
Het totaal overzicht van de NL 2019 – 4201646, is als volgt; 

15-08-20  Bergerac  1047 km. 1.159 duiven  191e 
30-07-21  Bergerac  2.274 duiven 468e 
28-05-21  Limoges    884 km.  1.392 duiven 21e 
03-06-22  Limoges  1.527 duiven 359e 
17-06-22  Bergerac     674 duiven 26e  
01-07-22  Ruffec       903 km. 1.591 duiven 163e  
08-07-22  Cahors     1088 km. 926 duiven 29e  
22-07-22  Agen       1080 km. 732 duiven 31e

De duivensport morgen en verder schat kijk nou.., ik heb op 

de voorjaarsbeurs een nieuwe 

klok gekocht...nu hoef ik niet meer 

naar de club om af te slaan

dan kan je met mij 

 mee naar de

de huishoudbeurs

en mag je de

tassen dragen

dat is
mooi!!
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verdelen over diverse locaties. Ja, deze trant hoor, zie en lees 
je steeds vaker. Maar buiten dit voorgaande is en kan je hun 
hok als flexibel omschrijven wat gericht staat op het zuiden. 
Het is volgens het principe van het doos systeem (voorkant 
open en de rest dicht). Tevens zijn de hokken vrij donker want 
ze bezitten geen lichtpannen of dergelijke. Verder staan er voor 
de hokken rennen die dag en nacht, dit 365 dagen per jaar 
open staan. Het hok is verdeeld in afdeling voor de oude en 
de jaarlingen. 4 afdelingen van 2 meter en in totaal 30 koppels. 
Dan nog een stukje voor de jongen met rennen van 2 afdelin-
gen van 2 meter. 

Aanwezige soorten duiven
De eerste duif werd gehaald in Nijverdal bij Jelle Jellema uit 
het beroemde “Zwarte Goud” x “Mini” dit was een duivin. De 
twee duif was een zoon uit de stamvader van het hok Tonnie 
van Dam uit Hattem de “Brugemann doffer” (“klnz Orhan” x 
“Myra”) welke Tonnie kocht op de openbare verkoop van de 
gebroeders Brugemann Assendelft. Deze doffer is stamvader 
geworden op het hok Hopman. Stammoeder van het hok is 

een dochter van het beroemde “LELU koppel” van Peet Solle-
veld. Van dit koppel hebben 8 kinderen/ kleinkinderen een 1e 
prijs gevlogen en 3x op teletekst. 
Verder zijn ze zeer succes vol met duiven van Jelle Jellema, 
Auke Rekker, Arie Dijkstra Oudwoude, en duiven van Team 
Batenburg van der Merwe, Klaaswaal.

Verdere kampioenschappen
Buiten hun geweldige landelijke titel staan vader en zoon ook 
al de nodige jaren bij de kampioenen in de afdeling Friesland 
96 en de Friese Fondclub. Tevens behaalde ze al diverse Tele-
tekst noteringen en aansprekende Grootmeesters noteringen. 
2020 4e Generaal Onaangewezen Friese Fondclub 
2021 1e Generaal Onaangewezen Friese Fondclub 
2021 4e Generaal Aangewezen Friese Fondclub 
2022 1e Nationaal Duifkampioen Meerdaagse Fond  

Hoop voor de toekomst
Deze mannen hopen dat voor de toekomst de ZLU-ochtend 
lossingen een onderdeel worden van het afdeling spel meer-

daagse fond. En dan zoiets, 3 och-
tend lossingen met de ZLU en dan 3 
middaglossingen Afdeling 10 en 11.

Waar denken jullie het succes aan te 
danken te hebben?
Succes is een combinatie van fac-
toren. Duivensport is op de eerste 
plaats een selectie sport. We lopen te 
lang mee om te geloven in sprookjes 
van voer en bijproducten. Het draait 
allemaal om super duiven.
En met deze mooie, uiterst doordach-
te woorden wil ik dit verslag beëindi-
gen. Als aanvulling nog, vele geloven 
nog steeds in die potjes, pilletjes, 
zalfjes, drankjes of weet ik veel al dan 
niet meer. Nee, het is wat de mannen 
uit het Hoge Noorden van het land 
zeggen; “het draait om super duiven” 
en geloven in sprookjes is voor ……..
Mannen Hopman, namens heel dui-
ven minnend Nederland en alle lezers 
van Het Spoor der Kampioenen, van 
harte gefeliciteerd met deze onge-
kend mooie 1e nationale duifkampi-
oen Marathon titel.

Johan Hamstra 
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Seizoen 22
'Het gaat meestal wel goed met de 
jonge duiven, maar een specialist ben 
ik nou ook weer niet'. Het seizoen werd 
aangevangen met 38 jonge duiven, die 
half januari zijn gekweekt. Een ronde 
uit de vliegers en twee rondes uit de 
kwekers. De jongen zijn tot de langste 
dag verduisterd. Om 18.00 gaan de 
luiken dicht en in de ochtend gaat de 
boel om 08.00 weer open. Daarna komt 
het bijlichten tot 22.00 en vanaf 05.00 in 
de ochtend. 
De jonge garde werd begin maart 
gespeend. Ze mogen dan eerst een 
2-3 dagen wennen in het hok en dan 
gaan ze voor het eerst naar buiten. 'Ze 
gaan er dan redelijk snel uit. Als ze een 
twee week bij huis zijn geweest, dan 
moeten ze echt de lucht in'. Het liefst 
laat Brant de jongen tweemaal daags 

los. Dat begint met een half uurtje per 
sessie en dat loopt langzaam op. 'Het 
liefst laat ik ze niet gedwongen vliegen, 
ze moeten het zelf doen. Eerder klapte 
ik wel eens met een container, maar 
later kreeg ik daar last van. Want als 
een auto bijvoorbeeld voorbij rijd met 
een aanhanger en die maakt lawaai, dan 
durven ze er ook niet in'. 
Afgelopen seizoen zijn de jongen voor 
de eerste vlucht vijfmaal weggebracht. 
En aan het eind van het seizoen zijn 
er 33 jongen overgebleven! Dat is een 
prachtige score. 'Ik heb niet veel jongen, 
dus kan er ook niet veel verspelen. 
Verder heb ik niet echt een verklaring 
waarom ik zo weinig verliezen heb. Als 
je veel jongen hebt, dan willen ze ook 
niet veel vliegen. Daar had ik met mijn 
ploegje geen last van'.  Los van witte 
raaf Baukje, waar we het zo over gaan 
hebben, gingen de jonge duivenvluchten 
vrij redelijk. De laatste vlucht was het 
beste, hiervoor werden er 18 uitgekozen 
en zat Brant ook bij de grootmeesters. 

Kweekduiven
Brant is een man van een relatief kleine 
korf. Zo heeft hij voor aankomend 
seizoen 15 vliegdoffers en een stuk of 
10 vliegduivinnen. Daarnaast houdt 
hij ook niet veel kwekers.  Met acht 
koppels houdt het op. 'Ik ben zelf niet 
zo kooplustig'. Maar dat hoeft hij ook 
niet te wezen, want hij heeft een paar 
op en top duivenmaten waar hij het 
cremé de la cremé van krijgt. Zo zijn er 
hoofdzakelijk duiven van Comb. Atema 
en Jouke Rottiné. 
Jouke kent Brant al sinds de jaren 
'80, toen ze in dezelfde vereniging 
zaten. Inmiddels wonen de mannen 
vlak bij elkaar en helpt Brant soms 
de duiven van Jouke te verzorgen als 
hij bijvoorbeeld op vakantie is. De 
combinatie Atema heeft Brant eens 
leren kennen via een duivenmaat. 'Je 
zit dan bij elkaar aan tafel, maakt een 
praatje en de klik was er'. Inmiddels zijn 
deze mannen goeie duivenvrienden, 
waarmee regemaltig richting het zuiden 
wordt afgereisd naar bijvoorbeeld de 
Gouden Duif, de Golden Ten en de 
duivenbeurs. 

Verzorging
Op het erf staan verschillende hokken. 
Het vlieghok die zes meter is, kweekhok 
van 2,40 meter en het jonge duivenhok 

van een 3 meter. Voor het seizoen 
worden de duiven ontluist en krijgen 
de verplichte paramyxo enting. Ook 
wordt er behandeld tegen pokken met 
het kwastje bij de jongen. 'Brink komt 
geregeld hier op Kootstertille en daar 
ging ik geregeld heen voor controle'. 
Verder is er geen medicatie nodig 
geweest en dus ook niet gebruikt dit 
seizoen. Alleen voor het seizoen is er 
een coli uitbraak(je) geweest. Dit werd 
snel de kiem ingesmoord met 4 in 1 en 
medicatie via Brink. 
Qua voeren is het hoofdzakelijk van 
Tilburg weduwschap voer wat de pot 
schaft. 'Ze moeten goed eten hebben'. 
In het begin komt hier nog wat gerst bij. 
Tijdens het voeren neemt Brant de tijd. 
Hij gaat er rustig bij zitten en observeert 
de jongen. En als er een stuk of wat 
naar de drinkpan lopen, dan houdt hij 
op met voeren. Ook op inkorvingsdag 
krijgen de jongen gewoon nog voer. Bij 
thuiskomst een beetje licht voer en als 
alles 's avonds thuis is wordt er voer 
aangemaakt met mineralen poeder 
van Marien. Op zondag krijgen ze over 
het voer nog de conditie poeder van 
Marien. Eenmaal in de vier week de 
conditiesiroop van Marien en dat is het. 
'Eigenlijk doe ik nooit wat in het water'. 
Verder een zak normale grit endat is 
het. 'Ik houd het het liefst zo simpel 
mogelijk'.

1E NATIONALE ASDUIF JONG '22

'Het heeft 50 jaar geduurd!'. Dat was 
het eerste wat Brant mij vertelde 
over zijn uitzonderlijke topprestatie. 
Of nouja, de topprestaties van zijn 
jonge duivin Baukje natuurlijk. Die 
keer op keer kopprijzen op de jonge 
duivenvluchten wist te halen afgelo-
pen seizoen.
Brant de Roos, een Fries in hart 
en nieren en in 2002 verhuist naar 
Zwagerbosch. Vroeger in aanraking 
gekomen met de duiven via de broers 
van zijn moeder. 'En ook mijn pa had 
voor mijn tijd vroeger duiven'. Zoals 
het vroeger bij zoveel jonge jongens 
begon, waren het ook de sierduiven 
die eerst zijn hart hadden veroverd. 
Er wat van alles gevangen en geruild. 
Maar toen hij een jaar of 15 was wer-
den de sierduiven verruild voor de 
postduiven. En sindsdien altijd in de 
duivensport gezeten. Brant was altijd 
metselaar maar werd met 36 jaar ge-
deeltelijk afgekeurd. Altijd nog bezig 
geweest zoals bijvoorbeeld heftruck 
chauffeur, maar de postduiven is zijn 
leven. En niet zonder successen, de 
nodige strepen zijn verdient wat be-
treft kopprijzen, kampioenschappen, 
clean sweeps, grootmeester titels en 
daar komt nu wel een hele bijzondere 
titel bij: De beste jonge duif van heel 
Nederland. Hoe ging dat dan?
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Witte raaf Baukje
Het had niet veel gescheelt of we 
hadden door een foutje een andere 
nationale asduif jong. Fouten maken 
is menselijk, maar gelukkig was 
duivenmaat Jouke erg scherp en had 
in de gaten dat het Baukje van Brant 
moest wezen, die eerste was. Er 
werd reclame ingedient en het duurde 
even voor het verwerkt was. Maar 
uiteindelijk kon de champagne ontkurkt 
worden want Baukje is met recht de 
1e nationale asduif jong. Ze heeft haar 
naam te danken aan de vrouw en de 
moeder van Brant, die logischerwijs ook 
zo heet. 
'Vrij in het begin van het seizoen zat 
ze al in een hoekje met een doffer in 
een bakje te nestelen. Daar schoof 
ik een kalkeitje onder en nog eens 1. 
Uiteindelijk zat ze wel op een zes eitjes. 
En elke week was ze er op gebrand om 
naar huis te komen'. Op een gegeven 
moment liep Baukje wel van de eieren. 
Maar het was geluk bij een ongeluk. 
Want net die week werd de vlucht 
afgelast door de extreme hitte. Toen het 
seizoen vervolgd werd kon Brant het 
trucje met zijn Baukje opnieuw herhalen 
en weer ging ze op de eitjes en weer 
was ze tot op het bot gemotiveerd.

Dit resulteerde in onder de andere de 
volgende uitslagen:
112/18.906 Boxmeer 23-07
56/15733 Weert 30-7
296/14216 Heusden-Zolder 06-08
17/11140 Marche 20-08
24/7526 Etroeungt 27-08
121/5465 Heusden-Zolder 03-09
95/4645 Etroeungt 11-09

Wat een rits aan topprijzen! 'De eitjes 
waren denk ik haar motivatie. Maar 
ik had wel meer bij wie ik het deed 
en bij hen werkte het niet zoals bij 
haar'. Deze uitzonderlijke duivin is zelf 
gekweekt door Brant. Uit een prachtige 
blauwwitpen doffer via duivenmaten 
Comb. Atema. Hij is een kleinzoon 
van Winston en Verity (Verkerk) via 
zijn vader. Zijn moeder komt uit de 
Engelsman (Ouwerkerk) keer de Halve 
Witpen (Bosua). 
Over de moeder van Baukje nog 
even een kleine anekdote. De kweker 
Noorman leerde Brant eens kennen op 
een kijk-dag bij Gerard Koopman, ze 
raakten aan de praat en kwamen met 
elkaar in contact. Tot het moment dat 
Brant eens een belletje van hem kreeg 
met de vraag of hij wat uit het beste 
koppel van Noorman wilde hebben. 
Waarom? 'Ja waarom? Omdat ik een 
aardige vent ben denk ik'. Zo gezegd 
zo gedaan en zo kwam de moeder 
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van Baukje richting Zwagerbosch. Zij 
komt uit een J. Claessen doffer keer 
eigen soort van Noorman. Toeval 
wil dat in 2021 de vader van Baukje 
gekoppeld stond op een dochter van 
de moeder van Baukje. Een dochter 
hiervan verhuisde naar Noorman die 
het volgende vloog: 1e Chimay 13.977 
d., 9e Weert 6291 d., 11e Weert 10185 
d., 16e Heusden-Zolder 18142 d. 21e 
Reims 6769 d. 
Dus uit de vader van Baukje maal een 
dochter van de moeder van Baukje is 
ook al een andere magistrale duivin 
gekweekt! Toplijntje! En zoals we 
allemaal weten, als er zo gepresteerd 
word met duiven, dan komt er ook 
aandacht van buiten af. Zo volgde op 
een gegeven moment de hele vereniging 
de Noorman duif en de duif van Brant. 
'De ouders zijn in 2022 wel toevallig op 
elkaar aangelopen en ook toen Baukje 
gespeend was, viel ze niet meteen 
op'. Voor de laatste vlucht werd er wel 
even getwijfeld om haar in te korven. Er 
was al een mooi bod op haar gedaan. 
Ze stond eerste in de PIPA Ranking. 
In het verleden is Brant wel eens de 
mist met zo'n actie ingegaan. Duif die 
er heel goed voor staat in korven en 
pleitte. Maar die voelde toen niet top 
aan. In dit geval was Baukje in goeie 
doen en ook op de controle bij Brink op 
maandag niks aan de hand. Ze werd 

ingekorfd en heeft haar seizoen in stijl 
afgemaakt. 'Zo'n duif gebeurd je maar 1 
keer in je leven. Ik was heel blij dat ze er 
weer was. Elke week heeft ze mij weer 
verstelt doen staan'. 
Zoals het met veel goeie duiven 
betaamd, heeft ook Baukje een transfer 
gemaakt. 'Je praat dan over veel geld. 
Ik heb geen sloten op het hok. Heb te 
maken met de roofvogel, eventuele 
ziektes'. Het was een moeilijke keuze, 
maar ze is verkocht aan Gerrit Veenstra 
(de zoon van Pieter Veenstra). De 
ouders zitten nog bij Brant. 'Men wilden 
die ook wel kopen, maar ik kan dat 
koppel niet verkopen want ik heb nog 
aan mijn duivenvrienden er een jong uit 
beloofd. En ik verkoop niet alles'. 

Tot slot
Naast het prachtige verhaal van Baukje, 
zit Brant vol met mooie anekdotes 
over onze sport. Zo heeft hij dit jaar 
ook de 1e duifkampioen midfond in de 
vereniging en vertelde hij mij over een 
prachtige competitie. 'Dit is de gouden 
ringen competitie. Er zijn kwekers en 
kopers. Toeval wil dat ik de kweker 
was van de 1e en 2e asduif en op het 
hok vloog bij mij de 3e asduif'. Dat zijn 
mooie verhalen en zo ziet u maar dat er 
ook van zulke zaken enorm genoten kan 
worden en daar niet per se landelijke 
titels voor behaald hoeven te worden. 

Ik benoem nog dat Brant nu wel in de 
picture staat als hij naar de feesten gaat. 
'Al die belletjes en zo dat hoeft van mij 
niet echt. Ik sta liever uit de picture'. 
Maar feit blijft dat hij enorm trots is op 
deze prestatie en terecht. En terwijl wij 
ons gesprek afsluiten kijk ik nog even 
naar rechts en zie daar de diploma, het 
bokaal en een prachtige foto van Baukje 
aan de muur hangen. Deze herinnering 
nemen ze hem niet meer af!

Fabian Wendel
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Kijk nou...!
1e prijs een half varken

2e prijs een tas met boodschappen
en de 3e prijs een vette kalkoen!!!!

wij hebben de prijzen gewonnen....
en wij zitten op !dieet-mengeling

De duivensport morgen en verder..



NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS PUNTEN

NAAM WOONPLAATS RINGNR PUNTEN

JELGER KLINKENBERG NOORDBEEMSTER 4547.237

RENE VAN DE ZANDE WISSENKERKE 3707.508

LEX UDO HEILOO 3544.840

MEVR. VERWEI-FILIUS WISSENKERKE 3516.140

P. JACOBS SPRUNDEL 3432.311

JELGER KLINKENBERG NOORDBEEMSTER 6438.872

A.MAJID ASSEN 6420.464

W.A. DE BRUIJN REEUWIJK 6102.769

GERM DIJKSTRA DRACHTEN 6049.462

GERT VAN DEN BOGAARD RIJEN 5993.575

B. DE ROOS ZWAGERBOSCH 2-8030024 6835.530

COMB.ELKHUIZEN ALBLASSERDAM 2-8449103 6808.710

JELGER KLINKENBERG NOORDBEEMSTER 2-8351986 6769.974

W.A. DE BRUIJN REEUWIJK 2-8458899 6766.341

JELGER KLINKENBERG NOORDBEEMSTER 2-8351956 6725.871
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Mill is een dorp in de gemeente Land van 
Cuijk, in de provincie Noord-Brabant, 
in de gelijknamige streek Land van 
Cuijk. Tot 1 januari 2022 behoorde Mill 
tot de gemeente Mill en Sint Hubert, 
om vervolgens per 1 januari 2022 deel 
uit te maken van de nieuw gevormde 
gemeente Land van Cuijk. Via een 
volksraadpleging liet 71% van de kiezers 
weten vóór herindeling te zijn. Het dorp 
ligt centraal tussen Uden en Cuijk. Het 
gemeentehuis van Mill en Sint Hubert 
was in Mill gevestigd. Op 1 januari 
2021 telde Mill 6.210 inwoners.[1] Mill 
is bekend van de Slag bij Mill en het 
Kasteel Aldendriel. Uit archeologisch 
onderzoek is gebleken dat het gebied 
al in de prehistorie bewoond was. Op 
basis van grafvondsten uit de Romeinse 
tijd met zowel Romeinse als inheemse 
grafgiften moet er in de Romeinse tijd 
een redelijke bewoning zijn geweest, ten 
westen van de huidige dorpskern. Een 
belangrijke gebeurtenis in de recente 
geschiedenis van Mill vormt de Slag bij 
Mill, die plaatsvond van 10 mei op 11 mei 
1940 en waarbij de nabijgelegen Peel-
Raamstelling door de Duitse troepen 
werd doorbroken. Bekende Millenaren 

zijn Reinout Oerlemans (acteur, regisseur 
en filmproducent), op sportief gebied 
oud volleybalster Janneke van Tienen en 
handbalsters Lisa van Hulten. Gerrit van 
Mill is een bekende in de duivensport.

Geschiedenis, de kolonie en het spel
Gerrit is geboren in Schaijk waar hij 
als 6 jarige startte met sierduiven. 
In 1968, inmiddels 13 jaar oud 
meldde hij zich aan bij de plaatselijke 
vereniging voor postduiven en hielp 
bij de tentoonstelling. Als dank werd 
onder leiding van Theo Willems 
door clubgenoten een hok voor hem 
gebouwd. Na een spannend slot van 
het seizoen werd in 1975 het eerste 
kampioenschap in de vereniging 
behaald. Op zijn 23e verhuisde hij naar 

zijn huidige adres in Mill, en vormde daar 
met zoon Gert-Jan (7 jaar) een vader en 
zoon combinatie. “In 2001 maakten zij 
beiden een overstap naar de vereniging 
‘De Luchtklievers’ in Haps. Vanaf die tijd 
kruisen ze de degens met de toppers 
van het samenspel CC Peel en Maas. 
Gert- Jan verliet het ouderlijk huis, woont 
inmiddels in Escharen, is nog altijd lid en 
speelt onder eigen naam. Komend jaar 
gaat hij de duivenport weer oppakken in 
Escharen. Na de verhuizing in ’79 werd 
gestart met duiven van de toen prima 
presterende Willems van der Heijden 
uit Schaijk. Gert-Jan speelde in ‘91 met 
de jeugd van de afdeling Oost Brabant 
mee en doordat er een film gemaakt 
werk over ‘jeugd in de duivensport’ 
kwamen Gerrit en Geertjan in contact 
met wijlen Andere Schilders uit Bladel. 
Van Andre kreeg Geertjan 2 topduiven. 
‘De Blauwe’(1e CC Mill/5000d.) en 
‘Den Dré’ die 1e en 2e Generaal duif 
werden van de CC Mill.  Geertjan was 
in 1998 beste jeugdliefhebber van 
Nederland en ook clubgenoot Bart 
van Dijk uit Mill gooide hoge ogen. 
Beide kwamen in contact met wijlen 
Jan van de Pasch uit Grubbenvorst. 
Jan nodigde ze spontaan uit om eens 
langs te komen. Zo gezegd, zo gedaan 
en in 1999 werden er 6 koppels eieren 
gehaald die ze samen moesten delen. 
Bart van Dijk en zijn adviseur hadden 
geen belangstelling meer voor de v/d 
Pasch duiven, helemaal niet meer toen 
vader en zoon voor het eerst coli-
problemen kregen. De van de Pasch 

“VROEGER WAS IK NIET TE GENIETEN 
   ALS HET MINDER LIEP”

1e Nationaal Asduif kampioen. Gerrit 
van der Linden is geen onbekende, 
zeker niet in Brabant. Al menigmaal 
werd hij Generaal Kampioen van 
zijn CC Peel en Maas, al menig maal 
scoorde hij een Nationale Asduif. Vo-
rig jaar scoorde hij een 1e Nationale 
Asduif. Tijd om eens aan de bel te 
trekken bij Gerrit maar eerst neem ik 
u mee naar zijn woonplaats Mill.
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Gert-Jan en Gerrit In de kweekren

Totaal aanzicht hokken
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“VROEGER WAS IK NIET TE GENIETEN 
   ALS HET MINDER LIEP”

GERRIT VAN DER LINDEN, MILL

duiven overleefden de coli-problemen 
allemaal. Ze werden gekoppeld aan de 
Andre Schilders duiven en dit pakte 
super uit. Ook zijn er duiven van H. 
Ulijn & Zn. uit Berghem en Jos Kroon 
en Jan Erren uit Ven-Zelderheide. Het 
zijn vaak regioliefhebbers waar Gerrit, 
indien hij dat nodig vindt, duiven 
haalt maar dan weet hij de goede 
ook wel te vinden. Gerrit begon het 
seizoen 2022 met 33 koppels op totaal 
weduwschap, 20 kweekkoppels en een 
5 tal voedsterkoppels. “Ik speel op de 
vitesse tot en met de dagfond. Vooraf 
het inmanden toon ik altijd maar wel op 
vluchten met een nacht mand, vanaf de 
midfond niet meer”. Gerrit is lid van PV. 
De Luchtklievers te Haps en helpt daar, 
indien nodig, met verschillende taken.

De voorbereiding naar het seizoen en 
de verzorging door de week en naar de 
vlucht toe.
Nadat de vliegduiven hun jongen hebben 
grootgebracht werd er gescheiden en 
herkoppeld. Gerrit wilde dat alles op de 
eerste vlucht ongeveer 10 dagen zat te 
broeden waarna ze werden gescheiden 
en op weduwschap gezet. Vanaf de 
scheiding tot begin mei werden de oude 
duiven ook verduisterd van 07.30 tot 
18.00 uur. Voor aanvang van de eerste 
vlucht zijn de vliegers een keer de 
oefenmand ingegaan tot 40 kilometer. 
Zodra de temperatuur het toelaat trainer 
de doffers in de ochtend van 06.00 tot 
07.00 uur en in de namiddag van 17.00 tot 
18.00 uur verplicht. De duivinnen trainen 
in de avond nadat de doffers binnen zijn. 
Overdag verblijven de duivinnen in een 
ren vanwaar ze vanaf maart uitgewend 
worden, ze lopen er ’s avonds ook binnen. 
In het begin van de week voert Gerrit 
een lichte mengeling van Dieet en Gerry 
Plus van Versele Laga. Afhankelijk van de 
zwaarte van de komende vlucht wordt 
er wel half om half gevoerd met een 
zwaardere mengeling die weer bestaat uit 
Versele Laga Super Star, Championmix 
en Super-Weduwschap. Ook wordt dit 
voer nogal eens aangevuld met Energie 
Plus en wat pinda’s. “Wie hard moet 
presteren moet ook goed eten”. Er 
wordt zodanig gevoerd dat de duiven, 
die de mand ingaan voor de komende 
vlucht, 4 tot 5 keer een volledige maaltijd 
ophebben. Drinkwater wordt regelmatig 
vervangen door duiventhee en wordt dan 
ook regelmatig aangevuld met vitamines 
van Dokter Lens. “Het aanwijzen van de 
getekenden bepaal ik naar aanleiding van 
de prestaties in de voorgaande vluchten”.

Het medisch plaatje en het hok
Uiteraard krijgen de duiven van 
Gerrit hun jaarlijkse verplichte enting. 
Daarnaast wordt Dokter Lens elke 3 
maanden door Gerrit met wat duiven 
bezocht. Diens advies wordt altijd 

opgevolgd. Mocht het tussendoor 
wat minder gaan dan geeft Gerrit wel 
eens een Trichokuur met vitamines en 
dat gedurende 5 dagen en dat is dan 
door Dokter Lens verstrekt. Het grote 
vlieghok, welke op het zuidoosten is 
gericht, bestaat uit 4 afdelingen waarvan 
2 afdelingen elke 12 koppels oude 
duiven bevatten en 2 afdelingen zijn er 
voor de jonge duiven en die hebben een 
ren ter beschikking. De luchtcirculatie 
in de afdelingen gebeurt via schuiven in 
het plafond, onder de kap is alles dicht 
behalve onder de nok, zodoende is er 
een schoorsteeneffect gecreëerd. Een 
ander vlieghok, welke op het zuiden 
is gericht, bevat 9 koppels waarmee 
op de dagfond gespeeld wordt. Ook 
dit hok bevat hetzelfde systeem van 
luchtcirculatie als het grote hok. 

De thuiskomst van de duiven en Gerrit 
met het opwachten van de duiven
“In alle bakken heb ik duiven opgesloten, 
dat zijn duiven van de kweekkolonie. Dat 
doe ik zodat de thuiskomende duiven 
niet in een leeg hok binnenlopen maar 
het gevoel hebben dat er al duiven thuis 
zijn. De kweekduiven worden verplaatst 
en zo wacht de ene partner op de 
andere. In het drinkwater zit meestal 
druivensuiker en als voer geef ik zoveel 
ze lusten van de vliegmengeling. In de 
avond krijgen ze echter zuivering. Na een 
2-3 worden de koppels weer gescheiden 
bij de vitesse en midfondvluchten maar 
op zwaardere en langere vluchten loopt 
dat soms uren uit tot zelfs de volgende 
dag. In het begin van het seizoen ben ik 
niet zo gespannen en laat het maar wat 
over me heen komen maar als we verder 
het seizoen in gaan kan de spanning toch 
wel oplopen, zeker ook als je de punten 
nodig gaat hebben voor het behalen 
van kampioenschappen. Als ik tijdens 
het wachten heb uitgerekend hoe laat er 
duiven moeten vallen en er komt niets 
dan raak ik wel wat ongeduldig. Mocht 
achteraf blijken dat de vlucht voor mij 
slecht verlopen is dan heb ik even een 
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Kweekhok

Duivinnenhok

Apart weduwnaarshok
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domper maar dan is het ook weg en ga ik 
richting de volgende vlucht. Vroeger was 
ik niet te genieten als het minder liep”.

Wat is een goede vliegduif en wat een 
goede kweekduif?
“Een goede vliegduif is een duif die 
prijzen pakt en dan niet alleen late prijzen. 
Jaren geleden had ik een oerlelijke duif, 
als je hem zag zou je hem al verwijderd 
hebben maar deze duif vloog ontzettend 
goed en werd zelfs Duifkampioen. Of ze 
nou klein, groot, dun, dik of lelijk zijn, de 
prestaties zijn bepalend. En dat geldt 
bij mij dan ook voor kweekduiven, ze 
moeten een goede vlieghistorie hebben, 
of van zeer goede afkomst zijn waarbij 
nazaten ook de goede eigenschappen 
voortdragen. Dus drang naar huis hebben 
en conditioneel dan ook goed zijn. 
Meestal krijg je uit goede duiven ook 
goede nazaten maar het is geen garantie, 
geluk moet je ook hebben”.

Twee toppers belicht
Allereerst zien we ‘Sam Mace’, NL 2019-
4070434. Deze blauwband doffer werd 
1e Asduif oud NPO. De vader van deze 
doffer is ‘zoon Venus’ en is een kweek 

uit de lijn ‘Olympic Super-Jip’ welke is 
gekweekt uit duiven van Schilders x van 
de Pasch x eigen soort. Verder terug 
zien we ook ‘Juliette’ van Jos en Jules 
Engels en ‘zoon Blauwe Gaby’ van Cees 
Schroevers. De moeder van ‘Sam Mace’ 
is een duifje van C. Leijtens en in haar 
stamboom zien we o.a. naast duiven van 
Con Leijtens ook C. & G. Koopman en M. 
Aalbrechts. ‘Sam Mace’ werd tot nu toe 
in zijn loopbaan 8e duif natour jong, in 
2020 werd hij 10e vitessekampioen Peel 
& Maas en 3e midfondkampioen, in 2022 
werd hij 2e Generaal Asduif, 1e Asduif 
oud afdeling 3 en 1e Asduif NPO.

Een andere topduif die Gerrit mij 
aanwees is ‘Den Job’, NL 2019-4070465. 
Deze blauwbonte doffer komt aan vaders 
kant uit de lijn ‘Jupiter’ en ‘Teletekst 
duivin’ van het hok J. & L. van de Pasch. 
De moeder van ‘Den Job’ is de ‘Asduif 
343’, zij komt uit ‘zoon Venus’ van J. 
& L. van de Pasch x de ‘Leijtens’ van 
C. Leijtens. “Den Job’ vloog o.a. 1e 
Nanteuil/2.695 d., 1e Morlincourt/1.637 
d., 1e Dizy le Gros/1.147 d., 1e 
Vervins/1.119 d. en 2e Morlincourt/854 
duiven. Hij werd in 2019 o.a. 2e Asduif 

natour jong en 9e Generaal met 7 x prijs. 
In 2020 werd hij 8e midfondkampioen, in 
2021 werd hij 3e vitesse en 2e midfond 
en in 2022 9e Generaal Asduif, dit alls in 
CC Peel en Maas 

De kweek en leerschool der jonge duiven
“Om winterjongen te kweken koppel 
ik begin december de kwekers, en de 
vliegduiven in januari. Met het koppelen 
kijk ik naar dat ze niet te nauw verwant 
zijn aan elkaar en ik kweek niet uit alle 
vliegduiven maar alleen uit de besten. In 
2022 had ik zo’n 70 jongen gekweekt. 
Nadat ze ruim voldoende rondvliegen 
begin ik half mei met het lappen, zo 
ongeveer een 20 keer en gaf ik ze 2x een 
nacht in de mand om zo te leren drinken 
in de mand. Ik begin met het lappen 
op 2 kilometer en dat loopt op tot 40 
kilometer. De jongen duiven worden op 
alle vluchten gespeeld. Op een gegeven 
moment splits ik de ploeg aan de hand 
van de prestaties. Dus ik probeer de 
ploegen gelijk op prestaties te verdelen. 
Ik verduister de jonge duiven van 19.00 
tot 10.00 uur en vanaf de eerste vlucht is 
het elke dag een uur verplicht trainen”. 
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Prestatiesoverzicht ‘Sam Mace’, 
NL 2019-4070434 van 2022

datum vlucht aantal prijs
  duiven
23-apr Isnes 2.315 2
30-apr Chimay 2.230 110
7-mei Dizy le Gros 2.160 86
14-mei Nanteuil 2.062 89
21-mei Nanteuil 1.650 153
28-mei Laon (Besny) 2.015 117
4-jun Melun Andrezel 1.633 72
11-jun Morlincourt 1.637 9
18-jun Morlincourt 1.193 12
25-jun Morlincourt 866 26
2-jul Sens 821 1
9-jul Laon    865 1
16-jul Melun Andrezel 488 60
23-jul Issoudun 241 3
21-aug Bierges 671 11
 4-sep Chimay 541 1132005 Beste Liefhebber WHZB2
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Een jonge belofte
De NL 2022-4010619 wordt door Gerrit 
aangemerkt als een beloftevolle jonge 
duif. De vader van deze duivin komt 
uit ‘Iron Men’ x ‘Nelleke’ van Harry en 

Johnny Ulijn (Berghem). Een stap verder 
terug op de stamkaart zien we duifjes 
van C. Leijtens, N.J. Koenders, A. & 
D. Brasens en Ad Schaerlaeckens. De 
moeder van de belofte volle jonge duivin 

is een dochter uit de ‘Super Jip’ uit de lijn 
‘Olympic Super-Jip’ welke is gekweekt 
uit duiven van Schilders x van de Pasch 
x eigen soort. De NL 2022-…619 vloog 
onder andere 18e Orleans/220 d., 33e 
Laon (Besny)/506 d., 35e Bierges/951 d., 
en 44e Nanteuil/732 duiven. 

Nabeschouwing seizoen 2022 en 
voorbeschouwing voor dit seizoen
“Afgelopen seizoen was het goed met 
de oude duiven maar over de jongen 
ben ik niet geheel tevreden. Omdat het 
afgelopen jaar niet heel goed was met de 
jongen denk ik dat ik dit jaar wat te kort 
ga komen omdat er te weinig aanvulling 
is door de jaarlingen”.

Gerrit als werkende
“Ik had een eigen klussenbedrijf en ben 
sinds 1.5 jaar met pensioen. Ik werkte 
secuur, moest natuurlijk altijd blijven 
opletten met wat je deed, immers je moet 
goed werk afleveren. Tevens ruimde 
je altijd de rotzooi na een klus op. Dat 
secuur zijn, opletten en de boel schoon 
houden zie ik wel terug als ik me zelf 
bezig zie met mijn duivenkolonie. En voor 
mij geldt dat een dag niet gekrabd is een 
dag niet geleefd. Ben altijd bezig met de 
duiven”.

Weetjes en watjes
Gerrit heeft tot nu toe 12 Nationale 
Asduiven!
Werd Generaal kampioen CC Peel 
en Maas met een gemiddeld aantal 
liefhebbers van 250. En verder ieder jaar 
diverse eersten gespeeld op de vluchten 
en eerste kampioenschappen in de 
afdeling en in de regio. “Die opgelegde 
beperkingen i.v.m. de vogelgriep vind 
ik onzin, onze duiven kunnen het mijns 
inziens niet krijgen of overdragen”.
In 1995 zette Gerrit 2 duiven op Marseille 
en hij won een 1e Internationaal in de 
categorie duivinnen. 
“Het beste resultaat is 2005 op de naam 
van mijn zoon maar wel samen beste 
liefhebber WHZB en in 2012 beste 
Olympiade duif van Nederland all-round 
met ‘Olympic Super Jip’.

Tot slot
Met hulp van zijn zoon Gert-Jan heeft 
Gerrit foto’s en tekst aan kunnen leveren 
om deze reportage tot stand te brengen. 
Al jarenlang speelt Gerrit in zijn CC bij de 
kampioenen, is hij vaak de Kampioen en 
blijft het voor eenieder een uitdaging om 
hem van zijn troon te stoten. Gerrit en 
Gert-Jan, dank voor jullie medewerking en 
ik wens jullie een zeer goed seizoen toe.

Rob Coort
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Prestatieoverzicht seizoen 2022 
Om u als lezer een indruk te geven hoe Gerrit zijn duiven elke week pakte hierbij een 
overzicht van diverse uitslagen over diverse disciplines. 
  

Vitesse Regio CC Peel en Maas 
Datum Vlucht aantal d. mee/prijs prijzen
23-apr Isnes 2.315 59/51 2-3-12-13-14-15-16-20-28-29 enz.
30-apr Chimay 2.230 59/48 37-40-41-42-52-53-54-67-68 enz.
7-mei Dizy Le Gros 2.160 57/40 19-31-55-67-71-78-86 enz
28-mei Laon (Besny) 2.015 26/22 13-19-96-114-116-135 enz.
11-jun Morlincourt 1.637 27/21 1-6-8-9-20-21-39-40-72-93-97 enz.
25-jun Morlincourt 866 25/21 1-2-3-15-26-33-73-86-116 enz.
9-jul Laon (Besny) 865 26/21 1-6-12-13-21-22-29-43-60-97 enz.

Midfond Regio CC Peel en Maas  
Datum Vlucht aantal d. mee/prijs prijzen 
14-mei Nanteuil 2.062 59/48 1-2-14-32-33-35-40-46-66-68 enz.
21-mei Nanteuil 1.650 57/36 3-15-20-39-50-52-54-61-65 enz.
4-jun Melun Andrezel 1.633 38/35 1-7-10-24-34-35-43-44-45 enz.
18-jun Morlincourt 1.193 35/24 2-5-12-15-16-17-18-20-21-25 enz.
2-jul Sens 821 30/28 1-4-8-12-13-17-21-23-26-36 enz.
16-jul Melun Andrezel 488 21/.8 11-23-56-60-98-141-145-161

Dagfond CC Peel en Maas   
Datum Vlucht aantal d. mee/prijs prijzen 

28-mei Issoudun 657 29/25 2-3-6-8-11-12-13-14-15-17-18 enz.
11-jun Chateauroux Parc 429 8/.6 2-4-24-50-51-90
25-jun Vichy 252 20/13 4-5-8-12-13-29-32-47-48-58 enz.
9-jul Argenton 304 19/14 1-2-3-4-5-8-9-11-25-34-47-63 enz.
23-jul Issoudun ZAC 241 29/19 1-2-3-5-11-17-21-26-34-35-48 enz.

Natour CC Peel en Maas   
Datum Vlucht aantal d. mee/prijs prijzen 

21-aug Bierges 671 32/26 1-2-4-10-11-15-16-26-40-75-78 enz.
28-aug Isnes 741 30/19 52-54-60-68-86-88-89-98 enz.
4-sep Chimay 541 27/25 1-4-9-10-11-19-22-23-33-34-46 enz.
11-sep Laon 394 24/19 1-4-6-8-9-14-17-19-28-43-46 enz.
17-sep Nanteuil 180 20/14 10-13-15-16-20-23-26-35-41 enz. 

In het weduwnaarshok



NAAM WOONPLAATS RING NR. PUNTEN

G. VAN DER LINDEN MILL 9-4070434 12.448.034   

GEBR. RAS URK 8-1504591 12.383.710

C. & G. KOOPMAN ERMERVEEN 1-4777111      12.194.875

DENNIS VEUGELERS NIEUWSTADT 0-1708387      12.173.848

JOS DE RIDDER ASPEREN 1-2148800      11.965.442

 J.A. GOES SCHALKWIJK 1-1042323      11.919.734

 TOOS MUYSERS LOTTUM 0-1654071      11.909.338

COMB. W. VAN DE KOOY VOORHOUT 1-1142533      11.890.357

 B. VAN DIJK WESTERHAAR 7-1649910 11.857.854

MARTIJN HEEZEN OOLTGENSLAAT 8-1068516    11.829.763
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BESTE ASDUIF: G. VAN DER LINDENBESTE ASDUIF: G. VAN DER LINDEN
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4. DENNIS VEUGELERS4. DENNIS VEUGELERS

3. C. & G. KOOPMAN3. C. & G. KOOPMAN

5. JOS DE RIDDER5. JOS DE RIDDER
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Jelger Klinkenberg woont samen met 
zijn vrouw Jesse en hun drie dochters 
Mara, Lieke en Maud in een schitteren-
de woning aan de rand vandroogmakerij 
(ook wel genoemd polder) De Beemster. 
De Beemster in Noord-Holland is een 
schoolvoorbeeld van hoe Nederlan-
ders grote delen van hun land hebben 
drooggelegd. Deze 17e eeuwse droog-
makerij is opgezet om het bedreigende 
binnenwater De Beemster om te zetten 
in vruchtbare en winstgevende land-
bouwgrond. Om het woeste meer kwam 
een stevige dijk van 42 kilometer lang en 
daar omheen werd een ringvaart gegra-
ven. Vervolgens begonnen 43 windmo-
lens met het leegpompen van het meer. 
In 1612 viel De Beemster droog en kon 
de inrichting van de polder beginnen. Er 
werden wegen aangelegd, wegsloten en 
kavelsloten gegraven en boerderijen ge-
bouwd. Dat alles gebeurde volgens een 
ordelijk en strak geometrisch patroon. 
Aan deze rationele verkaveling en inrich-
ting heeft De Beemster zijn roem te dan-
ken. Droogmakerij de Beemster is sinds 
1999 Werelderfgoed.

De woning van de familie Klinkenberg 
behoort tot het rond de 600 inwoners 
tellende dorp Noordbeemster en staat 
aan de dijk en ringvaart die De Beemster 
scheidt van een andere polder namelijk 
De Schermer. Het poldergebied rond het 
ruime woonerf zorgt voor een schitterend 
wijds uitzicht, waar je de duiven al van 
ver kunt zien aan komen. De reden van 
mijn bezoek lijkt me wel duidelijk. 
In 2022 was hij met brio de Beste Lief-

hebber van Nederland op de programma-
vluchten en dat in het eerste jaar na het 
samengaan van de nationale kompetities 
van de NPO met Stichting WHZB-TBOTB. 
De dominantie van Jelger gedurende het 
afgelopen seizoen was bijna schrikba-
rend groot. Niet alleen werd hij Nationaal 
Kampioen in de rubrieken Beste Liefheb-
ber van Nederland Onaangewezen en 
Aangewezen. Ook werd hij o.a. Nationaal 
Kampioen Jonge Duiven Onaangewezen 
en wisten maar liefst negen jonge duiven 
van hem zich bij de eerste 20 Nationale 
Asduiven Jong te klasseren. Zelden of 
nooit vertoond! Alle reden dus om dit fe-
nomeen in onze nationale duivensport bij 
u nader te introduceren. 

Korte introductie Jelger Klinkenberg   
'Ik ben Jelger Klinkenberg, 46 jaar en ge-
trouwd met Jesse en wij zijn trotse ou-
ders van 3 dochters: Mara 13 jaar, Lieke 
12 jaar en Maud van 8 jaar. Wij wonen 
sinds november 2018 op het huidige 
adres waar eerst mijn moeder woonde. 
De hokken hebben altijd op het adres 
van mijn moeder gestaan. Naast mijn 
werk als directeur van een bedrijf waar 
wij keukens en meubels ontwerpen en 
maken ben ik ook nog eigenaar van een 
administratiekantoor. 
Ik ben opgegroeid tussen de duiven. Mijn 
vader heeft altijd duiven gehad en samen 
beleefden wij de duivensport. Dit eindig-
de toen mijn vader Huug in 2004 zeer 
plotseling op 53-jarige leeftijd overleed. 
Na het plotselinge overlijden van mijn va-
der ben ik zelfstandig met duiven gaan 
spelen. Van 2005 tot en met 2009 had ik 
een gezamenlijk kweekhok met Anne van 
Meerkerk uit Beets. De hokken stonden 
altijd op het huidige adres ook toen ik zelf 
in Schermerhorn woonde. Sinds 2018 
woon ik op de plek van mijn ouderlijk 
huis waar we ook altijd de duiven hiel-
den. Daar bouwden we een nieuwe wo-
ning met opstallen. Mijn moeder betrok 
de woning van ons in Schermerhorn. Ik 
ben lid van duivensportvereniging B.E.P. 

In Purmerend, een sterke club met veel 
toppers uit de regio. Tot deze gemeente 
hoort ook mijn woonplaats Noordbeem-
ster. Bestuurlijk ben ik actief als voorzitter 
van Afdeling 6 Noord-Holland'.   

Kun je wat vertellen over de huidige opbouw 
van jouw kolonie duiven en enkele beeldbepa-
lende prestaties in de periode voor je herstart 
in 2014?
'Mijn oude basisduiven zijn de Camphuis 
en Van Loon duiven. De Camphuis-duiven 
kwamen destijds van Henk Schafstall, 
die ze op zijn beurt had van Henk Bodde-
ke, een huisvriend van Bertie Camphuis. 
De Camphuis-duiven waren op hun best 
met één nacht mand. De Van Loon dui-
ven kwamen van Anne van Meerkerk, die 
ze op zijn beurt van Dick Postma had. De 
kruising Camphuis x Van Loon resulteer-
de in duiven die ook geweldig presteer-
den op de verdere midfondvluchten met 

Behaalde prijspercentages in 2022 
In 2022 op 31 vluchten 951 duiven ingekorfd. Deze wonnen:
119 prijzen 1 op 100 (12,5%)
351 prijzen 1 op 20 (36,9%)
506 prijzen 1 op 10 (53,2%)
Dankzij deze prestaties op alle vluchten werden zowel de Nationale titel 
Beste Liefhebber Onaangewezen als Aangewezen behaald.

Jelger Klinkenberg met zijn dochters 

Mara, Lieke en Maud

NATIONAAL KAMPIOEN “BESTE LIEFHEBBER 
VAN NEDERLAND O.A. EN A.” 
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Het is begin december als ik op een 
frisse, doch droge ochtend bij het krie-
ken van de dag op pad ga voor een 
bezoek aan de kersverse Nationaal 
Kampioen en Beste Liefhebber van Ne-
derland Jelger Klinkenberg, woonach-
tig in het piepkleine dorp Noordbeem-
ster in Noord-Holland. Mijn reis gaat 
via Kampen, Dronten richting Lelystad. 
Onderweg zie ik een paar witte reigers 
roerloos bij een sloot staan. Eenmaal op 
de dijk Lelystad-Enkhuizen zie ik enke-
le vissers hun fuiken leegmaken. Het is 
rustig op de dijk, maar eenmaal in Enk-
huizen richting Hoorn wordt het verkeer 
wat drukker. Met enige vertraging door 
het nemen van een foute afslag weet ik 
mijn bestemming te vinden. 
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twee nachten mand. Tot 2014 speelde 
ik alleen vluchten tot 500 kilometer. Eén 
van de redenen was dat ik de duiven niet 
bij mijn huis had en ik niet teveel van 
huis wilde zijn i.v.m. mijn gezin. Op deze 
vluchten heb ik vele mooie prestaties 
mogen behalen o.a. Nationaal Kampioen  
Jonge Duiven – meerdere toptien klas-
seringen nationale kampioenschappen 
vitesse  en midfond – Twee keer winnaar 
Gouden Duif Snelheid Nederland – Bes-
te Internationale Olympiade Duif 2013 
in Nitra met 'Olympic Miss Magic' met 
een coef. van 10. Ook werden in de ja-
ren 2005 t/m 2014 meerdere 1e Kampi-
oenschappen behaald op de disciplines 
Vitesse – Midfond – Jong – Natoer en Su-
per Vitesse. Eind 2014 heb ik mijn duiven 
totaal verkocht en ben ik in 2016 weer 
gestart, waarbij sinds 2019 de doelstel-
ling ook gedeeltelijk werd verlegd naar 
de discipline dagfond. In eerste instan-
tie ben ik begonnen met een tiental late 
jongen uit mijn allerbeste duiven (soort 
Caphuis x Van Loon), aangevuld met de 
vijf beste duiven van de sterk presteren-
de Graham Sakey uit Abbekerk, wat het 
soort duiven van Anne van Meerkerk wa-
ren. Vanaf 2016 zijn er i.v.m. aspiraties op 
de dagfond nog een aantal duiven aan-
geschaft bij Peter Crans uit Den Helder 
en Marit en Martijn Kramer uit Wormer 
en werden er in 2016 vier duiven geruild 
met Mark van den Berg uit IJsselmuiden. 
De aanschaf van al deze duiven was een 
bewuste keuze, allemaal minimaal de-
zelfde afstand als ik, die van Peter Crans 
moeten nog een 35 kilometer verder.  Ik 
kruis deze duiven onderling en ook op 
mijn Camphuis-Van Loon duiven. Ik heb 
nooit aan inteelt gedaan, ik zie er ook het 
voordeel niet van. Kruising en dat met 
de betere prestatieduiven is de kortste 
weg naar succes. Het liefst eerste prijs-
winnaar tegen eerste prijswinnaar! De 
sport evolueert nog steeds en ze komen 

steeds sneller naar huis. De toppers van 
tien jaar geleden zouden nu middelmatig 
presterende duiven zijn. De laatste twee 
jaar mocht ik drie duiven van Pipa Bree-
ding (lijn 'Best Kittel') uit proberen en ook 
deze konden succesvol worden inge-
kruist op mijn eigen duiven'. 

En hoe ging het na je herstart in 2016?
'In december 2014 heb ik op 10 late jon-
ge duiven na al mijn duiven verkocht. 
Deze duiven waren van het soort kruising 
van Loon/ Camphuis waar ik vele suc-
cessen mee mocht behalen op vluchten 
tot 500 km. Deze kruising ontstond door 
samenkweek met Anne van Meerkerk. 
Na in 2015 niet meer met wedstrijden 
meegedaan te hebben begon het toch 
weer te kriebelen en maakte ik in 2016 
een herstart met jonge duiven. Tot dan 
toe speelde ik alleen vluchten tot 500 
km. Omdat ik op deze vluchten al zeer 
veel had mogen winnen stelde ik mij een 
nieuw doel: meedoen op de dagfond 
vluchten. Ook vanaf de herstart in 2016 
wordt er weer geweldig gepresteerd en 
wordt er ook op de dagfond een gewel-
dig niveau aangetikt met als kers op de 
taart de in 2022 behaalde nationale ti-
tels'.          

Hoe beleef je de duivensport, Jelger? 
'Om top te kunnen presteren moet je 
allereerst voor jezelf een plan en doel 
hebben wat bij je past. Daarnaast ben 
ik tijdens het vliegseizoen zeer fanatiek 
en zet veel aan de kant om tot een op-
timale verzorging te komen. Omdat ik 
naast duiven ook zeer druk ben met mijn 
werk hanteer ik tijdens het vliegseizoen 
een zeer strak verzorgingsschema. Vanaf 
einde vliegseizoen tot 2 weken voor het 
kweekseizoen laat ik de teugels vieren; 
de duiven blijven vastzitten, hebben dag 
en nacht open ren, worden één keer per 
dag gevoerd en de hokken worden om 

de dag schoon gemaakt. Toen ik nog 
niet bij de hokken woonde maakte ik 
ook wel gebruik van voersilo’s. Tijdens 
het vliegseizoen krijgen de duiven ’s 
morgens alleen voer en vinden ’s mid-
dags de trainingen voor de oude duiven 
plaats; duivinnen één uur en doffers één 
tot anderhalf uur. De jonge duiven wor-
den ’s morgens losgelaten en moeten 
zelf weer binnenkomen. Dit zelf binnen-
komen is ook het geval wanneer ik de 
jonge duiven ’s morgens veelvuldig op-
leer. De hokken worden één keer per dag 
schoongemaakt en de duiven krijgen één 
keer per dag schoon water.  Al met al ben 
ik tijdens het vliegseizoen ’s morgens een 
kwartier bezig en ’s middags anderhalf 
tot twee uur.
Wanneer ik thuis ben doe ik alles zelf. Tij-
dens vakanties of weekendjes weg kan 
ik gelukkig terugvallen op hulp van diver-
se mensen zoals Anton de Boer, Anne 
van Meerkerk, John Boode en Peter de 
Lange. Zo gaan wij met het gezin tijdens 
het vliegseizoen altijd twee weken op zo-
mervakantie; er is namelijk meer in het 
leven dan duivensport. Afgelopen jaar 
heeft Peter de Lange de verzorging voor 
zijn rekening genomen. Eigenlijk kan je 
alleen het hele seizoen goed presteren 
als je de verzorging minimaal met twee 
mensen kunt doen'.

Over hoeveel duiven beschikte je het afgelo-
pen seizoen (kwekers, vliegduiven en jongen)
en hoe is het met de huisvesting van de dui-
ven gesteld?
'Afgelopen seizoen begon ik met 10 
kweekkoppels, 20 oude vliegdoffers, 30 
oude vliegduivinnen en kweekte ik 80 
jonge duiven voor de jonge duiven vluch-
ten.
Dit seizoen werd meegedaan op alle dis-
ciplines behalve marathonvluchten. Wel 
heb ik de 6e dagfondvlucht welke binnen 
onze afdeling georganiseerd werd niet 

Hok van de oude duivenHok van de jonge duiven
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meegedaan door vakantie. De oude 
duiven worden gespeeld op totaal we-
duwschap en de jonge duiven werden 
vanaf de tweede jonge duiven vlucht 
op weduwschap/ op de deur gespeeld. 
Het hok waar de oude duiven op ge-
huisvest zijn heeft een afmeting van 9 
x 2 meter en is enkel steens gemetseld 
en voorzien van sneldek pannen. In het 
hok is vervolgens een houten hok ge-
bouwd. Verluchting vindt plaats zowel 
onder het hok als via de spouwmuur. 
Verder is het plafond aan de voorkant 
van het hok 50 centimeter open en is 
de nok verder helemaal open. Er is één 
afdeling van ongeveer 4 x 2 meter voor 
20 weduwnaars en één afdeling van 4 
x 2 meter voor 30 duivinnen welke nog 
wel op te splitsen is. Voor de hokken 
staan rennen van Habru. Het hok voor 
de jonge duiven is in 2020 gebouwd in 
een nieuwe schuur en qua verluchting 
is hetzelfde principe gehanteerd als het 
hok voor de oude duiven. De afmeting 
is 6 x 2meter en te verdelen in drie af-
delingen. Ook voor dit hok staan ren-
nen. Voor de tien koppels kwekers is 
boven in de schuur een kweekhok ge-
maakt'.

Kun je wat meer vertellen over de kweek en 
jouw selectie van de duiven?
'Ik koppel mijn kweekduiven vooral op 
gevoel. Naar bouw, kleur ogen etc kijk 
ik niet. In principe wordt er jaarlijks om-
gekoppeld. Zodra blijkt dat uit één be-
paald koppel meerdere toppers komen 
dan laat ik dat koppel bij elkaar. Ik vind 
het erg belangrijk om uit mijn beste 
vliegduiven te kweken want het is mijn 
ervaring dat de kans om goede jon-
gen te kweken het grootst is als je dat 
doet uit je betere vliegduiven en eer-
ste prijswinnaars. Uiteindelijk komen 
alle goede vliegduiven welke meerde-
re eerste prijzen in Groot Verband ge-
wonnen hebben of veel prijzen 1 : 100 
gespeeld hebben na drie of vier jaar op 
het kweekhok. Er wordt twee of drie 
rondes uit de kweekduiven gekweekt 
en er worden tot 1 april jongen bijge-
zet. Om tot een goed presterende kolo-
nie duiven te komen is strakke selectie 
een must. Bij de oude duiven begin ik 
al na drie vluchten. Wie zich dan naar 
mijn idee niet voldoende heeft laten 
zien wordt uitgeselecteerd. Uitgese-
lecteerde doffers mogen blijven, maar 
worden niet meer gepeeld en blijven al-
leen voor hun duivin. Duivinnen die on-
voldoende presteren gaan er direct uit. 
Het selectieproces gaat in feite het hele 
seizoen door. De oude duiven worden 
hier gespeeld op totaal weduwschap. 
Het afgelopen seizoen werd er gestart 
met 20 doffers en 30 duivinnen. De 
duivinnen presteren beter en zijn vaster 

in hun prestaties. Bij de doffers zie je 
vaak uitschieters. Bij de jonge duiven 
doe ik een eerste selectie zo'n twee of 
drie weken na het spenen van de jon-
gen. Jongen die me niet aanstaan bijv. 
mager, niet alert, geen uitstraling etc 
worden uitgeselecteerd. Dit jaar waren 
er dat tien. Ik kijk niet hoe duiven er vol-
gens een standaard uit zouden moeten 
zien. Heb ik ook geen kennis van. Wel 
voel ik wanneer een duif een slechte 
rug heeft. Die maken het niet lang en 
vallen ook gedurende het seizoen qua 
prestaties door de mand. Onlangs zijn 
al mijn duiven beoordeeld op o.a. de 
bouw. Er werd er niet één uitgeselec-
teerd. Bij mij is het uiteindelijke doel 
van de duivensport het kweken van 
eerste prijswinnaars!   

Het spel met jonge duiven heb je kennelijk 
echt goed in de vingers, zo leren de afgelo-
pen jaren. Hoe pak je dat aan?
'Ik heb net al gezegd dat ik maximaal 
tot 1 april nog jongen bijzet. Er wordt 
verduisterd vanaf het moment dat er 
een pennetje in het hok wordt gevon-
den. Dat verduisteren duurt tot half 
juni. Daarna wordt er vanaf eind juli bij-
gelicht tot einde van het seizoen. Zodra 
de jonge duiven hier beginnen te trek-
ken wordt er opgeleerd. Gestart wordt 
met een afstand van 1 kilometer en dit 
wordt in kleine stappen opgebouwd tot 
zo'n 30 kilometer. De duiven moeten er 
eerder weer zijn dan ik alvorens er een 
volgende verdere stap komt. Na hun 
opleiding worden ze ook vaak meege-
nomen naar mijn werk en dan praat je 
over een afstand van zo'n 25 kilome-
ter. De ervaring is dat er tijdens het 
opleerproces enkele duiven uitvallen, 

NL 13-1092458 M 'New Okidoki'. 
Doffer van het belangrijkste basis-
koppel. Rechtstreeks Peter Crans. 
Uit 'Okidoko' van Arie Dijkstra x
'Miss Paris'van Gebr. Kat en Zoon.

NL 13-1121351 V 'Blue Mistral'. Dui-
vin van het belangrijkste basiskoppel. 
Rechtstreeks Anne van Merkerk. Uit 
11-498 Anne van Meerkerk x 'Good 
Seventy Six' topvlieger uit de lijn van de 
beroemde 'Seabiscuit'.

Het belangrijkste basiskoppel is: 'New 
Okidoki' gekoppeld aan 'Blue Mistral'. 
Dit koppel stond in 2018 en 2020 t/m 
2022 op elkaar en gaf in die periode 16 
jongen welke minimaal 1 prijs 1 op 100 
wonnen. Totaal wonnen jongen uit dit  
koppel sinds 2018 op elkaar 73 prijzen 1 
op 100 . Daarnaast stond 'Blue Mis-
tral' in 2016, 2017 en 2019 gekoppeld 
aan drie verschillende doffers en deze 
wonnen ook nog 33 prijzen 1 op 100. 
Directe kinderen van 'Blue Mistral' won-
nen dus in totaal 106 prijzen 1 op 100 
en diverse kinderen haalde asduiftitels. 
Super kinderen zijn 'New Mistral' Provin-
ciaal asduif midfond 2019 12 prijzen 1 
op 100, 43 prijzen 1 op 10 , 'Aranka'  20 
prijzen 1 op 100 en 46 prijzen 1 op 10 , 
'Blue Karlijn' etc .

Mooie Kampioenschappen in 2022
Nationaal:
1e Nationaal Beste Liefhebber van 
     Nederland Hok
1e Nationaal Beste Liefhebber van 
     Nederland Aangewezen
1e Nationaal Jonge Duiven Hok
1e Nationaal Jonge Duiven Aangewe-
zen
3e – 5e – 6e – 7e – 9e – 12e – 13e – 
17e – 19e Nationale Asduif Jong

Afdeling 6 Noord Holland
3e Vitesse Hok
3e Midfond Hok
2e Dagfond Hok
1e Jong Vitesse Hok
1e Jong Midfond Hok
1e Jong Totaal Hok
1e Oude Duiven Hok
1e Generaal Hok    
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maar dat zijn er niet veel, een stuk of vier 
denk ik. De eerste twee africhtingen met 
de afdeling kreeg ik ze allemaal terug. De 
derde africhting kende een slecht verloop 
en toen raakte ik er vier of vijf kwijt. Daar-
na raakte ik hoegenaamd niks meer kwijt. 
Net als met de oude duiven selecteer ik 
ook mijn jonge duiven tijdens de vluch-
ten. Jonge duiven die op de eerste drie 
vluchten niet goed afkomen blijven thuis 
en krijgen dan op de natoer nog een kans 
om op de eerste drie vluchten een vroege 
prijs te spelen. Want ook hier is het doel: 
selectie op prestaties waarbij het spelen 
van vroege prijzen belangrijker is dan het 
winnen van veel middelmatige prijzen. 
De jonge duiven worden zodra de eerste 
koppeltjes zich beginnen te vormen ge-
scheiden: reden is dat de jonge duiven 
minder goed gaan trainen en ook minder 
goed binnen komen. Omdat er tijdens 
het seizoen een strak schema is voor het 
loslaten van de oude en jonge duiven is 
getreuzel bij het binnenkomen hier 'not 
done'. Vanaf de natoervluchten trainen de 
oude en jonge doffers samen en de oude 
duivinnen en jonge duivinnen eveneens'. 

Hoe vaak trainen jouw duiven en vertel eens 
iets in grote lijnen over de verzorging van jouw 
duiven.
Zowel de oude als jonge duiven trainen 
één keer per dag. De training duurt één 
tot maximaal anderhalf uur. Mijn oude 
duiven breng ik voor aanvang van het sei-
zoen drie tot vijf keer weg. Vanaf de start 
van het seizoen voer ik een door mijzelf 
samengestelde mengeling. Deze bestaat 
uit 1/3 Super Dieet – 1/3 Super Winner en 
1/3 Vlieg van Mariman en Vlieg Subliem 
van Versele Laga. Dit vul ik verder aan 
met snoepzaad en P40 korrel. Op de vi-
tesse bestaan de laatste twee voerbeur-
ten uit honderd procent vliegvoer. Op de 
midfond en dagfond bestaan de laatste 
drie voerbeurten uit honderd procent 
vliegvoer. Voor een dagfondvlucht krijgen 

de duiven ook nog wat NPO Mix van Em-
bregts Theunis erbij. De duiven worden 
op de dag van inkorving 's middags nog 
gevoerd. Dat is ook het geval op de vites-
se vluchten. Op de vitesse vluchten wordt 
15 tot 20 minuten getoond. Op vluchten 
met twee nachten mand wordt er nooit 
getoond. Bij thuiskomst van de vlucht 
krijgen de duiven elektrolyten en de ba-
sismengeling die ik zelf heb samenge-
steld. De duiven blijven op de vitesse na 
de vlucht vier uur bij elkaar. Op de mid-
fond en dagfond soms tot vlak voor het 
donker wordt, afhankelijk van de zwaarte 
van de vlucht. Op de laatste vluchten mo-
gen ze soms tot de zondagochtend bij el-
kaar blijven. Bijproducten die ik geef zijn: 
grit – roodsteen en multilith van DHP Cul-
tura. Ook geef ik wel eens een dag Forte 
Vita van Travipharma of LTW van Beute. 
Dit verzorgingsschema hanteer ik ook bij 
mijn jonge duiven. Het medische plaat-
je ziet er hier als volgt uit: eens per jaar 
een enting tegen paramixo en pokken en 
verder wordt er voor het koppelen twee 
weken gekuurd tegen paratyfus. Voor 
het vliegseizoen krijgen de duiven zo-
wel een geelkuur als een ornithose kuur 
en zodoende komen de duiven 'schoon' 
aan de start. Tijdens het seizoen wordt er 
nooit blind gekuurd. Naast de verplichte 
enting kom ik nooit bij een dierenarts. Bij 
thuiskomst krijgen de duiven elektrolyten 
en de dag na aankomst B.S. van Belgi-
ca-de Weerd'.         

Veel liefhebbers kennen veel verliezen met 
hun jonge duiven en het lukt hen maar niet om 
de kwaliteit van hun kolonie op een hoger plan 
te brengen. Wat raad jij ze aan Jelger?
'Begin eerst eens goed te kijken naar het 
hok. Is de verluchting in orde en voor 
hoeveel duiven is er op een gezonde ma-
nier plaats. Veel liefhebbers gaan vooraf 
al uit van grote verliezen met de jonge 
duiven en plaatsen veel te veel jonge dui-
ven op het hok met de bedoeling er aan 
het eind van het seizoen genoeg over te 
hebben. Het gevolg is overbevolking, wat 
weer gepaard gaat met gezondheids-
problemen en veel verliezen. Ik heb het 
zelf in het verleden ondervonden. Ik had 
een hok van 5 meter, waarop ik 70 jon-
ge duiven plaatste. In het begin ging het 
voor geen meter. Gezondheidsproblemen 
en regelmatig duiven verspelen. Toen er 

Enkele mooie uitslagen in 2022
Roosendaal  124 km  3.398 d.  1,5,6,7,8,10,12,13,16,17 etc   48/40
Roosendaal  124 km   1.857 d.   1 t/m 5, 8 t/m 10, 12 t/m 14, etc    65/44
Duffel  170 km  1.716 d.  1 t/m 6,11, 14 t/m 18,21,22,24,27, etc  63/47
Lennik  206 km  1.532 d.  1 t/m 15, 18,20,21,25,26 etc 58/51
Quievrain  258 km  1.593 d.  1 t/m 20, 24,25,26 etc 57/49
Niergnies   297 km     948 d.     1 t/m 6,10,11,16 t/m 19 etc 50/42

NL 16-1431715  V 'Lieke'. Uit 'Super 
Leo' x 'Silvi'. Lieke: zelf winnaar van 
3 eerste prijzen in groot verband, 11 
prijzen 1 op 100,  en bovendien moeder 
van 'Maud' welke 4 x een eerste prijs 
wint in groot verband. Ook grootmoeder 
van diverse asduiven.  Lieke vloog o.a. 
1e NPO Fontenay 2.564 d. – 1e Quie-
vrain 3.817 d. – 1e Quievrain 834 d. – 3e 
Lennik 4.354 duiven. 

NL 18-1794845 V 'Maud'. Uit 'Larios' x 
'Mikki' van Graham Sakey. Winnaar van 
4 eerste prijzen, totaal 16 prijzen 1 op 
100, 55 prijzen 1 op 10 en winnaar van 
diverse asduiftitels. 'Maud' won o.a.: 
1e Quievrain 3.951 d. – 1e Roosendaal 
3.000 d. – 1e Niergnies 1.684 d. – 1e 
Roosendaal 1.793 duiven enz.

Jelger Klinkenberg met duif 
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eenmaal 45 in het hok zaten waren 
de gezondheidsproblemen voorbij en 
begonnen ze goed te presteren. Wat 
ook wil helpen is door niet meer uit 
alle duiven te kweken. Door alleen uit 
je betere duiven te kweken wordt ook 
de kwaliteit van je kolonie duiven beter 
en beter. Teveel liefhebbers staren zich 
blind op een mooie stamboom, maar 
het gaat bij mij toch vooral in de eerste 
plaats om duiven die goed presteren 
en die het liefst eerste prijzen winnen'.   

'Stoppen met de actieve duivensport en 
dat op het hoogtepunt na het absolute suc-
cesjaar 2022'. Voor velen in de duivenwe-
reld een verrassende en opmerkelijke stap. 
Wat heeft jou tot deze beslissing gebracht?
'De belangrijkste reden voor mijn be-
slissing om te stoppen is dat ik meer 
tijd wil stoppen in mijn gezin. Mijn op-
groeiende dochters zijn actief in sport 
en ik wil daar als ouder voor de volle 
100% getuige van zijn en van meege-
nieten en waar nodig zoveel mogelijk 
mijn steentje aan bijdragen. Ik ben ie-
mand die ook in de duivensport er voor 
de volle 100% voor gaat, minder wil ik 
niet en kan ik ook niet. Verder speelt 
een mindere motivatie bij mij een rol.  
In de loop van het seizoen merkte ik 
dat een overwinning of een prachtige 
uitslag mij nauwelijks meer blij maak-
te. Ik was als het ware verzadigd door 
het succes. Tot de laatste vlucht stond 
ik tweede in het Nationaal Kampi-
oenschap Beste Liefhebber van Ne-
derland Aangewezen. Het moest dus 
op de laatste vlucht gebeuren. Op de 
dag van de laatste vlucht stond ik bij 
de thuiskomst van de duiven met een 
biertje in de hand op een dorpsfeest 
en was sportvriend Peter de Lange 
bij de thuiskomst van de duiven. Dat 
had me als ik volledig gemotiveerd 
was nooit gebeurd. Gelukkig lukte 
het door het goede resultaat op deze 
vlucht om toch de titel binnen te halen. 
Met uitzondering van enkele heel oude 
duiven zijn of gaan verder alle duiven 
weg.  Ook als voorzitter van Afdeling 6 
Noord-Holland ga ik stoppen. Of ik ooit 
een herstart zal maken weet ik nu nog 
niet. Mijn gevoel zegt nu dat dat pas 
over heel wat jaren zal zijn'. 

Tenslotte
Stoppen op je hoogtepunt. Het wil eer-
lijk gezegd niet direct landen bij mij. In 
de auto tijdens de terugreis dwaalt het 
hele verhaal door mijn hoofd. Tijdens 
het samenstellen van dit stuk begin ik 
het steeds beter te begrijpen. Wat is 
er nou mooier om met je opgroeiende 
dochters op zaterdagen en doorde-
weekse avonden samen te genieten 

NL 20-1379638 M 'Super Max'. Uit 
'Maximillian' x 'Ace Blue' Mark van 
den Berg.Super Max: winnaar 2 eerste 
prijzen, 10 prijzen 1 op 100. Vliegt vele 
kopprijzen op 400 km met kopwind. Te-
vens vader van 5e nationale asduif Jon-
ge Duiven 2022 Arantxa. 'Super Max' 
vloog o.a. 1e Pont Ste Max 1.610 d. – 
1e Roosendaal 421 d. – 2e Roosendaal 
3.793 d. – 3e Pont Ste Max 1.516 d. – 
2e Roosendaal 1.339 duiven enz.

NL 18-1794874 V 'Aranka'. Uit basis-
koppel 'New Okidoki' x 'Blue Mistral'. 
Vloog o.a. 20 prijzen in de eerste 1%. 6e 
Olympiadeduif Snelheid Nederland 2020-
2021. Moeder van o.a. de 5e Nationale 
Asduif Jong 2022.

NL 22-8351956 V 'Arantxa'. Dochter van 
'Super Max' x 'Aranka'. 'Arantxa' is 5e 
Nationale Asduif Jong (2e Provinciale Asduif 
Midfond).

NL 22-8351986 V 'Lucianne'. In 
2022 3e Nationale Asduif Jong (1e 
Provinciale Asduif Jong Totaal). Vloog 
de fenomenale reeks: 1-1-2-2-3-5-5-
5-6-6-8 tegen gemiddeld ruim 1.000 
duiven! Uit 'Best Kittel x Gold Dust' 
gekoppeld aan topkweekster 'Lucin-
da', welke laatste weer een dochter is 
van 1e Olympiadeduif Snelheid Nitra 
2013 'Olympic Miss Magic'.

van handbal, turnen en noem maar op. 
Dat zijn jaren die nooit meer terugkomen. 

Jelger, hartelijk dank voor de prettige 
ontvangst en het feit dat je ons deelge-
noot hebt gemaakt van jouw inzichten 
en sportbeleving. Ik weet zeker dat je 
niet verloren bent voor onze sport en dat 
je over een aantal jaren de handschoen 
weer zult oppakken. Fijne feestdagen en 
een gezond en voorspoedig 2023 ge-
wenst.

Gerrit van Eikenhorst

NL 22-8351942 M 'Lucca'. 6e  Na-
tionale Asduif Jong (2e Provinciale 
Asduif Jong). 
Prijzenreeks: 2-3-6-9-16-16-34 
van gemiddeld ruim 1.000 duiven. 
'Lucca' is een volle broer van Luci-
anne, 3e Nationale Asduif Jong (1e 
Provinciale Asduif Jong). 



NAAM WOONPLAATS PUNTEN

JELGER KLINKENBERG NOORDBEEMSTER 19.342.352

GERT VAN DEN BOGAARD RIJEN 18.798.075

W.B. DE KRUIJF WOERDEN                     18.289.489

P.B. VAN VLIET UTRECHT 18.145.855

JOHN VAN DONGEN ROOSENDAAL                 18.120.653

 D. VAN DE VREDE KAATSHEUVEL                18.057.103

FALCKENBORG-NIJHOF BELTRUM                      17.893.997

J.J. ESKES STREEFKERK                   17.738.819

COMB. VISSCHER GLANERBRUG                 17.607.437

J. RONKEN SITTARD     17.550.353   
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BESTE LIEFHEBBER AANGEWEZEN: JELGER KLINKENBERGBESTE LIEFHEBBER AANGEWEZEN: JELGER KLINKENBERG

2. GERT VAN DEN BOOGAARD2. GERT VAN DEN BOOGAARD

4. P.B. VAN VLIET4. P.B. VAN VLIET

3. W.B. DE KRUIJF3. W.B. DE KRUIJF

5. JOHN VAN DONGEN5. JOHN VAN DONGEN

20222022



2. EMBREGTS-THEUNIS2. EMBREGTS-THEUNIS

4. LOTTE EIJERKAMP4. LOTTE EIJERKAMP

3.  A. VAN LOON3.  A. VAN LOON

5. SIMON VAN HOEVE5. SIMON VAN HOEVE

20222022
NAAM WOONPLAATS PUNTEN

JELGER KLINKENBERG NOORDBEEMSTER                      13.357.240

EMBREGTS-THEUNIS HOEVEN             11.437.224          

 A. VAN LOON HALSTEREN         11.349.510           

LOTTE EIJERKAMP BRUMMEN                   11.265.190

 SIMON VAN HOEVE TERNEUZEN                   11.253.839

TERVOORT-HASERT COMB HAARLEM                     11.054.519

JOHN VAN DONGEN ROOSENDAAL                 11.006.259

PATRICK NOORMAN SEROOSKERKE                10.925.137

LUCAS SCHOLTEN SNEEK              10.909.141 

COMBINATIE EBBEN BOVEN-LEEUWEN 10.893.499
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BESTE HOKLIEFHEBBER ONAANGEWEZEN GROOTMEESTERBESTE HOKLIEFHEBBER ONAANGEWEZEN GROOTMEESTER

JELGER KLINKENBERGJELGER KLINKENBERG




